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Inleiding

Ook in het seizoen 1977 /1978 is het goed g€gaan met het basketball in Nederland- Voorbeelden daarvan zijn:

. goedkeuring beleidsnota's basketballstimulering en jeugdbasketball,
- een ledengroei van ongeveer 11%, waardoor het gestelde doel (40.000 leden in 1980) naderbij komt,
- een zevende plaats voor het nationale herenteam bij de Europese Kampioenschappen in België,
- een tiende plaats voor het nationaie damesteam bij de Europese Kampioenschappen in Polen,
- een derde plaats voor het rolstoelbasketballteam bij de Europese Kampioenschappen in Frankrijk (hoewelhet

team zelf dit teleuÍstellend vindt, is dit een gÍootse prestatie),
- een toenemende demokratisering van de NBB,
' een financieel gezonde NBB,
. de opening van een fraai nieuw bondsbureau.

Uiteraard zou deze opsomming kunnen worden uitgebreid. Het is echter duidelijk dat een bestuur zich vaker
moet bezighouden met kwesties die minder goed lopen. Toch krijgen die injaarverslagen in het algemeen weinig
aandacht. Aangezien het bestuuÍ echter meent, dat de problemen in het afgelopen seizoen groter zijn geworden
en in aantalzijn gegroeid, lijkt het ons juist ook een opsomming te geven vande grootste 'probleem-onderwerpen'

vooÍ het bondsbestuur en de besturen van de Dames Liga en Topsport Liga:

- de kwaliteit en samenstelling van deze besturen,
- d€ (te) grote werklast voor het personeel van het bondsbureau,
- de problemen rond bondscoaches, en met name de affaire rond Jan Janbroers,
- de vele tijdrovende en niet gemakkelijke werkzaamheden rond het nationale herenteam,
- de toekomst van sponsoring,
- de herstrukturering van de NBB en de financiële positie van de topclubs
- de verhouding tussen NBB en liga's en tussen NBB en distrikten c.q. rayons,
. de opstelling van nieuwe reglementen, €n met name van nieuwe statuten,
- de financiêle onderbesteding voor basketballstimulering en alle overige kwesties rond rekreatiebasketball.

Enkele van deze punten behoeven een nadeÍe to€lichting.

De huidige samenstelling van het bestuur heeft ertoe btgedragen, dat enkele bestuursleden een te zware taak
hebben gekregen. Bovendien heeft een belangrijk deelvan het bestuur, waaronder het gehele dagelijks bestuur, te
kennen gegeven vooÍ of in 1980, definitiefals bestuurslid te zullen aÍtreden. Een en ander houdt in, dat er snelmeer
en capabele bestuursleden moeten komen, aangezien anders de kontinuiteit geschaad kan worden. Het
funktioneren van de geh€le bond, met inbegrip van de Dames Ligaen de TopsportLiga, zou dan gevaar lopen. Dit
probleem mag niet onderschat worden!

Het bondsbureau blijít overbelast, hetgeen w€llicht inherent is aan de aard van een sportorganisatie. Niettemin is
het de niet gemakkelijke taak van het bestuur ervoor te zorgen, dat dit probleem binnen de grenz€n van het
maatschappelijk aanvaardbaÍe wordt gehouden. De rijksoverheid heeít opdracht gegeven tot een nieuwe studie
over de optimale omvang van bondsbureaus. Naar ons oordeel zal dit geen éénduidige uitkomst op kunnen
leveren wegens de grote veÍschillen in takenpakket tussen de bureaus van de diverse sportbonden. Mede hierom
en vanwege de door de regering voorgestelde bezuinigingen zou opnieuw een situatie kunnen ontstaan, waarbt
verleende subsidie onvoldoende is om een goede organisatie te waarborgen. Dit zou bepaald niet leiden tot een
beter werkklimaat. Uiteraard is er weleen beter werkklimaat ontstaan door de verhuizing naar ons nieuwe (eigen)
pand aan het Frederiksplein. Het zou echter wenseltk zijn een beleidsplan voor het bondsbureau te ontwerpen,
waarin wordt ingegaan op het takenpakket na de herstÍuktur€ring, de daarbij gewenste omvang en een
toekomstig€ rechtspositieregeling voor het personeel.

Sponsoring heeÍt veelaandacht gevraagd van het bondsbestuur en van het bestuur van de Topsport Liga, zowelin
verband met een aantal konkrete problemen (Tripper Jeans ' Punch; Brutus - Racing Amsterdam) als in verband
met de algemene situatie rond d€ spoÍtsponsoring. De uitspraak van de ligavergadering en de algemene
vergadering om de binnen de Nederlandse SpoÍt Federatie tot stand te brengen afspraken op voorhand te
aksepteren als bindend voor de NBB heeft duidelijk bijgedragen aan een verbetering van de algemene situatie. Nu
inmiddels alle betrokken bonden daarmee akkoord ztn gegaan, mag worden gehoopt, dat de NSF en de
Nedetlandse sportpers tot overeenstemming kunnen komen over een aantal gedragsaíspraken. Het zou zeer
teleurstellend zijn, indien de houding van de sportpers een verlies voor de georganiseerde spoÍt van jaarlijks zo'n



f 35 miljoen, tot gevolg zou hebben waaÍvoor uiteraaÍd geen andere financieringsbron te vinden is. Een wel
gehoorde stelling dat alles 'weer net zo zou worden als vroeger' is onjuist. Overigens is, mede door de trage
voortgang, de sponsoÍsituatie binnen de NBB in het seizoen 1978-1979 bepaald niet rooskleurig. Het bestuur
verwacht een stabilisering van de sponsorsituatje, met wellichteen Íeitelijk wat lager maximumsponsorbedrag per
jaar, indien de gewenste overeenstemming tussen georganise€Íde sport en sportpeÍs tot stand komt. D€
gemiddelde verlaging is voor het bereiken van een gezonde Íinanciële struktuur van de verenigingen niet
onw€nselÍk.

De herstÍuktuÍering van de NBB nadert haar eindfase, en zal gestalte moeten krijgen in nieuwe statuten. Het
bestuur vindt het teleurstellend dat er nooit volledige overeenstemming is bereikt over de wijze van
herstrukturering, zonder dat er dooÍ tegenstanders veel bruikbare alternatieven zijn aangedragen. De gevoerde
diskussies lijken in bepaalde gevallen de normale kontakten m€t distriktsc.q. rayonbesturen te hebben
ov€rschaduwd. H€t is noodzakelijk voor een goede gang van zaken in de bond, dat het bestuur me€r en betere
kontakten onderhoudt met de vijÍ rayonbestuÍen, dan met de veeÍtien distriktsbesturen mogelijk is gebleken. Er is
een beter samenspel nodig om samen de doelstellingen van de NBB, waamaar we allen streven, naderbij te
brengen. De werkrelaties met de liga's zullen daarbij evenmin mogen worden vergeten, omdat al gebleken is, dat
dan het gevaar dreigt van een ongekoóÍdineerd beleid.

De samenwerking dient alle beleidstermÍnen te omvatt€n, zoals dat past in een demokratische organisatie. De
herstrukturering draagt bij tot die demokratisering, doch is bepaald nietvoldoende. De instelling van alle besturen
(bondsbestuuÍ, ligabesturen, maar ook rayon- en distÍiktsbesturen) en van alle kommissies moet meer op
samenwerking en minder op macht worden gebaseeÍd. Besturen en kommissies kunnen alleen hun autoÍiteit
werkelijk verdienen op grond van hun inhoudelijke werkzaamheden!

Er liggen nu enkele beleidsnota's op hun uitvoering te wachten. Het bestuurwilin 1979 een diskussienota voor het
algemene beleid in de tachtiger jaren uitbrengen. M€t die sam€nwerking, zowel bij de topsport als de
wedstÍijdsport en ook bij jeugd- en rekreatiebasketball, en een volledig en daadkrachtig (ten dele nieuw) bestuur
moet het mogelijk ztn tot een duidelïke alomvaltende beleidsnota te komen, waarbij de uilvoering daarvan dan
tevens gegarandeerd is. Alleen dan kan de nadruk weer sterker gelegd worden op alle positieve gebeurtenissen in
de NBB.



H. Blom
A. Marcus
J.W. Borgers
B. den Broeder
A. Eekhout

- vice-voorzitter
- pennmgmeesteÍ

kommissaris
- kommissaris
- kommissaris

Door de instellingvan de Liga's is het aantal leden van het
bondsbestuur t.o.v. 1976 verminderd.

Per 1 juli 1977 bestond het bondsbestuur uit:
J. Berteling - vootziltet
H. Oderwald-Mul sekretaris

Bondsbestuur

Bondsbureau

P. Muller
B. Barens

Joke Schilp
J. Brun

Leden administratie

Tijdens de Algemene vergadering op 27-5-1978 werd hij
met algemene stemmen gekozen. Hij zal zich in
hoofdzaak bezig houden met de nieuwe statuten en
reglementen.
H. Oderwald-Mul, J.W. Borgers en B. den Broeder
werden tijdens de Algemene Vergadering op 249 1977
herkozen voor een periode van 2 jaren.
Door de instelling van de Dames Liga, waarvan H.
Oderwald-Mul op 7-9-1977 tot voorzitter werd gekozen,
nam H. Blom de funktie van sekretaris over.
Dit seizoen vergaderde het Dagelijks BestuuÍ 1 x per 14
dagen, veelal telefonisch. Het totale bestuur vergaderde
als regel 1 x per 6 weken. Alle vergaderingen vonden op
het bondsbureau olaats.

In de loop van het seizoen werd A. Helmig bereid
gevonden om zitting te nemen in het bondsbestuur.

17 oktober 1977 was een bijzondere dag voor de NBB.
Op die dag werd de koopakte voor het eigen bonds'
bureau gepasseerd bij notariskantoor Mr Bennink-Bolt
en Speijer te Amsterdam. Daarmee kwam deNBBin het
bezit van een íraaigeheel gerestaureerd pand. De ligging
is vrij gunstig aan de rand van het centrum van
AmsieÍdam, met tramverbindingen naar het Centraal
Station en op loopaÍstand van het Metro Station met
verbinding naar het Amstel Station. Ook peÍ auto is het
bureau zonder al te veel hindernissen bereikbaar.
Na jarenlang zoeken is mede dank zij de medewerking
van mevr. E. de Haan-Fasten dan toch het doel bereikt,
waaÍvoor door de leden gedurende 3 seizoenen een
extra bedrag is bijeen gebracht.
Op 3 december 1977 vond de verhuizing plaats vanaf de
Herengracht en op 5 december werd het kantoor door
het personeel van de NBB in gebruik genomen.
Het door het Bondsbestuur georganiseerde "Open
house" op 10 december 1977 kreeg jammer genoeg niet
die belangstelling die verwacht mocht worden.
De personele bezetting van het bureau heeft het
afgelopen seizoen niet ve€lwijzigingen ondergaan. Mevr.
L. v.d. Zee-Rijksen verliet op eigen verzoek, i.v.m. een

blijde gebeurtenis, onze dienst op 15-1 1978. Haar plaats
werd ingenomen door Joke Schilp.
Per 30 juni 1978 waren de volgende medewerkers in
dienst van de NBB:
W. Mateboer ' direkteur
Marianne v. Erdewijk sekÍetaresse

- financiëelmedewerker
opleidingen en competitie
zaken

- algemeen assistente
- ledenadministratie (part

time)
Mevr. M. Wink'DuiÍ sekretaresse T. & G.C,

(part tim€)
Dank zij hun inzet weÍden er in het afgelopen seizoen
ruim 24.000 post stukken verzonden, waarvoor 420
pakken brief- en stencilpapier weÍden verbruikt.
De financiëel medewerker mo€st om alle cijíers op de
goede plaatsen te Íangschikken ca.20.000 boekingen
veÍrichten.
Veel informatie kon telefonisch worden verstrekt. Door
de uitbreiding van de telefooncentrale is het bureau
telefonisch beter bereikbaar qeworden.

Door de rayons A, B en E en de distrikten Haarlem en
Noord-Holland'Noord werd zelf m.i.v. het afgelopen
seizoen de ledenadministratie verzorgd. De ervaring
heeft geleerd dat deze decentralisatie tot ieders tevre-
denheid funktioneert. Aan alle leden kon binnen zeer
korte tijd hun spelerskaart veÍstrekt worden, terwil
voorheen toen de zaak via h€t bondsbureau liep het
soms drie weken duuÍde voordat de sDelerskaart bii de

betrokkene was gearriveerd. Bovendien kunnen de
rayons/distÍikten, die zelÍ de ledenadministratie verzor-
gen, bepalen of een speler die niet in het bezit is van €en
spelerskaart wel oí niet aan e€n wedstríd mag deel-
nemen.
In het aígelopen seizoen werden in totaal 33.363 leden
geregistÍeerd.



Bondsvergaderingen

In de verslagperiode is binnen de NBB intensieÍ
vergaderd.
De Algemene Najaarsvergadering werd gehouden op 24
september 1977 te AmsteÍdam. Deze vergadering
duurde maar 2 1/2 uur. Het is echter de vraag oí dit als
positief moet worden gewaardeerd, gezien de zeer
belangrtke nota's (jeugd- en stimulering) die aan de orde
waren en praktisch zonder diskussie werden aanvaard.
Een diepgaande en indringende behandeling zou door
werking van de materi€ in de Bond wel eens ten goede
hebben doen komen. De Algemene Voorjaarsvergade-

Het periodieke inÍoÍmeel overleg met de voorzitters van
de Nederlandse Volleybal Bond, Koninklijk Neder-
landse Base- en Softbal Bond, Nederlandse lJshockey
Bond en de Nederlandse TaÍeltennis Bond werd in het
aÍgelopen seizoen voofigezet.
Bij toerbeurt treden de voorzitters van de verschillende

Door de instelling van de Liga's kon het bondsbestuur
meer aandacht schenken aan de breedte, de jeugd ende
distrikten- Bijna alle algemene vergaderingen van de
distrikten werden door een bondsbestuurslid bezocht.
Veel gesprekken werden door het bondsbestuur ge-
voerd met de distrikts en voorlopige rayon'besturen
m.b.t. de heÍstrukturerinq.

Kontakten met rayons, distrikten en kommissies

Kontakten met andere sportbonden

ring vond op 27 mei 1978 plaats in Ede.
Aan beide algemene vergaderingen ging een bondsraad
vooraf resp. op 3-9-1977 en op 20'5-1978 ter bespreking
van de agenda voor de Algemene Vergaderingen-
EÍ werd een Bondsraad Jeugd gehouden op 29 oktober
1977 eo een bondsraad over HerstruktureÍing op 18
maart 1978.
De agenda's met bijlagen voor alle vergaderingen
konden door het bureau tijdig aan alle belanghebbenden
toeqezonden worden.

bonden als gastheer op.
Vooral sponsoring en reklame is onderwerp van bespre'
king geweest. Uit deze bespreking vloeide eengezamen-
lijk standpunt voort met betrekking tot de voorstellen
van de NSF over sponsoring en reklame.

Een aantal vergaderingen van voorlopige rayonbesturen
werd bijgewoond door een bondsbestuurslid.
Vergaderingen van bondskommissi€s werden, met uit-
zondering van de Landelijke Mini- en Jeugdkommissie,
niet of nauwelijks bijgewoond door bondsbestuursleden.
Wel was er veel teleÍonisch kontakt met de vooÍzitters
van de kommissies.

Ministerie van cultuur recreatie en maatschappelijk werk

Met ingang van l januari 1978 werden de langverwachte
nieuwe subsidieregelingen van kracht, t.w. één regeling
vooÍ subsidiëring van de organisatie enéén regelingvooÍ
subsidiëring van opieidingen, die overigens wel gekop'
peld zijn. De subsidie voor het in stand houden van de
organisatie bedraagt 60% en die voor opleidingen 70olo
van de subsidiabele oosten.
Er is mede door de nieuwe regelingen veel overleg
geweest m€t medewerkeÍs van CRM, in het bijzonder
over de aanstelling van een staffunktionaris voor
rekreatiebasketball en opleidingen.
Reeds in het verslag over het seizoen \976/1977 werd
opgemerkt dat de gedetailleerde regelingen veeladmini
stratieve handelingen met zich mee zouden brengen.
Reeds nu blijkt ook dat er veel vertragingen zijn
ontstaan, ondanks het feit dat CRM overgeschakeld is
op een computeÍ. Bij het aÍsluiten van dit seizoen is de
definitieve subsidietoewijzing voor 1978 nog niet binnen.
Mede van invloed op de vertraagde werking van CRM
kan de regeringswisseling en wellicht ook de bezuini-

grngsop€raÍ€ zun geweesr.
Anderzijds is de hoogte van de aan ons toegewezen
subsidie gedurende de laatste jaren aanmerkelijk geste-
gen dank zij een op de ontwikkelingen anticiperend
bestuursbeleid van de NBB.
Het b€leid van CRM staat n.l. decentralisatie van de
sportbonden voor. Een probleem voor de uitvoeÍingvan
dit beleid is de financiëring. CRM kan derhalve nog geen
gelden beschikbaar stellen voor decentralisatie.
In de nieuwe subsidie-regelingen zijn geen posten meer
opgenomen voor kampwerk en bondsorganen. Deze
posten zouden nu moeten worden gesubsidieerd door
de Stichting d€ Nationale Sporttotalisator.
Het onderzoek van CRM naar de vaststelling van de
subsidiabele íormatie voor bondsbureaus, waarvan in
ons vorig verslag meiding werd gemaakt is nog niet
aÍgerond. Aan dit proces wordt gewerkt door een
werkgroep bestaande uit leden van de NSF en mede-
werkers van CRM, onder supervisie van de Nederlandse
Organisatie Kring.



Nederlandse Sport Federatie

De relatie met de NSF wordt steeds sterker. Bonds- en
oud bondsbestuursleden en kommissieleden van de
NBB bezetten meerdere plaatsen, in het bestuur en
kommissies van de NSF.
Onze voorzitter J. Berteling is bestuurslid van de NSF,
A. Helmig is sinds kort lid van de kommissie voor
verenigingsrecht, A. Mandersloot en J. Lagendijk zijn
resp. voorzitter en lid van de kommissie sponsoring en
reklame, J. Loorbach is lid van de arbitrage-kommissie
van de NSF/VSN.
Bovendien vindt regelmatig overleg plaats in de NSF
kontakt$o€pen voor jeugd (B. den Broeder), rekreatie
(4. Eekhout), opleidingen (J. Hórchner) en scholieren-
sport (J.W. Borgers).
De Algemene Ledenvergaderingen van de NSF werden
bijgewoond door één of meerdere bestuursleden.
De kontakten tussen de NBB en NSF zijn goed. Met de
NSF is veel overleg g€weest over de aanstelling van de
rekreatie/opleidingsfunktionaris, alsmede over de pro.
blemen rond de sponsoring en reklame.

Voor de maatschappelíke begeleidins van spelers en
speelsters van onze nationale teams is meerdere malen
een beroep gedaan op de AÍd. Maatschappelijke Bege-
leiding Topsport. Alle aanvragen voor loonderving voor
spelers/speelsters zijn door deze afdeling gehonoreerd.
Ook bij studieproblemen en aanvÍagen voor extra verlof
voor geselekteerden kon door de aídeling M.B. meestal
de helpende hand geboden worden.
Een nieuwe ontwikkeling is de insteliing van het
Nationaal Sport Overleg (N.S.O.), die zich bezig moet
gaan houden met de adviseringvan de verantwoordelijke
bewindslieden over het algemeen sportbeleid. Dit orgaan
bestaat uit leden van de NSF en een groep door CRM
aangezochte deskundigen op sport- en maatschappelijk
gebied. Dit NSO wordt ondersteund door een vijftal
Coórdinatie'Adviesgroepen, die elk een eigen funktie-
veld bestrÍken.
H€t NSO staat onder voorzitterschap van onze oud'
voorzitt€Í en lid van verdienste Prof. Dr. G. den BoeÍ.

Belangrijkste diskussie met het bestuur van het NOC
was de financiering van onze nationale senioren en
junioren teams. Dank zij de medewerking van het
bestuur van het NOC en van de Stichtig de National€
Sporttotalisator werd het mogelijkheid g€opend om met

h€eft tot grote problemen aanleiding gegeven. Een
kommissie bestaande uit medewerkers van demedia, de
z.g. kommissie Mulder, is van mening dat de media geen
gÍatis reklame mo€ten maken voor de sponsors en heeft
aan de pers geadviseerd om alleen de oude verenigings
naam of de plaats van herkomst te noemen. Dit advies
zal zeker nadelige gevolgen hebben voor verenigingen
die een sponsor hebben resp. er een trachten te vinden.
De diskussies tussen de kommissie Mulder en de NSF
kommissie Sponsoring en Reklame over deze materie
zijn nog gaande.

Nederlands Olympisch Comité

Publiciteits media

In het algemeen kan gesteld worden dat de NBB het
afgelopen jaar veel in de publiciteit is geweest. Regef
matig werden samenvattingen van wedstrijd€n op het
TV-scherm vertoond. Ook door de schrijvende pers
werd veel aandacht besteed aan Basketball, sorns
positieÍ maaÍ vaak ook negatieÍ. Radio-interviews met
bestuursleden werden bijna met de regelmaat van d€
klok opgenomen en uitgezonden. Ondanks deze publici-
teit zijn de kontakten met de media niet optimaal. De
wens van het bondsbestuur is nog steeds een "public
relations officer" voor de NBB.
Het gebruik van sponsornamen van de verenigingen

ons Nationaal Herenteam deel te nemen aan het Europa
Cuptoernooi voorlanden'teams. "DeDecioScuriCup".
De Algemene ledenvergaderingen van het NOC werden
door bondsbestuursleden bijgewoond. Het zogenaamde
"Presidenten Overleg" vond twee maal plaats.

Sportfonds Leo van de Kar

Bert Kragtwijk heeft in juli 1977 een basketballclinic
gevolgd in Amerika. Deze stage werd mogelijk gemaakt
door het Sportíonds Leo van de Kar.
Ook dit jaar werden twee jeugdige speelsters van ons
nationale damesteam uitverkoren om een stage te gaan
volgen in Polen. Anita Blangé en Ellis Bosch zullen in juli
a.s. vertrekken.
Het SpoÍtíonds stelt steeds meer jeugdige talentvolle

spoÍters in staat om speciale trainingskampen te
bezoeken en daar hun kwaliteiten te verbeteren.
Tevens is een start gemaakt om jonge trainers ervaring in
het buitenland te laten opdoen. Een van onze nationale
trainers, H. van Haver zal binnenkort een stage volgen in
het buitenland, hetgeen ook door het Sportíonds wordt
gefinancierd.



De diskussie tussen NBB en FIBA over de nationaliteit
van de spelers is nog steeds niet afgerond.ln de loop van
het seizoen is het standpunt van de FIBA over de
dubbele nationaliteit enigszins gewijzigd, echter tot een
definitieve uitspraak is men nog niet gekomen. Vooraí
gaande aan het FlBA-kongres in Varna (Bulgarije) vond
een bespreking plaats van de FlBA'kommissie voor
nationaliteit van spelers. J. Berteling was door de
sekretaris-generaal van de FIBA, B. Stankovic, uitgeno-
digd om deze bespreking bij te wonen en zijn standpunt
kenbaaÍ te mak€n.
J. Berteling woonde de vergadering van de
vrouwenkommissie bÍ en I. Rottev€el die van de
financiéle kommissie. De bondsdirekteur W. Mateboer
bezocht eveneens het FlBA-kongres.
De jeugd krijgt binnen de FIBA meer aandacht. Door de

FIBA

Akkomodaties

Nationale teams

minibasketball'kommissie is voorgesteld jaarlijks een
speciaal kongres te houden voor minibasketball.
Op 10 juni 1978 werd een vergadering gehouden waar in
het bijzonder de problematiek is besproken met betrek'
king tot de leeftijdsgroep van 13 - ls-jarig€n. De ervaring
is, dat uit deze leeftijdsgroep te veel spelers voor
basketball verloren gaan omdat zij om welke reden dan
ook stoppen oÍ een andere sport kiezen. De vooÍzitteÍ
van de Europese zóne, Busnel, heeft o.a. voorgesteld
voor deze leeftijdsgroep aparte spelregels te ontwerpen,
om de interesse te bevorderen.
Tussen het buro van de FIBA en ons bondsburo was veel
schrifteliik en teleíónisch kontakt. o.a. betreÍfende
Europa Cup-wedstrijden, internationale scheidsrech-
ters en Europese Kampioenschappen.

Een zorgenkind. Door de opkomst van zaalvoetbal en
zaalhockey wordt de Íuimte in de sporthallen steeds
beperkter. In het westen van het land zijn de problemen
het grootst. Gelukkig konden alle wedstri.iden tijdig
gespeeld worden, hoewel er wel eens noodgrepen
qedaan moesten woÍden.

In de nabije toekomst zullen alle zeilen bïgezet moeten
worden om voldoende zaalruimte te veÍkrijgen. De
veldsporten trachten hoe langer hoe meer voet aan d€
grond te kri.jgen in de zaal. Door de NSF wordt dooreen
werkgroep veel aandacht gegeven aan de zalenproble-
matiek, teneinde tot een goed advies te komen.

Het aígelopen seizoen is zeer intensief geweest voor
onze nationale teams. PÍaktisch ieder vrij uurtje in de
kompetitietijd is gebruikt voor trainingen en waar
mogelijk voor oefenwedstrijden.
Na de plaatsingsronde in ZwedenlFinland nam ons
nationale herenteam deel aan de Europese kampioen-
schappen in Oostende/Luik (België) en eindigde op een
zeer goede zevende plaats, vooÍwaar een vermeldens-
waardig resultaat.
Gedurende de kompetitie waren er geen aktiviieiten.
Direkt na afloop van de kompetitie werd, onder leiding
van intedm bondscoach T. Quinn, begonnen met een
kort€ intensieve voorbereiding voor deelname aan de
Europa Cup voor landenteams, de 'Decio Scuri Cup'.
Van de zijde van het publiek was voor deze wedstrijden
weinig belangstelling, omdat in de periode 23 mei tot en
met 15 juni de interesse meer uitging naar het WK
voetbal, dat veel publiek aan de buis kluisterde.
Een team bestaande uit speleÍs tot t 24 jaar (Jong
Oranje) trainde onder leiding van bondscoach J. Sikking
teÍ voorbereiding op deelname aan een toernooi in
Athene (Griekenland) begin.iuli 1978. De jongens
junioren hebben getracht zich le verzekeren van
deelname aan de Europese Kampioenschappen. On,
danks een redelijke voorbereiding is dat niet gelukt. Een

vierde plaats, behaald tijdens het kwalifikatietoernooi in
Tsjechoslowakije, was niet voldoende voor plaatsing
voor de EK. Tot nu toe viel er voor de spelers van het
jongens juniorenteam een groot gat voordat €r een
uitnodiging kwam voor het seniorenteam. Het bestuur
tracht nu deze leegte op te vullen dooreen ïong Oranje'
team, waardoor meer kontinuiteit komt in de totale
opbouw van de nationale herenteams, t.w. kadetten,
junioren, Jong Oranje en senioren. De voormalige
kommissie topsport had reeds jaren geleden een
vooÍstel gedaan om tot deze opbouw te kom€n.
AÍgelopen seizoen is dus een eerste schuchtere poging
gedaan, in het vertrouwen dat in de toekomst dit ïong
Oranje' een vaste plaats gaat innemen in de nationale
organisatie.
Onze jongste nationale selektie, de kadetten jongens,
bereidden zich dit seizoen reeds voor op de Europese
kampioenschappen, die in 1979 in Syrië worden gehou-
den. De trainingen en oeÍenwedstrijden worden eens per
veertien dagen gehouden. Om tot een goed 'team' te
komen wordt er aan een aantal toernooi€n deelge'
nomen.
De nationale damesselektie heeft een druk seizoen
achteÍ de rug. Veel trainingen en wedstrijden met het
oog op de Europese kampioenschappen in Polen. Tot 1



januari gebeurde dit onder leiding van bondscoach R.
Hoek, die om gezondsheidsredenen moest aÍhaken. Hij
werd opgevolgd door J. Pelk. Het resultaat op de
Europese kampioenschappen, een tiende plaats, is goed
te noemen. Ter voorbereiding werd o.a. deelgenomen
aan een vierlandentoernooi in West-Duitsland; tegen
Belglë, Zweden, Polen en Spanje werden een aantal
wedstrijden gespeeld, waarvan de resultaten positi€f
waren.
De meisjes junioren namen begin januari deel aan een
zeslandentoernooi in Polen. Daarna zijn de aktiviteiten

Ledenstand

De groei van de NBB gaat gestadig door.
In het aÍgelopen seizoen werden 3.330 leden = 11.1%
meer geregistreerd dan 1976/77, waardoor het totale
ledenbestand per einde van het seizoen op 33.363 leden
is gekomen.
Procentueel groeide distrikt Gelderland het meest,
34,8%. Teruggang werd geboekt in de distrikten Amster-
dam (min. 1.7%\ en Zeeland (min. 4.2'Al

van dit team tot 0 gereduceerd, omdat eÍ geen
evenementen m€er plaatsvonden, bovendien zullen een
aantal speelsteÍs, die nu nog tot de nationale kadetten
selekti€ b€horen, in september overgaan naar de meisjes
junioren selektie, die zich dan gaat voorbereiden op de
Europese kampioenschappen 1979. Het meisjes kadet
ten t€am trainde regelmatig en speelde een aantal
oefenwedstrÍden o.a. tegen Belgiè. In augustus 1978 gaat
dit team, onder leiding van bondscoach H. van Haver,
deelnemen aan de Europese kampioenschappen in
Spanje.

Verenigingsgrootte

Het aantal verenigingen nam toe met 37 en kwam in
totaal op 449. (412).
Het gemiddelde aantal leden per vereniging blift stígen,
in 1977/78 was dit 74.3 lcden tegen 72.9 leden per
vereniging in 1976/77 .
District Haarlem heeft nog steeds het grootste aantal
leden per vereniging t.w. 98.8 (107), gevolgd door distrikt
Den Haag met gemiddeld 93.1 (87.8) leden per vereni-
gmg.

l'
Overigen:
Distrikt Rotterdam
Distrikt Utrecht
Distrikt Amsterdam
Distrikt Noord Holland Noord
DistÍikt Oost'Brabant
Dikstrikt Friesland
Distrikt Twente
Distrikt Gelderiand
Distrikt Groningen
Distrikt Zeeland
Distrikt lJsselstreek
Distrikt Limburs

92.3 (83.6)
91.4 (78.1)
89.6 (86.4)
77.9 170.8)
73.0 (70.3)
70.1 (53.8)
69.9 (63.7\
64.5 (51.4)
54.7 (5s.9)
52.8 (62.6J
51.9 (55.4)
46.2 (47 .0\

r i f
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Ledenstand per 30 juni 1978
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Groei percentage per districkt

796/67 4962
1967/68 5560
1968/69 6228
1969/70 6398
1970/71 7137
1971/72 8767
1972/73 10186
1973/74 10785
1974/75 17426
1975/76 72272
1976/77 13403
1977/78 14622

AmsteÍdam

Friesland

Gelderland

's Gravenhage

Groningen

Haarlem

Limburg

Noord-Holland Noord

Oost-Brabant

Rotterdam

Twente

Utrecht

IJsselstreek

Zeeland

77/78 76/77

./. 1,7 10,0

30,0 1,8

34,8 8,5

15,3 11,5

10,6 11,9

5,0 11,5

8,9 32,3

4,1 25,2

r7,2 24,6

10,3 11,7

13,5 2,9

16,9 5,8

20,3 6,0

./. 4,2 18,4

75/76 74/75
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2,0 15,6

41,8 8,5

Verhouding tussen senior
en junior leden

senioren procent junioren procent
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3709
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5086
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45 (incl. 797 welpen 4%)
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Totaal

1976/77

Kinzo (BV Amstelveen) 301
Boetiek Waterloo (The Wolves) 268
Coppens Eagles (Black Eagles) 264
D.A.S.
s.D.o.
Akrides 252
AMV/Amsterdam 247
Delta Lloyd (Landlust) 24O
Racing Amsterdam (Agon) 233
Noordkop 216
Vastgoed Strijen (BOB) 2I2
S.V. Hoogvliet

7977 /78

Coppens Eagles (Black E.) 29

^ - - B.V. Amstelveen 2q2 - ljé
0?'-Delta Lloyd (Landlust) 269

Boetiek Waterloo (The Wolves) 263
Noordkop 2@
Bruius (Racing A'dam) 250
AMV4Amsterdam 245
Rhe Red Stars 245
Dunckers 237
Vastsoed Strij€n (B.O.B.) 237
Aalsmeer 235
Akrides 228
Rabo bank Gouda (Springers) 214
Rush 213
SV Hoogvliet 205

r975/76

Akrides
Red Stars
Kinzo
AMV/Amsterdam
Delta Lloyd
D.A.S.
Sporting S.D.O.
The Wolves
Vastgoed Striien (BOB)
S.V. Hoogvliet
De Dunckers
Uitsmijters
Racing Agon
Piazza Stars
Black Eagles (Coppens Eagles)
Gerard de Lange
Noordkop
Earlg Bird
B.V. Lisse
Lions

Totaal

28
263
258
257
250
242
24r
230
230
218
217
209
204
r94
190
187
184
180
178
174

4394

260
257

The Green Eagles \99
T99
198
191
189
176
775
169

4454

The Lions
B.V. Lisse
Jolly Jumpers
Piazza Stars (Goba)
Rush
J.R.C. Boxtel
Uitsmijters

Totaal

-9?"1ut*;"*r &'-l-
I he Ltons

tmmn Êv,t-t s'.'z
1e4"4]\
D5fáaLStdrs{Goba)

Totaal .ffiT
r/7ê o

De twintig grootste verenigingen van de laatste vijf jaren

1973/74

AMVf Amsterdam
Akrides
Racing Agon
Kinzo
Wilskracht
Delta Lloyd
Gerard de Lange
The Wolves B/W
Friso/R
Uitsmijters
Zaandam
OIa Stars
B.S. Leiden
Transo/RZ
H.O.C.
AMV{de Dunckers
SV Hoofddorp
Idem[umpers
DSS/Epibratos
Zodiac

Totaal

\97 4/75

257 Akrides
251 AMVJ,/Amsterdam
232 Kinzo
224 The Wolves
2I1 Racing Agon
210 Delta Lloyd
208 D.A.S.
197 UitsmtteÍs
196 S.V. Hoogvliet
794 Facinox
189 Red Stars
181 Wilskracht/SNl
165 B.V. Zaandam
163 De Dunckers
158 Rick Stars
155 Luba
155 De Cangeroes
154 B.S. Leiden
152 Friso/R
145 Gerard de Lange

294
269
243
235
229
225
213
2W
197
190
190
188
186
179
776
175
L72
771
170
168
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Jaarverslag Topsportliga

lnleiding
Op27 mei 1978 werd bijacclamatie de Topsportliga van
de Nederlandse Basketball Bond door de Algemene
Vergadering officieel opgericht.
Na een periode van twee jaar "proeÍdraaien", waarvan
de beoordeling gekarakteriseerd kan worden als "posi-
tief, met veel Íuimte tot verbetering", werd een belang
rijke exponent van de herstruktuÍeÍing van de NBB een
feit.

Op de achtergronden van die herstrukturering is al in
vele kaders diep ingegaan, zowel binnen als buiten de
Topsportliga. SpeciÍiek voor de Topsportliga gebeurde
dat weer eens in de Evaluatienota TopspoÍtliga, die op
verzoek van het Bondsbestuur ten behoeve van voor'
melde besluitvorming door de Liga aan de Algemene
Vergadering weÍd uitgebracht. In dit verslag moge
worden volstaan met een verwijzing naar die Nota.

Tot de doelstellingen van de Topsportliga behoort het
bevorderen van de opstelling en naleving van onderlinge
gedragsregels voor de participanten in de Topsportliga,
zowel tussen de onderscheiden belangengroepen als
tussen individuele leden daarvan, en zonodig ook vanuit
het collectieÍ naar de omgeving van de NBB.
ln dit kader stelde de Liga een kommissie licenties in, die
tot taak heeft gedragsregels inzake de verbinding tussen
speler en vereniging en de wisseling van vereniging vast
te leggen in een ontwerp-reglement. Hoewel dat mede
een totale herziening van het reglement Overschrijvings-
bepalingen inhoudt, heeft het bestuur in een aantal
geteurtenissen die betrekking hadden op die overschrij-
vingsbepalingen aanleiding gezien vooruitlopend hierop
het bedoelde reglement op cruciale punten t€ herzien.
De kommissie hoopt in het vooriaar van 1979 haar
eindrappod uit te brengen.

Inzake sponsoring en reklame hebben de negatieve
ontwikkelingen, die in het voorgaande jaarverslag al
werden gesignaleerd zich verder uitgekristalliseerd. De
houding van de sportpeÍs is nog immer verwarrend. De
kommissie Mulder, een door en vanuit de sportpers

samengestelde kommissie, heeft in haar zeer korle
eindrapport een aantal drastische aanbevelingen ge-
daan, die erop neerkomen dat geen sponsornamen meer
zullen worden gebruikt in en door de media, maar namen
die voorkomen op een jaarlijks door het ANP te
publiceren lijst met verenigingsnamen. Gezien de huidi
ge doelstellingen van de grote sponsors betekent dat
onvermijdelijk het einde van de zg. harde sponsoring.
De opstelling van de pers t.o.v- deze aanbevelingen is
nogal diÍfuus en het aantal nog slecht in te schatten.
Elders in dit verslag zal nader worden ingegaan op het
antwoord van de sportwereld op deze ontwikkelingen.
Als beleidsuitgangspunt kan uit de gang van zaken wel
worden gedestilleerd, dat de íinanciële basis van de
topverenigingen sneldient te wordenverbreed, opdat de
aÍhankelijkheid van de sponsorinkomsten afneemt tot
een nivo, dat in relatie met de risico's t.a.v. de
kontinuiteit aanvaardbaar is.

In dit kader staat het bestuuÍ op korte termijn een
onderzoek naar de meest wenselijke struktuur van
topver€nigingen voor. Omdat tevens duidelijk is, dat het
exploitatiebudget van de topverenigingen in vrijwel alle
gevallen te hoog is geworden, zullen ook wegen moeten
worden gezocht om deze budgetten op een lager nivo te
stabiliseren. Om dit te bewerkstelligen worden maat'
regelen overwogen in de sfeer van beperking van -hoge
onkosten m€t zich meebrengende' Amerikaanse spe
lers, onverschillig of zij êén of twee nationaliteiten
hebben. Het bestuur heeft daartoe onder meer in
beraad, oÍ het niet wenselijk zou zijn de FIBA regels
terzake van spelers met een dubbele nationaliteit in hun
gewijzigde vorm (zoals die wijzigingen zijn aangekon'
digd tijdens de permanente conferentie van het Euro-
pese/middellandse Zee-deelvan de FIBA beginjuni 1978)
ook binnen de NBB van toepassing te verklaren.

ln september 1977 werden te Belgiê de Europese
Kampioenschappen voor landenteams gehouden. Het
Nederlandse team behaalde daar een zeer succesvolle
zevende plaats, welke onder andere het recht geeft op
deelname aan het eindtoernooi van Europese kampioen-
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schappen in juni 1979 in ltaliê. Deze kiassering is uniek in
de geschiedenis van de NBB. Helaas overschaduwden
de tijdens de laatste dagen van dit toernooi aan het licht
getreden moeilijkheden in de ploeg de blijheid over dit
resultaat. De verhouding tussen de speleÍs en met name
de coach bleken ernstig veÍstoord. Zozeer zelfs, dat een
zevental spelers meedeelde, zich niet meer door coach
Janbroers in een nationale selektie te zullen laten kiezen.
Mede naar aanleiding van deze problemen heeft het
bestuur gedagregels opgesteld voor de bij een nationale
selektie betrokkenen (spelers, begeleiding, bestuur en
verenigingen) die zijn vastgelegd in een door de
Ligavergadering inmiddels aanvaard reglement Natio-
naal Team. Dit reglement bevat tevens de taakbeschij,
ving van elk lid van de begeleidingsgroep (coach,
verzoÍger, teamarts, cheÍ de mission en teammanager).
Het bestuur hoopt hiermede een basis te hebben
geschapen, om sneller en beter oplossingen t€ vinden
voor eventueel rijzende konflikten en vooral konfliktjes.

De participatie van de in de Topsportliga erkende en
bekende belangengroepen is nog altijd verre van
optimaal. Met name blijft de inbreng vanuit de belangen
van sponsors, coaches en spelers onder de maat. In dit
verband heeft het bestuur met enige ongerustheid
gekonstateeÍd dat van de thans binnen de NBB
geregistre€rde sponsors er zegge en schrijve drie lid zijn
van deVSN. Enkele jaren geleden lag dat aantalnog rond
de 80%. Gezien de ontwikkelingen rond de sponsoring
buiten de NBB, maar ook gezien de situatie binnen de
NBB is een gezamenlijk optreden van de sponsors van
wezenlijk belang, zowel voor de sport als voor henzelÍ.
Juist die gezamenli.lkheid, die ook ruimte biedt voor het
starten en kontinueren van een dialoog tussen de
spodsponsors en de bonden in de vorm van VSN en
NSF, is in de huidige situatie van wezenlijk belang. Het
bestuur dringt er daarom bij de sponsors op aan, om het
lidmaatschap van de VSN te veÍweruen- Niet in de
laatste plaats omdat aan de sponsors binnen de
TopspoÍtliga stemrecht is verleend, echter wel via de
VSN.

De coaches vertonen geen enkele aktiviteit tot enige
gezamenlijke standpuntbepaling. Daarmede verwatert
de inbreng van de coaches in het beleid, omdat d€ beide
coaches die de groep in de Ligavergadering vertegen-
woordigen, ook zelÍ van mening zijn dat zij te weinig
kontakt hebben met hun "acht€rban", en dus geen
spreekbuisfu nktie vervullen.

De spelersgroep blijft moeite houden met zijn partici,
patie in de Liga, hetgeen vooral moet worden toege-
schÍeven aan het ontbreken van een organisatievoÍÍn
waarbinnen de spelers elkaar kunnen ontmoeten. Op
bescheiden schaal is binnen de groep spelers in de eerste
divisie nu iets op gang gekomen, nadat door speler Rob
Tuin initiatieven daaÍto€ waren genomen. Onderandere

is door deze groep de verdeling van de stemmen die de
spelers in de Ligavergadering over eerste' en eredivisie-
spelers aan de oÍdegesteld. Het bestuuracht het redelijk
dat deeerste divisie-spelers twee stemmen krijgen (thans
één), waarvoor de eredivisiespelers een stem zouden
moet€n inleveren. Zij hebben een hr,/eede stem via de
vertegenwoordiging van de spelers uit de nationale
selektie, die grotendeels uit eredivisiespelers bestaat.

Ligabestuur
Per 1 iuli 1977 bestond het bestuur uit:

Jan Berteling voorzitteÍ, aangewezen door
en vanuit het Bondsbestuur

Iwan Rotteveel - vice-vooÍzitter
Rob Bosman - sekretaris
Hans Bronneman penningmeester
vakature lid

In de vakature kon niet worden voorzien door de
Ligavergadering, mede omdat zij uitdrukkelijk bepaalde
dat leden van het bestuur geen bindingen mogen hebben
met binnen de Topsportliga uitkomende v€renigingen,en
daarbuiten geen kandidaten voorhanden waren. In de
loop van het seizoen werd Frank Kales bereid gevonden
in deze vakature te voorzien, hetgeen door de Buiten-
gewone Ligavergadering van 8 april 1978 werd bekrach-
tigd.
Rob Bosman tÍad in oktober reglementair af en werd
herkozen voor een periode van twee jaar.

De evaluatie van twee jaar proefdraaien met de
Topsportliga wees uit, dat een eigen penningmeester
voor de Topsportliga niet doelmatig is,ook al omdat in
een eerdet stadium een onderzoek van de Financiële
Kommissie had uitgewezen, dat het maken van een
progÍammabegroting niet mogelík is door de externe
omstandigheid, dat de subsidiegevers (die voor de NBB
een der belangÍijkste inkomstenbronnen vertegenwooÍ-
digen) alleen maar de totale NBB als eenheid kennen.
Hans Bronneman had bovendien al te kennen geg€ven,
om persoonlijke redenen te willen aftreoen.
Het bestuur kent daarom sinds 8 april 1978 geen
penningmeester m€er.

Zoals ook al in de inleiding van het jaarverslag van de
NBB is aangegeven wildat niet zeggen, dat daarmee het
bestuur één man minder zou kunnen tellen. E bestaat
nog immer een duidelijke behoefte aan aanvulling van het
besluur met iemand die vooral technische achter-
gronden heeft. Gezien het voorbehoud dat Frank Kales
t.a.v. zijn tidsbesteding moest maken, is een tweede
man met zo'n achtergrond b€slist noodzakelijk, wil het
bestuur goed kunnen funktioneren.

Aangekondigd is bovendien, dat voorzitterJan Berteling
zo spoedig mogelijk zijn voorzitlerschap van de Top-
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sportliga wil neerleggen, omdat de kombinatie met het
BondsvoorzitteÍschap een onmogeli.ike is. Hoewel for-
meel geredeneerd dit een zaak is van het bondsbestuur,
wordt van de voorzitter van de Topsportliga een
gedegen kennis vereist van en een visie op het gebeuren
juist in de sfeer van de topsport, zodat de Topsportliga
niet goed om dit probleem heen kan.

Nog altijd geldt, dat het bestuur door zín konstante
onderbezetting en te smalle basis waar het om de
technische aspekten gaat, niet toekomt aan echte
beleidsvorming op langere termijn. De konkrete proble
men nemen veelte veeltijd in b€slag, waarbijook nog een
groot beroep wordt gedaan op het bondsbestuur, met
name t.a.v. de financiële (enigszins inherent aan de opdit
gebied onontkoombare situatie van één penningmeester
voor het totale apparaat) en de toch ook niet geÍinge
juridische problemen rond enkele onverkwikkelijke
zaken tussen sponsors en verenigingen.

Het bestuur brengt u daarom dringen onder de
aandacht, dat er aanvulling van het bestuuÍ met
tenminste twee personen op koÍte termijn noodzakelijk

Kontakten met bondsb€stuur en andere ligabe-
sturen
Met het bondsbestuur wordt enerzijds via de bondsvoor'
zitter in diens dubbelrol en anderzijds via de intensieve
bemoeienis van de bondspenningmeester vrij intensief
kontakt gehouden. Ook blijft bondssekretaris Blom
binnen de topsportliga aktief als "troubleshooter" met
name t.a.v de problemen rond sponsoring.
Met de damesliga is een samenwerking op gang
gekomen inzake de kompetitievoorberciding. Deze
samenwerking is absoluut noodzakelijk gezien de vele
samenvallende halbespelingen etc. In een overlegorgaan
wedstrijdzaken (OWZ) dat uiteraard gebÍuik maakt van
de goede diensten die het buro te dezer zake bewijst,
ontmoeten de beide ligasekretarissen elkaar.
Gezien dit samenwerkingsverband acht de Topsport
liga, aldus haar evaluatienota, het voortbestaan van de
BWC althans wat deze aspekten van de taak van die
kommissie betreft (en daarmee wat de betekenis van
deze kommissie voor de Topsportliga betreft) over
bodig.
De Algemene Vergadering deelde deze opvatting van de
Topsportliga niet inzoveÍre het ging om het daadwerke-
lijk opheííen van de BWC. Het bestuur van de
Topsportliga beschouwt de BWC als een nuttig orgaan
wat betreÍt zaken als de opstelling resp. herziening van
de wedstrijdreglem€nten van liga's en rayons c.q.
distrikten, Íundamentele wijzigingen van kompetitie-
opzet etc- De BWC kan daarover zeer bruikbare en
vanuit de aanwezige ervaring goed doordachte adviezen
geven. De Topsportliga achtte dat onvoldoende grond
om de kommissie te handhaven (de leden eÍvan blijven

voor de hiervoor bedoelde adviezen benaderbaar). De
Algemene Vergadering oordeelde echter anders. Het
bestuur van de Topsportliga heeft daarvoor begrip.

Ligavergadering
In het aÍgelopen seizoen kwam de Ligavergadering
h.r,eemaal bijeen. Op 8 oktober 1977 werden besluiten
genomen t.a.v. de instelling van een kommissie licenties,
die in de inleiding tot dit veÍslag al werd aangeduid, en
werd uitvoerig een vooÍstel tot fundamentele wijziging
van de kompetitie'opzet besproken, echter zonder dat
dat leidde tot besluitvorming.
Met het oog op de voorziene besluitvorming inzake het
voortbestaan van de Topsportliga (zie inleiding), als
mede vanwege de situatie rond de sponsoring werd op 8
april 1978 een buitengewone Ligavergadering belegd.
Deze vergadering verleende het bèstuur de grootst
mogelijk meerderheid het mandaat om zich te stelien
achter de maatÍegelen en voorstellen di€ van de zijde van
de NSF werden verwacht om in de problemen rond de
sponsoring een vooÍ de sportwereld aanvaardbare
(maar daarmee bepaald niet optimale) uitweg te vinden.
Dit geschiedde in het beseÍ, dat de sportwereld met de
rug tegen de muur staat: alllijzen van de compromis-
voorstellen betekent onvermijdelijk het einde van de
sponsoring op een moment, dat de NBB en haar
v€renigingen dat nog niet kunnen dragen, omdat de
invloed van de sponsoring binnen de budgetten van de
topverenigingen nog onevenredig groot is.

Kontakten met kommissi€s
Behalve met de BWC, waarmede de kontakten overi
gens altijd weinig frekwent ztn gewe€st, ook alomdat de
noodzaak tot bijsturing nimmer btster gÍoot is geweest,
zijn er kontakten metde BSC ende BCO. Die kontakten
verlopen veelal via de voorzitter van beide kommissies,
Bart Rosebeek, die vrij regelmatig kontakt onderhoudt
met de voorzitter van de Topsportliga, Jan Berteling. Er
is geen aanleiding om te stellen, dat de kommunikatie
onvoldoende is.

Vergaderingen met belangengroepen
In het eerste jaar van het bestaan van de Topsportliga
heeft nog korte ttd een Kontaktgroep geíunktioneerd,
die bestond uit een gedeelte van de Ligavergadering, en
waarmee beleidsuitgangspunten zouden kunnen wor'
den doorgesproken. Ook al omdat het bestuuÍ onvol-
doende aan de beleidsvorming toekomt zijn die bijeen-
komsten met die Kontaktgroep niet voortgezet.

Wel zijn enkele vergaderingen gehouden met devoorzit-
ters van de Eredivisieverenigingen, waarbij ook de
veÍtegenwooÍdigers van spelers, scheidsrechters en
coaches aanwezig waren. Op deze vergaderingen kan
gelukkig in een open sfeer (vooral bewerkstelligd door
het besloten karakter van deze vergaderingen) diep-
gaand over een aantal problemen binnen de TopspoÍt
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liga worden gesproken.
Zo werd in de vergadering beginjuni 1978 de kompetitie
1977/78 behandeld.
De vergadering had een overwegend positieí oordeel
oveÍ de proef met de play'offs. Uit de kritische noten is
een aantal verbeteÍingen naar voren gekomen, die bij de
play-of{s aan het einde van het komende seizoen zullen
worden geëÍÍektueerd.

Mede op verzoek van enkele voorzitters is deze overleg
struktuur geÍormaliseerd in een nieuwe Kontaktgroep,
waarin naast de voorzitters van d€ eredivisievereni-
gingen vertegenwoordigers van de andere belangen
groep€n en de eerste'divisieverenigingen welkom zijn.
Deze Kontaktgroep zal bijeenkomen zo vaak als nodig
is, doch in elk geval driemaal (september, november en
maart) per seizoen. De eerste bijeenkomst in deze
samenstelling vond plaats op l juni 1978, naar aanleiding
van de inschrijvingen voor de kompetitie 1978,1979en
de daarbij rijzende problemen t.a.v. terugtrekkingen en
sponsonng.
[n de vruchtbare diskussies zÍn een aantal zaken aan de
orde gesteld, die zullen leiden tot vooÍstellen van het
bestuur inzake recette-deling bij playoff wedstrijden en
kaartverkoop aan supporters van bezoekende ploegen.

Situatie in de eerste divisie
In de situatie in de eerste divisie, zoals die in het vorig
jaarverslag werd geschilderd is nog weinig verandering
gekomen. Er is nog immer een duidelijke tweedeling te
onderkennen tussen verenigingen die het stÍamien van
de ere-divisie volgen €n verenigingen, die minder op
topsport zijn gericht.

Deze situatie woÍdt des te zorgelijker, indien de
bestuurlijke kwaliteiten van de bestuursleden van deze
verenigingen in beschouwing worden genomen. Het
weÍken met sponsoring, met Amerikanen en wat daar al
zo bï hoort vereist een heel andere instelling van de
bestuurderen dan de oude vertrouwde gezellige vereni,
ging deed. Het zakelijke aspekt krtgt de overhand, en
daartegen zijn te vele besturen niet opgewassen. Ten
dele ligt hier een verantwoordelijkheid van de sponsor,
die zich niet aÍzljdig zou moeten houden van de
bestedingen die aan het door hem ingebrachte geld
worden gegeven. Daarbij mag een sponsor nimmer zo
ver gaan dat hij het beleid van de vereniging drastisch
beinvfoedt, maar een zekere tegulerende en remmende
werking op al te €nthousiaste besturen moet hij wel
hebben. Slechts in zeer weinige gevallen iseen dergelijke
inbreng van de sponsor geregeld. Maar al te vaak wordt
een cheque aÍgegeven en het bestuur aan zijn lot
overgelaten.
Gekonkludeerd mag worden, dat het struktuuronder-
zoek dat het bestuur heeft aangekondigd, niet beperkt
kan blijven tot de eredivisie, maar ook moet worden
doorgezet in de êeÍst€ divisie.

De doelstellingsdivergentie, die in het vorig jaarverslag
ook al werd gesignaleerd, is onverminderd blijven
bestaan. Het bestuur zal aan de Ligavergaderingen
voorstellen doen inzake de kompetitieopbouw binnen de
Topsportliga.

Situatie in de eredivisie

De sponsoring is duidelijk moeiiijker geworden. Oude,
veelal langjarige kontrakt€n liepen af en werden om
uiteenlopende redenen niet verlengd. Nieuwe sponsors
dienen zich wel aan, maaÍ trekken zich schielijk terug
zodra zij iets meer gewaar worden van de houdingdie de
pers aanneemt. Doordat de bemiddelingsakties van de
NSF traag van de grond komen (de oorzaken daarvan
liggen voor een belangrijk deel bij die bonden, die
sponsoring niet kennen en er daarom ook weinig aan
willen doen) blijÍt de impasse die met het uitbrengen van
het rapport van de Kommissie-Mulder een feit werd,
vooÍtbestaan. Een treffend voorbeeld van het vooÍ-
gaande is de gang van zaken Íond de veÍenigingen Arke
Reizen en Buitoni. Vorig jaar al kondigden beide
sponsors aan, het kontÍakt niette zullen verlengen, maar
te volstaan met een overgangsjaar, waarin de vereniging
de tijd kreeg om een nieuwe sponsor aan te trekken. De
verenigingen zijn voornamelijk vanwege de situatie
m.b.t. de pers er niet in geslaagd een nieuwe sponsoÍ te
vinden. De vereniging Arke Reizen heeft zich immiddels
zelÍs geheel opgeheven. Daarmee is het zeeÍ trieste
resultaat beÍeikt, dat in een duidelijk ontwikkelingsge-
bied als Twente t.a.v. basketball is, het belangrijke
steunpunt (de ere'divisie-vereniging met volle zalen en
veel enthousiasme) is weggevallen. Van bestuurszijde zal
gepoogd worden om althans eerste-divisiebasketball in
Twente terug te brengen.

Ook in de rest van Nederland is een duidelijke kenteÍing
in de sponsoring merkbaar, zij het met minder desas-
treuze gevolgen dan in Twente. Juist door die kentering
is een aantal verenigingen ertoe gekomen, om zondeÍ
sponsor toch eredivisie te gaan spelen (er zijn immers
meer verenigingen in dezelÍdeposilie, zodat de kemp€ti
tie toch enigermate aantrekkelijk blijft).

De pers heeít die kentering vermeld, maar naar de
oveÍtuiging van het bestuur niet primaiÍ veroorzaakt. De
ongebreidelde groei die de sponsoring juist binnen de
NBB heeít gekend, moest hoe dan ook een keer
omslaan. De recessie waa n onze economie thans
verkeert, zal daaraan ongetwijfeld debet zijn, hoewel de
invloed daarvan nietmoetwoÍden overschat, getuige het
feit dat de reklamebudgetten nog altijd een reële stijging
vertonen. Wel verandert het patroon van de reklame ten
gunste van produkt'voorlichting en neemt de op naam-
bekendheid gerichte reklame aí.
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Gezien de huidige situatie beschouwt het bestuur het
komende seizoen als een overgangsjaar naar een me€r
stabiele maaÍ zich wel op een lager nivo bewegende
situatie.
Het beleid zal erop gedcht zijn om uitschieteÍs naar
boven zowel als naar beneden te voorkomen en in te
perken, omdat zij het evenwicht waar ieder op moet
drijven drastisch kunnen verstoren.

Kompetitie

Door de Ligavergadering werd geen beslissing genomen
inzake de beperking van de duur van de kompetitie ten
gunste van een duidelijker afbakening in de tijd tussen
kompetitie en nationaal team, door verhoging van het
aantalmidweekse programma's tot 18. Voor het komend
seizoen is het aantal midweekse programma's op 12
bepaald. Ook de eerste divisie kent 2 Íesp. 6 midweekse
programma's.
De afsluiting van de kompetitie in de ere-divisie metplay-
oÍÍs is een overwegend sukses geworden. De spanning
bleeí tot het laatste moment in de kompetitie aanwezig.
Enkele problemen waren de beschikbaarheid van zaal-
ruimte, de ploegen die als nr. 2 resp. nr.3 in de normale
kompetitie eindigden weten niet hoe zij (als zij daarin
doordringen) de laatste serie spelen: uit-thuis-uit ofthuis-
uit'thuis, omdat daarvoor de oorspronkelijke volgorde
bepalend is.
De gedachte om de laatste wedstrijd op de feestdag (2e
Pinksterdag) te spelen bleek toch niet zo'n goede: de
media hebben dan geen kans tot beÍichtgeving domweg
omdat de kranten niet uitkomen tuss€n de eeÍste en
derde wedstrijd van die serie in. Voor het komend
seizoen is die gedachte dan ook losgelaten: die eventuele
3e wedstrijd wordt niet op 2e Paasdag gespeeld, maar 2
dagen later, op woensdag.

Onvoldoende geregeld bleek ook de uiteindelijke volg
orde in de eindstand van de kompetitie. Niet exact is
bepaald wie nr 2 is geworden. Dat is i.v.m. de deelname
rechten voor de EC II wel van belang.
Omdat daarvoor voor het komende seizoen maaÍ één
gegadigde is, gaÍ dat op zich geen pÍoblemen, maar het
moet vanzelísprekend wel worden geregeld.

Op deze plaats past ons een welgemeende filicitatie aan
de kampioenen in de Topsportliga: Parker (landskam-
pioen), FrisoVRowic en VAK Stars/ LISC (kampioenen
in de eerste divisie).

Ook in de €e6te divisie zal een sluitstuk van de
kompetitie in de vorm van kruisÍinales uit gaan maken
wie het recht op inschrijving in de eredivisie verwerft.

National€ teams

Met de instelling van de Damesliga ging de verantwoor-

delijkheid voor de nationale damesselekties over naaÍ
het bestuur van die liga.

Het is gebleken, dat de onderbrenging van het jongens-
kadettenteam bij de TopspoÍtliga ev€nmin erg doelmatig
was. Gezien de wezenlijk andere organisatorische
problematieken (de verenigingen waar de geselekteer-
den uit kom€n zin veelalgeen topsportliga'verenigingen,
de selektiemethoden via het door het bondsbestuur

begeleide jeugdopleidingsplan etc.) t.o.v. het jongens-
juniorenteam en het herenteam, werd en wordt het
onderbrengen van de verantwoordelijkheid voor het
kadettenteam bij het bondsbestuur beter geacht. Die
overgang kon zeer vloeiend worden gerealiseerd, omdat
in de praktijk het toch al het bondsbestuurslid den
Broeder was, die zich intensief met dit team bemoeit.

de herenselektie

In september 1977 werden in Belgiê de Europese
Kampioenschappen voor landenteams gehouden. De
schitterende pÍestatie die ons team daar leverde is in de
inleiding al gememoreerd. Toch scheen niemand in
Nederland dat te beseffen, zo werd iedereen in beslag
genomen door de problemen die in de nadagen van het
titeltoemooi naar buiten waren getreden.

De verhoudingen tussen spelers enerzijds en de coach
anderzijds bleken drastisch te zijn verstoord. Ook
binnen de begeleidingsgroep traden als gevolg hiervan
meningsverschillen op, waardoor de begeleiding as such
niet optimaal meer íunktioneerde. Het bestuur heeft uit
haar analyse van de gebeurtenissen die is gebaseerd op
de informatie die in vele gesprekken met zowel spelers
als begeleiders werd verkregen, gekonkludeerd, dat de
moeilijkheden niet konden worden toegeschreven aan
één p€rsoon of één bepaald voorval, maar dat sprake is
geweest van een escalatie van kleine irritaties, die door
op een aantal punten duidelijke manco's in de kommu-
nicatie zowel tussen spelers en begeleiding als tussen
spelers, begeleiding en bestuur, werden gevoed.
Er kon daarom geen rechtvaardiging worden gevonden
voor de eis van de spelers, dat een andere bondscoach
zou dienen teworden aangesteld. Het bestuurheeftinde
volle overtuiging van de juistheid van die beslissing het
kontrakt met de heer Janbroers verlengd.

Een aantal andere maatregelen zijn genomen, die het
ontstaan van soortgelijke situaties in de toekomst
moeten vermijden. Zo is een begeleidingskommissie
ingesteld, waarin naast het bestuur en een aantal
"technische" mensen (zoals de teammanager, iemand
voor de public relations en iemand voor de kontakten
met mogelijke sponsors) ook de aanvoerder zitting heeft.
In dit college kunnen de kleine en grotere problemen
worden besproken. Anderzijds zijn de spelers via hun
aanvoerder veel direkter betrokken bij het werk van
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bestuur en begeleiding zodat op grond daarvan meer
begrip voor elkaars situatie kan ontstaan.

Na de herbenoeming van de heer Janbroers bleek, dat
h€t laatstgenoemde niet mogelijk was te funktioneren op
een wijze, die noodzakelijk was om de hem gestelde
doelen, zoals die o.a. in de taakomschrijving zijn
vastgelegd, te bereiken.
De heer Janbroers heeít daarom medio aDril 1978 in
overleg met het bestuur besloten, zich als bondscoach
terug te trekken.
Op het moment dat aan de FIBA de definitieve selektie
moest worden opgegeven voor de deelname aan de
Decio Scuri-Cup zat de NBB zonder bondscoach.
Met medewerking van de FIBA, die uitstel verleende van
het indienen van de selektie, kon de tijd worden
gevonden om mel Tom Quinn overeenstemming t€
bereiken over diens aanstelling als interim-bondscoach
voor de periode 23 Ínei \978 tot 16 juni 1978, in welke
periode de Decio Scuricup werd gespeeld.

Tom Quinn is geen onbekende in het Nederlandse
basketball. Hij is in Haarlem een aantal jaren werkzaam
geweest als coach van Levi's-Flamingo's. Thans is hij
coach van de Zweedse eredivisieploeg Sódertalje, die dit
jaar landskampioen is geworden.
Vanzelísprekend ontbrak voor Quinn de tijd om een
gedegen selektie voor te bereiden. In overleg met hem is
d€ sel€ktie gemaakt door een drietal coaches uit de
eÍedivisie. Eén daarvan, Jan Sikking, is bovendien aktieí
geweest als assistentcoach bij de wedstrijden voor de
Decio Scuri-cup. Sikking gaat voorts in juli als interim,
bondscoach met een jong-oranje.team, voornamelijk
bestaande uit speleÍs die wel in de eredivisie uitkomen,
maar nogjong enweinigervaren zijn, deelnemen aan een
toernooi in Griekenland. Deze trip van een jongoranje'
selektie is een proeÍneming, die als zij slaagt zeker zal
woÍden voortg€zet, om aldus ook meer kontinuïteit te
waarborgen voor de nationale selektie, di€ qua leeÍtijd-
opbouw zo langzamerhand vrij ongunstig aan het
woÍden is.

De nationale selektie zelf behaalde in het als oefentoer.
nooi (de eerste aanloop voor de EK volgend jaar juni)
beschouwde Decio Scuri toeÍnooi een derde plaats
achter ltaliè en Frankrijk, daarbij Israël en Turkije achter
zich latend-

Het bestuur heeft zich in deze periode beraden op de
uitgangspunten die terzake van de benoeming van een
bondscoach moeten gelden.
Binnen het budget van de NBB is een full-timecoach niet
mogelik, terwijl er ook geen volledige dagtaak kan
worden geboden. Bezien is, of een buitenlands€ part
time-coach een oplossing zou kunnen bieden voor de
Nederlandse situatie. Gezien de eis van het ontbreken
van een binding met een Nederlandse club, is het aantal

Nederlanders waaÍuit een keuze gemaakt zou kunn€n
worden, zó klein, dat bij de keuze aan aspekten als
kwaliteit en persoonlijkheid geen aandacht meer kan
woÍden gegeven.
Onder bepaalde vooÍwaarden kan heel goed met een
buitenlandse coach worden gewerkt. Die voorwaarden
z\n:
' het programma voor het nationaal team moet in de

tijd g€zien duidelijk afgebakend zijn;
- voorzien moet worden in een assistent'coach die in

de periode van de gewone kompetitie het scouting-
werk doet en aldus de gegevens voor de samenstel.
Iing van een selektie verzamelt.

De eerste voorwaarde past geheelin het beleid dat t.a.v.
de kompetitie al langer wordt gevoerd- Voor de
assistent-coach in de vorm zoals die hier wordt bedoeld,
behoeft nier noodzakelijk te gelden dat hij niet clubge-
bonden is ' er kunnen ook 2 oÍ3 van die assistenten aan
het werk zijn. Quinn heeÍt bewezen de nodige souplesse
te bezitten om op deze wijze te kunnen werken. Het
behoeft dan ook geen verbazing te wekken, dat toen het
bestuur eenmaal had gekozen voor de part-time-
coaching, in eerste instantie met Quinn is gepraat, alwas
hi niet de enige waarmee werd gepraat. H€t bestuur is
verheugd, dat met Tom Quinn overeenstemming kon
worden bereikt over een verlenging van zijn bonds-
coach schap in principe tot 1980. De details moeten nog
worden geregeld, maaÍ het bestuur verwacht niet dat
daarin enige aanleiding zou zijn om de principe-
oveÍeenstemming op de tocht te zetfen. Hoe de
assist€ntie gestalte gaat krijgen zal nog nader worden
bepaald.

In de begeleidingsgroep die rond het team funktioneert is
de coach een van de meest sprekende Íiguren. Minstens
even belangrijk is echt€r de teammanager. Ook dat was
een vakature, nadat lwan Rotteveel definitief als zodanig
afscheid had genomen, omdat de funktie van teamma-
nager niet te kombineren is met de funktie van
bestuurslid van de Topsportliga. In Piet Leegwater is een
teammanager gevonden, die beschikt over een ruime
internationale ervaring, en die die ervaring volledig ten
dienste stelt van het team, waarvoor hÍ zich bijzonder
aktief en enthousiast inzet.

Tijdens het FlBA-congres in Stresa, juni 1977, waren
enkel€ vertegenwoordigers van de Chinese Basketball
Bond aanwezig. Daar verwierí vicevoorzitter Rotteveel
de toezegging, dat Nederland zou worden uitgenodigd
voor een toernooi in China. H€t jaartal (1978 oÍ 1979)
werd niet €xact bepaald. Enigszins onveÍwacht kwam
die uitnodiging begin 1978 binnen: Nederland werd
geinviteeÍd vooÍ h€t zg. Vriendschapstoernooi, datvan 5
tot 16 augustus 1978 in Peking wordt gehouden. Deze
toernooi€n worden in China deze zomer in meerdeÍe
takken van sport gehouden. Zo hebben ook het KNGV
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en de amateur-aÍdeling van de KNVB een dergelijke
uitnodiging ontvangen-

ln de begroting voor 1978 is echter geen rekening
gehouden met deze uitnodiging. Dankzij de medewer-
king van de SNS op voorspraak van het NOC kon
worden bereikt, dat in de subsidies fondsen mochten
worden overgeheveld van andere posten naar de China-
reis, zodat die financiëel voor de NBB mogelijk werd
g€maakt.
Eind juli zal de selektie onder leiding van bondscoach
Quinn naar Peking aíreizen.

VanaÍ begin september tot eind maart 1979 zal dan het
nationaal team niet in aktie zijn, behoudens een to€rnooi
in de faatste week van december 1978 in Zweden en
direkt daarna een wedstrÍd in Finland. Eind maart 1979
zal de voorbereiding op de Europese Kampioenschap-
p€n staÍten.
In die voorbereiding wordt onder meer een viertal
inteÍlands en een toernooiin Tsjechoslowakije gespeeld.

iongensjunioren

Rond dit team is het het afgelopen seizoen betrekkelijk
rustig geweest.
De selektie slaagde er niet in zich te plaatsen voor de
Europese Kampioenschappen: in de voorronde die in
april 1978 in Previdza werd gespeeld weíden zlj
uitgeschakeld. Door het bestuur is te weinig aandacht
besteed aan dit team, waardoor ook het programma
nogalsummier is geweest. Voor het komendseizoen zijn
een drietal toernooien en een stage op Papendal
voorzien. Dit als voorbereiding op de in 1980 wederom
plaatsvindende Europese Kampioenschappen. Er be-
staat een vakatuÍe voor de bondscoach, waarin het
bestuur op korte termijn hoopt te voorzien.

Basketball Festijn

Dit s€izoen was er door de late beëindiging van de
kompetitie geen mogelijkheid om een aÍsluitend basket-
ball-festijn te houden. De laatste play-ofíwedstrijd had
trouwens wel iels van een festUn, al was dat enigszins
negatief door de aggressieve wijze waarop een relatieí
klein deel van het publiek het ongenoegen over de stand
kenbaar maakte: door een regen van bier en andere
blikjes op sp€lersbank, jurytafel en veld te doen
belanden.

Ook voor het komend seizoen is de haalbaarheid van
een Íestiin. waaÍvoor Nationale Nederlanden Donar zich
kandidaat heeft gesteld, twífelachtig. Niettemin bestaat
er een mogelijkheid, en wel midweeks tussen de
beëindiging van de kompetitie €n de start van de play-oÍís
in. Het bestuuÍ zal in overleg treden met het bondsbe-
stuur en Nationale Nederlanden Donar over de organi.
satie van een basketball festiin. in 1979.

Pers en reklame

In de inleiding tot dit verslag werd reeds het eindrapport
van de Kommissie Mulder gememoreerd. Ervan uit-
gaande dat de topverenigingen tot nu toe voor een
voornaam deel van hun inkomsten op de sponsoring
aangewezen zijn geweest, heeft het bestuur de voorge-
nomen akties van de NsF-kommissie Sponsoring en
Reklame (de Kommissie.Mandersloot) van harte ge'
steund, en daarvoor ook het mandaat van de Ligaver-
gadering gekregen. Dit in het besef, dat slechts een
gezamenlijke aktie van de betrokken bonden (waarbijde
NBB met de NeVoBo, de KNBSB en de NIJB tot de
"smaakmakers" zijn bestempeld) die gericht moet zijn
op zelÍbeperking t.a.v- de vorm en inhoud van de te
voeren reklame, enig eÍÍekt in de goede richting kan
sorteren.

Door de Kommissie-Mandersloot zijn richtlijnen opge-
steld. die neerkomen oD het doen toetsen van alle
sponsorkontrakten door een vanwege de NSF inge
stelde kommissie, waarbij onder meer de volgende eisen
zullen worden gesteld:
' kontraktduur minimaal 3 jaar;
- alleen naamverbinding, geen volledige naamwijziging;
- geen produktnamen in de reklamenaam.

Elk der bonden dient zich aan deze richtlÍnen en de
toetsing te houden, endat ook in de Íeglementering op te
nemen.
VanzelÍsprekend wordt de sponsoring hierdoor minder
aantrekkelijk voor bedrijven. Een aantal bedrijven is zo
gebonden aan produktnamen dat zt in de sportsponso
ring niets aantÍekkelijks meer zullen zien, omdat alleen
hun naam (zonder produkt) onbedoelde associaties met
gelijknamige bedrijven zou oproepen. Los van de vraag
of een dergelijke regel juridisch waterdicht te maken is,
wat zeker nahet koÍt gedingdat binnen de NeVoBo rond
de "Goudsche Verzekeringen" heeft gespeeld, zeer
twíÍelachtig geno€md moet worden, zal de sportwereld
zich hieraan moeten houden, wil sponsoring voor het
bedrijfsleven nog enigszins aantÍekkelijk blijven.
De samenstelling van de lÍst van geaksepteerde namen
zou dan niet door de oers. maar door de NSF moeten
geschieden.

Ook t.a.v. de bordreklame zaldesport zich beperkingen
moeten opleggen. Het gaat met name om de losse
borden, waarvan de binnenspoÍt vrijwel uitsluitend
gebruik maakt. Hiervan zal vooÍ het seizoen een opgave
moeten worden gedaan waarbij alleen maaÍjaarkontrak-
ten zullen worden geaksepteerd, en bovendien vorm,
groott€ en aantal van de borden zullen worden gelimi-
teeÍd.

Het zich niet houden aan de richtlijnen betekent dan vrij
simpel: geen TV, en afwijkende namen in de pers.
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Deze richtlijnen zullen begin augustus aan de Kommissie
Mulder en de NSP (Ned. vereniging Sport Pers) als
compromisvooÍstel worden voorgelegd.

Vanuii de NBB is erop aangedrong€n, enerzijds om de
geloofwaaÍdigheid van het compromis te vergroten en
anderzijds om niet weer een jaar tegemo€t te gaan met
halfslachtige naamgevingen waarvan niemand meer iets
begíjpt in de pers, om nu al ervan uit te gaan dat de
richtlijnen gelden en ze dus in pÍaktijk t€ brengen. Dit
standpunt heeft bijde bonden die nauw betrokken zijn bij
de Kommissie Mandersloot weerklanl gevonden.

Ondertussen zal het struktuuronderzoek binnen de
topverenigingen er toe moetenleiden, dat deafhank€lijk-
heid van de topverenigingen van de sponsorinkomsten
tot een aanvaardbaar nivo afneemt, gezien de toch wel
hoge risico's die daaraan i.a.v. de kontinuiteit zijn
verbonden.

FIBA

lnjunil9TSwerd te Varna (Bulgarije) wederom het FIBA-
congres gehouden.
Vermeldenswaardigheden van dit door BondsvooÍzitter
Berteling, Topsportliga-vice-vooÍzitter Rotteveel en
Bondsdirekteur Mateboer bezochte congres zijn de
door de FIBA uitgebrachte regeling m.b.t. de status van
spelers, en de wijzigingen die worden voorgesteld inzake

de dubbele nationaliteiten'kwestie.
De status van spelers zal worden geregeld in een
reglement, dat door het CentraalBestuur van de FIBAin
oktobeÍ 1978 zal worden besproken.
Vrij opzienbarend is, dat iemand die onkostenver-
goedingen ontvangt in verband met basketball, die tot
het nivo van onderhoudsvoorzieningen reiken, toch als
amateuÍ beschouwd kan worden. Als het Centraal
Bestuur dit reglement aanvaardt, zal het in bespreking
worden gebracht brj het IOC.
Inzake de dubbele nationaliteit zijn wtzigingen aange-
kondigd, die beogen de reglementen wat ruimer te
maken. Zo zal het mogelijk gemaakt worden dat spelers
met eendubbele nationaliteit na drie jaar in de kompetitie
als buitenland€r te zijn uitgekomen daarna als binnen
landse speler uitkomen. De belangrijkste kritiek die de
NBB op dit reglement had blijft daarmee gehandhaaÍd.
Niettemin is de situatie binnen de NBB thans zodanig,
dat het van toepassing verklar€n van dit reglement
binnen de NBB nuttig kan zijn, althans in de gewijzigde
vorm. Dit wordt door het bestuur dan ook overwogen.

De Nederlandse kandidatuur voor de organisatie van het
Pré Olympisch Toernooi in 1980 is ingetrokken nadat
bleek dat met name Zwitserland al veel veÍdeÍ was met
de voorbereidingen, en het toernooi door de Neder-
landse kandidatuur naar kandidaat nr 3, Polen, dreigde
te gaan. Zoals al gemeld, zaldit toernooiin mei 1980 in
Zwitserland plaatsvinden.

Speelsters en trainers/coaches voÍmen twee groep€n,
die moeilijk te organiseren zijn; de coaches hebben nog
iets meer mogelijkheden hiertoe daar zij elkaar minimaal
éénmaal op een in samenweÍking met de bonds
kommissie opleidingen te organiseren stage kunnen
ontmoeten.
De scheidsrechters voÍm€n een groepering die elkaar
minimaal tweemaalpeíjaar ontmoeten op door de bonds
scheidsrechters kommissie verplichte stages; op deze
wijze hebben zij de gelegenheid hun vertegenwoordigers
te kiezet\.

Het bestuur van de liga is ook van mening dat van zín
kant meer gestimuleerd dient te worden om de diverse
groeperingen te aktiveren en mee te laten denken en
gezamenlijk tot een beleidte komen inhet belangvan het
damesbasketball. Wij zijn van mening dat het spelpeilin
de ere divisie dames vooruitgaat; deze opgaande lijn
willen we vasthouden en verder uitbouwen. Echter,
hierin ligt uiteraard een belangrijke taak voor de
verenigingen. De genoemde vooruitgang heeft zich dit
jaar voortgezet in de resultaten van het nationale
dam€steam. Een goede tiende plaats bij de Europese
Kampioenschappen, waarbij een minieme nederlaag

Jaarwerslag Dames Liga
Inleiding
Dit verslagjaar staat met betrekking tot de werkzaam
heden van het bestuur van de Dames Liga vooÍal in het
teken van de kinderziekten rondom de oprichtingvan de
liga.
Enige jaren geleden is door de jaarvergadering van de
NBB de nota herstrukturering aanvaard, hetgeen o.a.
inhield de instelling van enige liga's, zoals de DamesLiga.
Na de oprichting innovember 1976van de Topsport Liga
kreeg de Dames Liga op 7 september 1977 oÍficiëel
gestalte.

In het eerste jaar is getÍacht de direkte betrokkenheid
van de diverse groeperingen zoals speelsters, trainers/
coaches, scheidsrechters en verenigingen te stimuleren
door middel van enige h€arings. Deze bijeenkomsten
kunnen geslaagd genoemd worden door de positieve
wijze waarop met het bestuuÍ van de Dames Liga van
gedachten werd gewisseld vooral over één der aktu-
€elste ondeÍwerpen, de kompetitievorm. Echter de
follow-up van deze vergaderingen, de kontakten en het
oÍiderlinge overleg van de benoemde vertegenwooÍ-
digers/sters van de verschillende belangengÍo€pen is tot
nu toe minder suksesvol.
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tegen Roemenië en een vijí-punten nedeÍlaag tegen het
sterk€ Joegoslavië niet onvermeld mogen bltven. Wij
hopen dat deze opgaande lijn in het komende jaar ook
gekonstateerd kan worden bij de nationale jeugdteams;
in augustus 1978 nemen de kad€tten deel aan de
Europese Kampioenschappen te Spanje en het nationale
meisjes iunioren team dient zich met de Paasdagen in
Finland te kunnenplaatsen voorde Europese Kampioen-
schappen, die in de zomer van 1979 gehouden worden.

Gezien de prestatie van het damesteam, en de gemid-
delde jeugdige leeftijd van de speelsters, wil het bestuur
van de liga, indien de financiële middelen aanwezig zijn,
met dit team inschrijven voor het Pre'Olympisch
toernooi, dat in 1980 gehouden gaat woÍden.
'Ons toekomstig beleid wil zich hierop richten en de
medewerking van de verenigingen is hierbij onmisbaar.
Wij denken aan centrale trainingen op de woensdag-
avonden (behoudens bij midweekse wedstrijden) en
zondagtrainingen (dit geldt ook voor de nationale
jeugdteams); goed overleg met de diverse rayon-
kompetitieleiders zal dit mogelijk moeten maken.

Ligabestuur
Per 7 september 1977 werdhet ligabestuur geinstalleeÍd,
dat is samengesteld uit
o Henny Oderwald - voorzitt€r
o Ton Kloek - sekretaÍis
. Jan Burgert lid.

Het bestuur is van mening bepaald niet optimaal te
hebben gefunktioneerd en bijvoorbeeld onvoldoende te
zijn toegekomen aan werkelijke beieidsvorming. Wel is
het bestuuÍ van mening dat de lopende zaken goed zijn
begeleid. Er wordt naar aanvulling vooÍ het bestuur
gezocht, zodat ook de kontinuiteit voor de toekomst
gegarandeerd wordt.

Kontakten met het bondsbestuur
De kontakten met het bondsbestuur vinden voorname.-
lijk plaats door middel van de voorzitter van de Dames
Liga, die qualitate qua zitting heeft in het bondsbestuur.

Ligavergaderingen
Op 7 september 1977 kwam de ligavergadering voor de
eercte maal bijeen. De Dames Liga is de tweede liga
binnen de Nederlandse Basketball Bond. Het is de
bedoeling de specifieke belangen van het damesbasket
ball in de Dames Liga te behartigen. De algemene
vergadering bestaat uit vertegenwoordigers van de
verenigingen die uitkomen in de ere-en eerste divisie
dames, van de speelsters'vertegenwoordiging in deze
divisies, van het nationale damesteam en van de
nationale meisiesteams. van de coaches en van de
scheidsrechters, alsmede van rayon-vertegenwoordi-
gers.

De doelstellingen van de Dames Liga, die ztn geformu-
leerd in het voorstel van het bondsbestuur van 14 mei
1977 ztn samengevat als volgt:
. optimalebelangenbehartiging
o relatievezelfstandigheid
. direkte betrokkenheid van belanghebbenden.

Na de ligavergadering van 7 september 1977 werden in
aÍzonderlijke vergadeÍingen met de participanten buiten
de verenigingsvertegenwoordiging, de volgende leden
geinstalleerd:

speelstersvertegenwoordiging van v€renigingen:
Karen Bos, Marian Langenberg en Stien Kraay;

vertgenwoordigers trainers/coaches:
Wim Coret en Cock Oostveen:

vertegenwoordigers scheidsrechters:
Dries de Zwaan en Chris Anchelon;

vertegenwoordigers nalionale teams:
Carla de Liefde, Bram Brakel en Cees Spaltman.

Het bestuursvoorstelom te komen tot een ere divisie van
acht teams met daaronder twee eerste divisi€s van acht
teams. werd veÍworDen.
Het voorstel van de vereniging Delta Lloyd omvattende
het teÍugbrengen van de eÍe divisie van twaalÍ naar tien
teams werd aanvaaÍd.

Op de buitengewone algemene vergadering van 8 maart
1978 kwam de ligavergadering voor het eerst in de nieuw
gekozen samenstelling bijeen.
Vastgesteld werd dat de verenigingen in de ere divisie
(samengesteld uit tien teams) een dubbele kompetitie
gaan spelen en dat de eerste divisie uit veertien teams zal
worden samengesteld.
Het totaal aantal ligav€renigingen blijft daardoor op vier
en twintig gehandhaafd, zoals ook genoemd in de
instellingsnota van d€ Dames Liga.

Vergaderingen met participanten in de liga
In de met de speelstersvertegenwoordiging en traineÍs/
coaches en de verenigingen gehouden vergaderingen,
waarbÍ de repÍesentativiteit in dit stadium secundair
werd geacht, is vooralaandacht besteed aan het denken
en doen binnen de ligavergadering om zo richting te
geven aan het door het bestuur te voeren beleid.
Inherent aan de inwerkperiode van het ligabestuur is
overigens welgeweest datde participanten het aígelopen
seizoen nauwelijks hebben kunnen Íunxrroneren.
Het ligabestuur zal voortgaan met het op gezette tl)der
houden van vergaderingen met de participanten, metals
eerste bedoeling om hen op weg te helpen tot voÍming
van zelfstandige kontaktgroepen die binnen de Darnes
Liga gaan funktioneren.
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Onderwerpen als kompetitiestruktuur, reglementering
en sponsoÍing kunnen dan veel diepgaander en meer
gericht op de groeperingen worden behandeld.

Kompetitie
In de ere divisie is in het afgelopen seizoen voor de
(voorlopig) laatste maal het systeem van de plaatsings-
kompetitie, gevolgd door een Íinale kompetitie, gehan'
teerd.
Voor de eerste maal in het seizoen 1978/79 zullen de
teams in de hoogste dames divisie een aantal van
zesendertig kompetitiewedstrtden gaan aí\rerken (dub
bele kompetitie met tien teams); van deze zesendertig
wedstrtden zullen zevenentwintig wedstrijden in de
weekends en negen wedstrijden midw€eks worden
gespeeld.

De voornaamste overwegingen die ten grondslag lagen
aan het bestuuÍ om tot d€ dubbele kompetitie van tien
teams te komen waren dat:
. de kwaliteii wordt verbreed
a de nadelen van een op eigen sterkte gericht systeem

woÍden vooÍkomen
o de nadelen van het op spreiding gedchte systeem

deels kunnen worden gekompenseerd door kombi-
natie met een goed geplande bekerkompetitie

. betere wedstÍijdvoorwaaÍden ontstaan voor teams
uit de regio, alsmede goede aansluitingen worden
verkregen voor speelsters van nationale junioren-
selekties op het ere divisie basketball.

De planmatige voordelen: afstemming op het herenpro-
gramma alsmede vooÍ de verenigingen de organisato-
rische mogelijkheid om voor een geheel seizoen zaal-
ruimte in te huren, zijn bij de beoordeling zeker
meegewogen.

De eerste divisie is op voorstel van de jaarvergadering
van 8 maart 1978 uitgebreid van twaalf naar veeÍtien
teams, waarbí het totaal aantal teams in de Dames Liga
ongewtzigd op vierentwintig bleef en waardoor het
aantal te spelen kompetitiewedstrijden werd opgevoerd
van tweeêntwintig naar zesentwintig. Het bestuurvande
Dames Liga is van mening dat deze konstruktie
tenminste tot en met het seizoen 1979/80 moet worden
gehandhaafd, alvoÍens een en ander opnieuw ier
diskussie wordt gesteld.

Nationale teams
In het verstreken seizoen vielen de nationale dames/
meisjes teams onder de verantwoordelijkheid van het
ligabestuur. Europese kampioenschappen stonden dit
jaar op het programma voor de dames en de meisjes
kadetten. waarbii de dames zich moesten kwalificeren
via vooÍonden.

Dames
Op doktersadvies heeft bondscoach R. Hoek tídens het
lopende seizoen zijn funktie ter beschiking gesteld. De
grote vooruitgang van het nationaal damesteam onder
zijn leiding is onmiskenbaar. Het bestuur van de Dames
I-iga spreekt dank en erkentelijkheid uit voor het vele,
met gÍote inzet gedane werk dat R. Ho€k tijdens zijn
bondscoach oeriode voor het damesbasketball heeft
verricht.

J. Pelk is met ingang van medio januari l9T8alsopvolger
benoemd, waarbij zijn eerste taak: plaatsing voor de EK
in Polen, door kwalifikatie tídens een voortoernooi in
lsrael, zeker geen sin€cuJe was.
De behaalde tiende plaats op de Europese kampioen-
schappen bevestigen, med€ gezien de uitslagen, de
vooruitgang van het Nederlandse damesteam, zodat de
gedachte van deelname aan het Pre-Olympisch toernooi
in 1980 is versteÍkt.

Tijdens de kerstperiode werd deelgenomen aan een
internationaal toeÍnooi in Duitsland en verder werden
wedstrijden gespeeld tegen Belgiê (tweemaal), Polen
(driemaal), Zweden (tweemaal) en Spanje (tweemaal).

Meisjes junioren
Om de kontinuiteit van het team te waarborgen werd
onder leiding van bondscoach D. de Liefde deeigenomen
aan een internationaal zeslanden nieuwjaarstoernooi in
Polen.
In het komend seizoen zalhet programma gericht zijn op
de dan weer te spelen Europese kampioenschappen.

Meisies kadetten
Evenals bij de dames waren de aktiviteiten van de
nationale kadettenselektie, onder leiding van Humphry
van Haver, gericht op deelname aan de Europese
kampioenschappen, die van 15 tot 25 augustus a.s. te
Spanje zullen worden gehouden.
Tijdens de kerstperiode werd deelgenomen aan het
jaarlijks vierlandentoernooi, dat in Frankrijk georgani'
seerd werd en verdeÍ werd buiten enige stages een
intensieÍ trainingsprogramma afgew€rkt en in juli '78

deelgenomen aan een bijzonder sterk bezet internatio'
naal toernooi in Bulgarije (met deelname van USA,
Sovjet Unie, Japan, Cuba etc.).
Deze voorbereidingen zullen worden afgesloten dooÍ
akseptatie van de uitnodiging van de Spaanse bond tot
deelname aan een toernooi in Spanje, voorafgaand aan
de Europese kampioenschappen.

Dames basketball ontwikkeling
De jaarvergadering van de NBB heeft hiervoor een
'potje'van f 10.000,-- beschikbaar gesteld. Dit weÍd
besteed door landelijke pivottrainingen en enige stages
voor trainers/coaches te organiseÍen
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Pivottrainingen
Voor h€t eerst zïn dit seizoen trainingen georganiseerd,
die specifiek gericht waren. Onder leiding van Babs van
der Groep van Janny van Ham is een start gemaakt met
de zgn. 'pivottrainingen', die erop zijn gericht speciaaldit
onderdeel van de basketballsoort te ontwikkelen.
De resultaten van genoemde trainingen, waaraanuitslui'
tend door junioren en kadetten werd deelgenomen,
waren van dien aard dat getracht zal worden voortzet.
ting van dit programma-onderdeel zeker te stellen.

Trainervcoaches stages
In samenwerking met de bonds kommissie opleidingen
werden twee stages georganiseerd, één voor trainers/
coaches uit de ere- en eerste divisie en één voor
trainers/coaches uit de rayons en distrikten.
Bondscoaches Dick de Liefde en Humphry van Haver
hebben hierbij een goede inbreng gehad en de stages
mochten zich in een goede belangstelling verheugen.
Ook voor deze stages geldt dat kontinuering zalworden
nagestreeÍd.

Sportfonds Leo van der Kar
Door het sportfonds werden twee jeugdige speelsters,
die deel uitmaken van onze damesselektie, in de
gelegenh€id gesteld een trainingsstage in het buitenland
te volgen. Anita Blangé (BV Voorburg) en Ellis Bosch

(Radio Musette/Rz) konden dankzij de medewerking
van de Poolse bond deelnemen aan een stage in Polen.
Echter, enige dagen voor deze speelsters naar Polen
zoud€n v€rtrekken ontvingen we de mededeling, dat
door interne problemende geplande stage voor hen geen
doorgang kon vinden. Het bestuur van de liga heeÍt het
bestuur van het Sportfonds Leo van der Kar verzocht de
voor hen beschikbare gelden te mogen 'bevrlezen' lol de
zomeÍ van 1979 en hen dan in de gelegenheid te stellen
tot bÍwoningvaneen stage, bijvoorkeur in Oost.Europa.

H. van Haver (bondscoach kadettenteam) is bij het
sportÍonds kandidaat gesteld voor een stage in de
Verenigde Staten- Deze kandidaatsrelling is ook door
het bestuuÍ van het sportíonds gehonoreerd.

F.I.B.A.
Het jaarlijkse F.I.B.A. kongres (Europa en het Middel-
landse Zeegebied) werd namens de NBB o.a. bezocht
door bondsvoorzitter Jan Berteling, die zitting heeft in de
kommissie damesbasketball van de F,t.B-4.
De voorstellen vooÍ andere spelregels voor dames-
basketball zijn vooralsnog door de technische kommis-
sie van de F.I.B.A. aígewezen.
De geweldige kwaliteitsverbetering van het damesbas'
ketball is door de konÍerentie vastqesteld.



24



Dames

InteÍlandwedstÍijd tegen Belgiê, 21 december 1977 te
Gorichem

Nederland - België 8 2 - 5 7

Speelsters: C. de Liefde (Vastgoed Strijen); L.
van Reemst, K. Bos (Delta Lloyd) M,
v-d. Meys, J. Geurts (Brutus); E.
Bosch, G- de Ridder, I. Maarschalker-
weerd, M. Steenmetz (Radio Muset-
te/RZ\; A. Blangé (Voorburg); M.
Klaassen (Jolly Jumpers).

Trainer/coach: R. Hoek

Toernooi te Neustadt (West-Duitsland) van 28 t/m 30
december 1977 .

Nederland - Hongarije 68 - 90
Nederland ' Tsjechoslowakije 6 - 67
Nederland - West-Duitsland 62 - 67

Speelsters: C. de Liefde (Vastgoed Strijen); L.
van Reemst, K. Bos (Delta Lloyd); M.
v.d.Meys, J. Geurts (Brutus); E.
Bosch, G. de Ridder, I- Maarschalker-
weerd, M. Steenmets (Radio Muset-
ïe@Z|. A. Blangé (Voorburg); M.
Klaassen (Jolly Jumpers).

Trainer/coach: R. Hoek

Interland tegen B€lgië te Mechel€n, 14 maart 1978.

België - Nederland 7 9 - 6 9

Speelsters: M. Steenmetz, G. de Ridder,l. Maar-
schalkerweerd, E. Bosch (Radio Mu-
sette/RZ); K. Bos, L. van Reemst
(Delta Lloyd); C. de LieÍde (Vastgoed
Strijen); M. Klaassen (JollyJumpers);
M. Tijhuis (BV Amstelveen); M. v.d.
Meijs, J. Geurts (Brutus); A. Blangé
(BV Voorburg); C. Lammertink
(sovB).

Trainer/coach: J- Pelk

Stag€ met Polen op 24,25 en 27 maart 1978.

Zevenaar'. Nederland - Polen 64-65
Leleystad: Nederland - Polen 63-56
Rosmalen: Nederland Polen 61 -49
Spe€lst€rs: M. Steenmets, G. de Ridder,l. Maar-

schalkerweerd, E. Bosch (Radio
Musette/RZ); L. van Reemst, K. Bos
(Delta Lloyd); C. de Liefde (Vastgoed
Strijen); M. Delmee (Raak Meube-
len); M. Klaassen (Jolly Jumpers);M.
Tijhuis (Amstelveen); M. v.d. Meys,
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R.v.d. Meys, J. Geurts (Brutus); A.
Blangé (Voorburg); C. Lammertink
(SOV Bernisse).

Trainer/coach: J. Pelk

Kwalificatie wedstrijen vooÍ het Europees Kampioen-
schap te Israel op 15, 16 en 17 april 1978.

Roemenië - Nederland
Nederland - Israel

Eindstand: t. Roemenië
2. Nederland
3. Israel

. 7 0
6 É - 6 5

Speelsters: C. de LieÍde (Vastgoed Stríen); G. de
Ridder, I. Maarschalkerweerd; M.
Steenmetz, E. Bosch (Radio Musette/
RZ);. A. Blangé (Voorburg); L. van
Reemst, K. Bos (Delta Lloyd); J.
Geurts, M. v.d. Meys (Brutus).

Trainer/coach: J. Pelk

Roemeniii ' Nederland
Twee wedstrijden tegen Zweden op 29 en 30 april 1978.

Tubbergen: Nederland - Zweden 85'53
Ootmarsum: Nederland Zweden 7'7 - 59

Speelsters: C. de LieÍde (Vastgoed Strijen); G. d€
Ridder, l. Maaischalkerweerd, M.
Steenmetz, E. Bosch (Radio Musette/
RZ); A. Blangé (Voorburg); L. van
Reemst, K. Bos (Delta Lloyd); J.
Geurts, M. v.d. Meys (Brutus); M.
Klaassen (Jolly Jumpers); C. Lam-
mertink (SOV Bernisse); E. Postu'
mus (AMVJ Amsterdam).

Trainer/coach: J. Pelk

Twee wedstrijden tegen Spanje op 14 en 16 mei 1978.

Wijchen:
Oud Begerland:
Speelsters:

Nederland - Spanje 82 - 66
Nederland - Spanje 63 - 73
C. de LieÍde (Vastgoed Strijen); G. de
Ridder. I. Maarschalkerweerd- M.
Steenmetz, E. Bosch (Radio Musette/
RZ); A. Blangé (Voorburs); L. van
Reemst, K. Bos (Delta Lloyd); J.
Geurts, M. v.d. Meys (Brutus); E.
Postumus (AMVJ Amsterdam); M.
Klaassen (Jolly Jumpers).

Trainer/coach: J. Pelk

Europees kampioenschap van 18 t/m 31 mei 1978 te
Polen.
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Tsjechoslowakije - Nederland
Nederland - Joego-Slavië
Zweden - Nederland
Nederland ' Roemenië
Spanje - Nederland
Nederland' West-Duitsland
Italië - Nederland

Speelsters:

Nederland - Bulgarije
Nederland - Oost-Duitsland
Nederland - Tsjechoslowakije
Nederland ' Polen A
Nederland ' Polen B

6 2 - 4 5
@ . 6 9
6 5  - 7 5
6 9 - 7 1
65 -71
5 1  . 4 6
79 -6 r

C. de Lieíde (Vastsoed Strii€n); c. de
Ridder, E. Bosch l. Maarschalker,
weerd. M. Steenmetz (Radio Muset-

telRZ); A. Blangé (Voorburg); L. van
Reemst, K. Bos (Delra Lloyd); J.
Geurts, M. v.d. Meys (Brutus); E.
Posthumus (AMVJ Amsterdam): M.
Klaassen (Jolly Jumpers).

Trainer/coach: J, Pelk

Nederland eindigde op de 10e plaats.

Tijdens dit toemooi speelde M. Steenmetz haar 50e
Interland wedstrijd.

Meisjes Junioren

Toernooi te Polen van 31 december 1977 t/m 5 ianuari
1978.

Speelsters: E. Postumus, I. v.d. Veen (AMVJ
Amsterdam); A, Blangé, N. Druií, A.
DruiÍ (Voorburg); B. St€enm€tz
(SOV Bernisse); N. Thelissen, M.
Delmee, I. Bieze (Raak Meubelen): A.
Kitselaar, M. Bosman (Parker); Í.
Geerdink (Jolly Jumpers).

Trainer/coach: D. de Liefde

5 3 - 5 6
, 3 2

6 1  - 8 0
5 4 - 6 8
7 9 - 6 0

SpeelsteÍs: L. van Buul, H. K€urentjes (Raak
Meubelen); W. Visser, I. de Vroet
(Vastgoed Striien); Y. Verhoeven

(AMVJ Amsterdam); A. Hoekstra
(OSG); V. de Laat, (KruiskamP); J.
Steenmetz (SOV Bernisse); J. Stèker
(Voorburg); A. Maurits (TOOS); S,
Kroon (Onze Gezellen); A. Keur
(Hoofddorp).

Trainer/coach: H. van Haver

Stage Papendal 23 t/m 25 juni 1978.

24 junr 1978 Nederland - België 66 - 69
25 juni 1978 Nederland - Belglë 65 - 62

Speelsters: L. van Buul (Raak Meubelen); l. de
Vroet (Vastgoed Strten); K. Kroon
(Qnze Gezellenl; W. Visser (Vast-
goed Strijen); A. Hoekstra (OSG);L.
Pors (SV Noordkop); J. Steenmetz
(Radio Musette/RZ); W. Demmer
(Jolly Jumpers); V. de Laat (SOV de
Kruiskamp); M. Keurentjes (Raak
Meubelen); A. Keur (BV HooÍddorp);
A. Mourits (T.O.O.S.); Y. Verhoeven
(AMV{Amsterdam).

Tranier/coach: H. van Haver

België - Nederland
Nederland ' België

4 6 - 5 3
5 8 , 5 4

Meisjes Kadetten

Vierfandentoernooi van 27 t/m 30 december 1977 te
Frankrijk.

België . Nederland 78 - 70
Nederland ' West-Duitsland 68 - 7l
Nederland - Frankrijk 52 - U

Speelsters: W. Demmer (Jolly Jumpers); M.
Keurentjes, L. van Buul (Raak Meu-
belen); V. de Laat (Kruiskamp); Y.
Verhoeven (AMVJ Amsterdam); J.
Steenmetz (Radio Mussette/RZ); I.
de Vroet, W. Visser (Vastgoed
Strijen); A Hoekstra (OSG); L. Pors
(Noordkop).

Trainer/coach: H. van Haver

Stage te België op 7 en 8 april 1978.
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Europese kampioenschappen 15 - 24 septemtnr 1977 ,
Luik en Oostende, België.

Voorronde in Oostende:
Nederland - Tsjecho Slowakije 73 -
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Nederland - Spanje
Finland ' Nederland
Joego-Slavië - Nederland
Belgiê - Nederland

Finaleronde in Luik:
Bulgarije - Nederland
Nederland - België

Eindstand:
1. Joego-Slavië
2. Rusland
3. Tsjecho-Slowakije
4. Ítalië
5. Israel
6. Bulgarije

7. Nederland
8. Belsiê
9. Spanje
10. Finland
11. Frankrijk
12. Oostenrijk

Spelers: K. Limmen (Buitoni); J. Dekker (Fal-
con Jeans); J. Woudstra (Tripper
Jeans); C. v.d. Lagemaat (Buitoni);E.
Hagens (Buitoni); A. Faber (Falcon
Jeans); K. Akerboom (Falcon Jeans);
D. Cramer (Arkereizen); B. Kragtwijk
(Delta Lloyd); J. Loorbach (Radio
Musette/RZ); R. Zwiers (Nationale
Nederlanden/Donar); H. Kip (Par-
ker).

Trainer/coach: J.M.Janbroers

Europa Cup voor landenteams (Decio ScuriCup)van 23
mei t/m 15 juni 1978.

Leiden: Nederland - Italië 70,86
Saint Quentin: Frankrijk - Nederland 105 - 99
Haifa: Israel - Nederland 76 - 80
Istanbul: Turkije - Nederland 86 90

Amsterdam: Nederland - Israel 114 ' 98
's-Gravenhage: Nederland - Turkije 108 - 81
Triëst: Italië - Nederland 86 - 81
's-Gravenhage: Nederland - Frankrijk 106' 107

(na verlening)

Eindstand: l.Frankrijk
2.ltahë
3. Nederland
4. Israel
5. Turkije

Spelers: J. Dekker (8 wedstrijden); K. Aker-
boom (6 wedstrijden); A. Faber (5
wedstrijden); H. Pluim (6 wedstrijen);
(Falcon Jeans); G. van Buuren (7
wedstrijden), (Radio Musette/RZ); E.
Hagens (8 wedstrijden), K.Limmen (8
wedstrtden) (Buitoni); A. van HelÍte-
ren (7 wedstrijden), J. Woudstra (8
wedstrijden) (Tripper Jeans); H. Kip
(5 wedstrijden) (Parker); R. Zwiers (8
wedstrijden) (Nationale Nederlan-
den/Donar); B. Kragtwijk (4 wedstrij-
den) (Delta Lloyd).

Trainer/coach: T.Quinn

Interland tegen Belgiè op 28 mei 1978, in Tervuren.

België - Nederland 7 0 - 9 5

Spelers: K. Akerboom, J. Dekker, A. Faber,
H. Pluim (Falcon Jeans); G. van
Buuren (Radio Musette RZ); E. Ha-
gens, K. Limmen (Buitoni); A. van
Helfteren, J. Woudstra (Tripper
Jeans); H. Kip (Parker); R. Zwiers
(Nationale Nederlanden/Donar); B.
Kragtwijk (Delta Lloyd).

Trainer/coach: T.Quinn

114 . 95
6 7 . 8 7

111 .  75
107 - 86

108 . 85
104 . 89

Brugge:

Spelers:

7 4 - 7 0
7 7 - 7 6

Jongens junioren

Int€rland tegen B€lgië op 4 december 1977.

België - Nederland 8l - 66

O. van Timmeren, J.H. Sweers, D. de
Boer (BV Groningen); H. Keppy, H.
Macnack, K. Macnack, Tj. Galema
(Buitoni); J. WolÍs (Kimbria); G. Rid,
derhoí, H. Heydeman (Friso/R.); J.
Esveldt (Radio Musette/RZ); F. v.d.
Meulen (Falcon Jeans); Tj. Siersma

(Zeemacht); T. Kallenberg (Luba); H.
Gootjes (AMVJ Amsterdam); M. de
Vries (GSV Olympia).

Tranier/coach: J.M.Janbroers

Trip naar Groot Brittanië van 27 t/m 31 december 1977.
Edinburgh: Schotland ' Nederland 54 - 68
Lillehall: Engeland - Nederland
Birmingham: Engeland - Nederland
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Spelers: O. van Timmeren, J.H. Sweers, D. de
Boer (BV Groningen); H. Keppy, H.
Macnack, K. Macnack (Buitoni); G.
RidderhoÍ, H. Heydeman (FrisoVR);
J. Esveldt (Radio Musette/RZ); T.
Kallenberg (Luba); H. Gootjes
(AMr/J Amsterdam); Tj. Siersma
(Zeemacht).

Trainer/coach: A. Boot

Kwalificatie toernooi Europees Kampioenschap in Tsje-
cho Slowakije van 3 t/m 9 april 1978.

Nederland - Finland 6.76
Nederland ' Tsjecho-Slowakije 63 - 95

Eindstand: 1 Tsjecho Slowakije, 2. Bulgarije, 3. Finland,
4. Nederland. 5. Denemarken. 6. Marokko.

Spelers: H. Macknack, H. Keppy (Buitoni); Tj.
Siersma (Zeemacht); H. Gootjes
(AMVJ Amsterdam); E. Snijders, R.
RidderhoÍ, H. Heydeman (Frisol/R);
D. de Boer (BV Groningen); R. Schilp
(Delta Lloyd); P. Goossen (MSV).

Trainer/coach: J.M.Janbroers

Marokko ' Nederland
Nederland - Bulgarije
Denemarken - Nederland

62 -82
7 r  .90
75 .95

108 - 80
101 82
9 3 - 9 1
9 5 - 8 4

9 5 . 7 6
6 2 - 9 0

3 9 - 9 0
125 38

7 3 - 6 8
9 3 - 4 6

Heren
Europa Cup Il

Voorronde:
MTV Giessen (W. Duitsland) , Falcon Jeans 97 - 109
Falcon Jeans ' MTV Giessen 107 - 92
Eerste ronde:
Falcon Jeans - Slavia Praag (Tsjeco Slowakije)
Slavia Praag - Falcon Jeans
Tweede ronde (poulevorm):
Falcon - Gabetti Cantu (ltaliè)
Kvanar (Joegosiavië) - Falcon Jeans
BC Caen (Frankrijk) - Falcon Jeans
Falcon - Kvanar
Gabetti Cantu - Falcon Jeans
Falcon Jeans - BC Caen

9 8 , 7 3
8 3 - 7 8

7 1  . 5 3
7 3 - 7 7

8 7 . 8 9
6 5 - 7 8
9 8 - 8 7
9 9 - 8 5
87 75
8 9 . 9 1

Jongens Kadetten

Toernooi te Roubaix (Frankrijk) 5 t/m 7 mei 1978. Engeland - Nederland
Frankrijk - Nederland
Nederland Luxemburg
België - Nederland
Nederland - Engeland
Spelers: H. Vossenberg (OSM); M. de Jager,

B. de BoeÍ (AMVJ Amsterdam); J.
Emmanuels (Gratamy' DSS); H. O-
zinga (Celeritas); C. Gerritsen, E.
Homan (Arke Reizen);J. Verkerk, D.
de Graaf, J. Esveldt (Radio Musette/
RZ); H. Heydeman, R. RidderhoÍ
(FrisoV R).

Trainer/coach: L.Lubeck

Drie wedstrijden tegen Engeland op 13,14 en 15 mei1978
te Amsterdam
Engeland - Nederland
Nederlar.rd - Engeland

7 6 - 8 6
Spelers: M. De Jager (AMVJ Amsterdam); R.

van Oosteren, H. Hordijk (Radio
Musette/RZ); G. Gerritsen, E. Ho-
man (Arke Reizen); J. Emanuels
(Gratama,rDSS); B. den BoeÍ (AMVS
Amsterdam).

verder eerste
wedstrid: P. Kolsteeg (Cangeroes); B. Koore

man (DAS); T. Tortike (Leiderdorp);
H. Stals (Herbrink Guardians).

2e wedstrijd: H. Ozinga (Celeritas); D. de Jong
(Radio Musette/Rz); H. Stals
(Herbrink Guardians); P. Kolsteeg
(Cangeroes).

3e wedstrijd: H. Vossenberg (OSM '75); H. Ozinga
(Celeritas); P. Kolsteeg (Cangeroes);
H. Stals (Herbrink Guardians).

Trainer/coach: L.Lubeek.

Europa Cup wedstrijden van Nederlandse teams
Uitslagen
Dames
Europa Cup I

Voorronde:
Stade Francais Genève (Zwitserland) - Radio Musette/
RZ
Radio Musette/RZ - Stade Francais Genève
eerste ronde:
Radio Musette/RZ - Mineur Pernik (Bulgarije)
Mineur Pernik Radio Musette/RZ

Lilian Bonchetti-beker

Ceramica Treviso - Delta Lloyd
Delta Lloyd ' Ceramica Treviso (ltaliê)
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Jaanzerslag van de Rolstoelbasketball-liga

De liga bestond dit jaar uit de volgende personen:
Ludy BrekhoÍ
Ernie Penseel
Hans Tukker

voorzitster
sekretaris
penningmeesteÍ - vic€ voorzitter

Fried Redering 2e sekr. - kompetitieleider
Marja Gelderman lid

Binnen de liga zijn wat betreft de taakverdeling in het
aÍgelopen jaar nogalwat verschuivingen geweest. Eénen
ander heeft te maken met de wat vreemde konstellatie
van ons als liga binnen de NBB en als TC binnen de NIS.
Ook het liga'bestuuÍ zal moeten groeien in de voor de
buitenwereld misschien als tweeslachtig eÍvar€n situatie,
waarbinnen wij slechts vooÍ de zaken van de nationale
teams als TC funktioneren binnen de NIS en voor alle
verdere zaken als liga binnen de NBB.
Wij men€n te mogen stellen dat ondanks de nota
"instelling rolstoelbasketball-liga" en ondanks het feit dat
de instelling van de liga zowelin de voorjaarsvergadering
van de NBB als in de Algemene Vergadering van de NIS
geen moeilijkheden heeft ondervonden, velen toch nog,
op z'n voordeligst gezegd, niet helemaal doordrongen
zijn van de nu ontstane situatie.
De kommissie/liga ziet het dan ook als een belangrijk
onderdeel van haar taak om naar de NBB. de NIS. maar
vooral naar de klubs toe, zeer duidelijk te stellen bt wie
(bij de liga oÍ bí de kommissie) voor bepaalde zaken de
veranhvoordelijkheden liggen.

Het vreemde feit doet zich nu voor dat in Íeite de NIS de
zaken van de nationale teams bekostigt en behaÍtigt,
zodat hier Íormeel niet over de nationale teams
gesproken behoeft te worden.
Verder is het een zeer vreemde zaak, dat Nederland als
enig land via de NBB rolstoelbasketballers heeft binnen
de FIBA.
Het liikt ons dat de FIBA zich daar zelÍ ook niet bewust
van ls.
Wat te zeggen over alle toernoois die gespeeld worden
tegen landenteams die alle niet "ingeschreven" staan bij
de FIBA.
Voorwaar een zaak die het komend jaar goed geregeld
dient te worden.

Zoals in het vorig jaarverslag reeds gemeld, is in januari
1977 de heer Hans Bosboom als sekretaris opgevolgd
door Ernie Penseel.
Vlak voor het eind van het seizoen 1977-1978 weÍd ook
bekend dat ons lid Marja Gelderman gekozen is als
bondsbestuurslid van de NIS, zodat er op dit moment
een vakature is binnen het ligabestuur.

Een voordeelvan onze tweeslachtigheid ishet íeit datwe
nu van twee kanten zeer goede adviseurs hebben.
Vanuit de NIS hebben we te maken met de heer Chris
Tak, zelf een oud Nederlands'Teamspeler en vanuit de
NBB met het bondsbestuuÍ en in het bijzonder met de
heer Mateboer.

De kompetitie
U treft een zeeraktuele stand als bílage bijdit jaarverslag
aan.

Voor het eerst werden alle kompetitiebeslommeÍingen
vermeld in het blad INFO.
We hebben dit jaar voor het eerst te maken gehad met
een straÍzaak, die konÍorm de binnen de NBB geldende
normen gestraft is. Ook de boetes voor in gebreke
blijven van spelers, begeleiders e.d. zijn in het afgelopen
seizoen beboet met de binnen de NBB geldende
bedragen. Misschien wel vanuit een wat onverwachte
hoek, maar toch duidelijk een vorm van integratie.

D€monstratiewedstrijden
De indruk bestaat, dat vooral het Íesultaat van het
Nederlandse rolstoelbasketballteam in Raalte en de
geweldige publiciteit die daaraan gegeven is, tot gevolg
heeft gehad dat veel mensen wat nader kennis willen
maken met het fenomeen rolstoelbasketball.
Buiten de kompetitiewedstrijden zijn er dit jaar dan ook
zo'n 25 demonstratie wedstrijden gespeeld. Voorwaar
een geweldig aantal.

Scheidsrechters
Met de uitbreiding van het aantal kompetitiespelende
teams komt het Drobleem van het nietin voldoendemate
aanwezig zijn van scheidsrechters. Het zou te v€r voeÍen
om in een jaarverslag in details te treden. We moeten
echter wel duidelijk vaststellen dat er duidelijk een groot
tekort aan adekwate fluiters bestaat en dat met de
huidige "medewerking" van de scheidsrechterskie, aan
dit probleem voorlopig geen einde zal komen.

De Paralympics
Zoals waarschÍnlík bekend zal in 1980 ons land de
Olympische Spelen Voor Gehandicapten organiseren.
De NIS heeft voor die organisatie een geheel nieuw
organisatiekomitee in het leven geroepen.
De organisatiekommissie voor het onderdeel basketball
heeÍt te kennen gegeven een duidelijke band met de NBB
te willen hebben. Als zodanig is men gekomen tot d€
struktuur waarbinnen men als kommissie ad hoc binnen
de rolstoelbasketball-liga zal gaan funktioneren.
De samenstelling van deze kommissie ad hoc isalsvolgt:
Ton Kloek:
Cé Westgeest:
Gerda Penseel-Gompelman:
Joop Groot:
Michel Bosch Reitz:
Tom v.d. Veen:
Dick Grootveld:

De Nederlandse teams

voorzitter
vice-vooÍzitter
sekretaresse
p€nnmgmeester
scheidsrechters
wedstrijdzaken
technische zaken

Zoals in de inleiding reeds vermeld is, vallen de nationale
teams onder de supervisie van de NIS, hetgeen te wijten
is aan de tweeslachtigheid waarover reeds gesproken is



30

en waarin we het komende jaar wat meer klaarheid
moet€n trachten te brengen.
Na de goede resultaten in Raalte is het wat stilgeworden
rond onze A selektie. Volkomen ten onrechte, want ons
team won ongeslagen de "officieuze" wereldtitel tïdens
de Stoke Mandeville Games. Diep teleurgesteld waren
wij over het uitbliven van publiciteit rond deze grootse
gebeurtenis. Ook de derde plaats behaald tijdens de
laatste Europese kampioenschappen in FÍankÍijk heeít
de pers niet gehaald.
Met nadruk wenst de Liga zich te distantiëren van
aanmerkingen als zouden in Stoke Israel€nAmerika met
B teams gekomen zijn.
Wij menen dat de goede resultaten van ons nationale
team (het laatste jaar slechtste één, dubieuze, nederlaag)
het resultaat zijn van de vele centÍale trainingen en het
konsekwent doorgevoerde beleid, waarin bij de ploeg
duidelijk de hand van de "meester" Verheuvel te
bemerken valt.

We dachten goed werk gedaan te hebben met het
opnieuw instellen van een B,selektie en een damesselek-
tie. We zijn er van overtuigd dat, wanneer het ons
gegeven is op dezelÍde wijze door te gaan, onze twee
bondstraineÍs, Bruce McNeeley en Rob Verheuvel,
zeker uit deze nieuwe lichting goede resultaten kunnen

€erste divisie
SC Antilope 1
r.s.A. 1
SC Antilope 2
Redeoss
R.I.S. 1

dubbele komp.
16 wedstr.

behalen. De goed bezette centrale trainingen moeten
resultaten afr,verpen.

Nawoord
Wij kunnen stellen dat het aÍgelopenjaar, mede door de
goede sfeer binnen de kommissie/liga als geslaagd mag
worden beschouwd. Als de groei van teams en veÍeni-
gingen blijft doorgaan en in de toekomst de verenigingen
wat adekwater zullen reageren op de oproepenvanuit de
kommissie/liga, dan ziet de toekomst van het rolstoel,
basketball in Nederland er goed uit.
Een positieÍ geluid dus en dat hoort men niet iedere dag-

Kompetitie Rolstoelbasketball

Dankzij de aanmelding voor deelname aan de rolstoel-
basketbalkompetitie 7977/1978 van de teams van: ISV
Arnhem, EGS, Kameleon en De Sleutelswerdhet aantal
kompetitiespelende teams op 18 gebracht.
Voor wat betreft de kompetitie-opzet werd besloten het
aantal teams in drie divisies in te delen. en als volqt te
sDelen:

derde divisie
ISV Arnhem
SC Antilope 3
E.G.S.
Kameleon
IS Ridderkerk
De Sleutels

enkele komp.
10 wedstr.

In de loop van de kompetitie trok ISA 2 zich terug.
Er werd nu door RIS 2 tegen ISV Arnhem en E.G.S.
gesp€eld om twee plaatsen in de tweede divisie.
ISV Arnhem en E.G.S. promoveerden naar de tweede
divisie.

tweede divisie
D.O.V.
B.t.s.o. 65
ISV Hengelo
I.S.A. 2
SC Marathon
SIS de Ooievaars
R.I.S. 2

enkele komp.
12 wedstr.

de ranglijsten: eerste divisie; 1. en kampioen Antilope 1,
2. ISA 1,3. RIS 1,4. Antilope 2,5. Redeoss.

DOV werd kampioen van de tweede divisie en speelde
een promotie/degradatie wedstrijd tegen Redeoss.
DOV won en promoveerde naar de eerste divisie.
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De beker werd behaald door Antilope 1, dat in de finale
RIS 1 versloeg.

De Westeuropese beker
Eindstand
1. Antilope, Leersum
2. ISA, Amsterdam
3. VSG Duisburg, Duisburg
4. Wapper, Antwerpen
5. RIS, Rotterdam
6. RSG Frankfurt, FrankÍurt
7. GIDIS, GitS
8. RSG Koln, Keulen

Topscoorders
1. Henk Makkenze, Antilope
2. Frits Wiegman, RIS

De Kommissie van Beroep heeÍt in de verslagperiode 28
zaken ter behandeling voorgelegd gekregen; 6 meer dan
in de vorige periode.
In 18 (vorige period€: 11) gevallen betrof het beroeps
zaken tegen een beslissing van de Tucht, en Geschillen
Kommissie.
DaaÍnaast werd 9 (vorige periode: 9) keer bezwaar
aangetekend tegen een beslissing van een bondsinstan
tie. In 6 gevallen daarvan betroÍ de klacht €en distriksf
bestuur; de overige klachtzaken hadden betrekking op
de Bondswedstrijdkommissie, het bestuur van de Top,

De Tucht- en Geschillenkommissie behandelde in de
veÍslagperiode 272 zaken tegenover 264 zaken in ltet
seizoen 1976/77 .
ln de genoemde 272 zaken ging het om:
267 strafzaken, waarvan er 50 werden geseponeeÍd en
waarin in 194 zaken strafoplegging volgde, terwijl 23

3. Pieter van Velzen, ISA 135
4. Ron Waterbey, Wapper 132
5. André Allermeersch, GIDOS 132

Na de E.K. in Raalte kregen we twee v€randeringen in
het Nederlandse team.
Huib Koekoek en Tom Heyman werden v€rvangendoor
Hans Duvigneau en Rinus van der Scnoor.
Het team bestond derhalve uit de spelers: Leo van Eijck,
Evert Barendse, Henk Mekenze, Harrie Venema, Ad
Leyten, Frits Streyl, FÍits Wiegman, Piet van Leeuwen,
Peter van Velzen en de hierboven genoemde twee
spelers. Coach was Rob Verheuvel, ass. coach Bruce
McNeeley, verzorger Toon Veldkamp, Íysiotherapeute
Bep Kruik en chef d'équipe Chris Tak.

sportliga en de Bondsprotestkommissie. Eênkeer werd,
op verzoek van het bestuur van de Topsportliga, een
reglementsinteÍpretatie gegeven.
In drie zaken, waaÍonder de klacht tegen de Bonds-
protestkommissi€, behoeÍde geen beslissing te worden
genomen.
De Kommissie kwam in de verslagperiode 9 keer bijeen;
daarnaast hadden de leden diverse onderlinge telefo-
nische kontakten.
De samenstelling van de Kommissie onderging geen
wijziging. B. v. Baak, sekr.

boekingen werden uitgesproken, 4 klachtzaken, 1 ge
schil.
Nog enkele cijfers:
15 Ere'divisie zaken (vorig jaar 5)
73 zaken tegen junioren en kadetten (vorig jaar 78)
19 zaken tegen coaches (vorig jaar 17)

P.B. Polet,sekr.

154
137

Jaaruerslag Kommissie van &ro€p

Jaaruerslag Tucht- en Geschillenkommissie
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Jaaruerslag Reglementskommissie

In het afgelopen seizoen heeft de reglementskommissi€
niet optima forma gefunktioneerd. Ondanks alle goede
bedoelingen van de leden ishet niet totenige vergadering
gekomen. Voor dat slechte Íunktioneren zijn wel een
aantal redenen te bedenken, die het zelfs aanvaardbaar
maken, dat de kommissie momenteel niet funktioneert.

De meest in het oog lopende is wel, dat vrijwelelk lid van
de kommissie zijn lidmaatschap ook in basketballkringen
ais een "bi.ibaantje" moet beschouwen, omdat zijn
andere bondsÍunktie(s) hem dageliiks bezighouden met
de praktijk van het basketball.
Daar komt nog bij, dat de taken waarvoor de regle-
mentskommissie zich wellicht geplaatst zou zien als ze
wel funktioneerde, welhaast onmogelík zijn. Immers,
met de goede bedoelingen die het bondsbestuur heeft
gehad door middels haar voorzitter een kompleet
konsept voor de statuten van de NBB het licht te doen
zien, kon de reglementskommissie maaÍ weinig doen,
omdat nu pas de nevelen die waren gehuld rond de
nieuwe v€renigings-wetgeving beginnen op te trekken,
De samenstelling van de kommissie is bovendien niet
zodanig, dat zU in staat zou zijn geweest zelÍ enig licht in
deze duisternis te laten schijn€n.

De kommissie is daarom gelukkig met h€t initiatief van
het bondsbestuur om zelÍ een werkgroepje uit eigen
kring in te richten, dat a) veel nauwer is betrokken bii de
Íormulering van de herstruktureringsgedachten, die in
statutaiÍ€ taal moeten worden getoonzet, en b) veel
meer informatie heeít over de ins en outs vanhet nieuwe
verenigingsrecht.
Gebruikmaken van de reglementskommissie voor deze
werkzaamheden betekent een zinloze omweg.

In het seizoen 197778 is het aantal door de Bondsoro-
testkommissie behandelde zaken zeker met 50% gedaald
t.o.v. het seizoen 1976/77.
De BPC h€eÍt in totaal 16 protestzaken en één
beroepszaak behandeld.
Hiervan werden er twee loegewezen, zevei afgewezen,
zes werden verwezen r.aar andere kommissies en
slechts één pÍotest kon wegens onduidelijkheid van het
protest niet worden aÍgehandeld.
Opvallend was dat vooral van de ingediende protestenbij
Bekerwedstrijden (30%) de vaststelling van de speel,
datum in het geding was.
Een luchtledigheid in de reglementering t.a.v. de bena

Andere aktiviteiten, die de kommissie wellicht zou
hebben kunnen ontplooien, ontspoorden evene€ns. Om
dezelfde redenen als hiervoor genoemd, isde kommissie
niet bij machte om op een zinnige wijze arbeid te
verrichten voor konsept-rayon-statuten, zeker niet
gezien de situati€, dat ieder rayon zijn interne organi-
satie-ontwikkeling op een eigen spoor heeft gezet. Van
konsept-statuten, die voor elk rayon bruikbaar zín, blÍÍt
dan weinig over, omdat de gedeelten die wel gelijkluidend
zullen zijn, in feite overgeschreven zullen kunnen
worden uit de bondsstatuten, waarvoor zoals we reeds
meldden een bestuurlijk werkgroepje water en bloed
z\NeeÏ.

Voor meer categórieën van reglement€rings-werk geldt
momenteel, dat het werk beter en sneller kan worden
uitgevoerd door lieden, die dichterbij het onderwerp
staan. Zo is binnen de Topsportliga een kommissie aan
het werk die als taak heeft het samenstellen van een
ontw€rp-Íeglement "licenties". En voorzover wij begre,
pen hebben, krijgt de Bondswedstrijdkommissie een
belangrijke taak in de opzet en koórdinatie van rayon-
w€dstrijdÍeglementen, een terrein dat thans nog geheel
bÍaak ligt en veelvuldig aanleiding geeft tot kleine en
grotere probleempjes.

Niet onvermeid mag tenslotte blijven, dat de Topsport,
liga zonder inschakeling van de reglementskommissie
een nieuw reglement overschrijvingsbepalingen heeft
geproduceerd, dat inmiddels in werking is getreden.

Voor het komende seizoen worden voor de reglements-
kommissie wederom weinig akt'u""""n uïlï"il"n''un

ming rayons heeft het mogelijk gemaakt dat in het
afgelopen seizoen de nog niet gevormde rayons er een
niet beschreven reglementering op na hielden.
De behandeide beroepszaak stond daar model voor,
deze werd overigens toegewezen.
De samenstelling van de kommissie voor het verslaglaar
1977 /78 was
A. Renout - voorzitter
M. Buitenhuis - sekretaresse
H. Snel . lid
G. Brinkman - plv. lid
C. de Roos - plv. lid

Jaan,erslag Bondsprotest Kommissie
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Jaawerslag Bonds Wedstrijd Kommissie

De samenstelling van de kommissie heeft mede door de
afgenomen werkzaamheden als gevolg van de instelling
van de rayons, bestaan uit drie personen r.w.:
D. Wesselsz - voorzitt€r
J. Hórchner sekretaris + regl€menten
C. de Rooy begeleider kompetitie en beker

De dagelijkse gang van zaken m.b.t. kompetitieproble-
men lag in handen van B. Barens, medewerker op het
bondsbureau, waarmee ook dit jaar weer op e€n pr€ttige
manieÍ is samengew€rkt.

Kompetitie 1977-t978
Dit jaar werd voor het eerst de kompetitie in de
hereneredivisie na een dubbele ronde beeindigd met het
spelen van zg. play-oÍfs tussen de 4 hoogst geplaatste
ploegen.
De krachtsverschillen waren minimaal zodat vele spek-
takulaire wedstrijden het gevolg waren.
De play-oÍfs werden gewonnen door Parker welke ploeg
zich hierdoor landskampioen mocht noemen.

Het enige probleem dat overbleeí was de eventuele
inschr|ving van een ploeg voor de E.C.ll. Nabespreking
binnen de Topsportliga werd besloten dat de hoogstge
plaatste in de normale kompetitie, voor de play-offs,
welke géén kampioen geworden was, hiervoor in
aanmerking zou komen.

Bij de eredivisie dames werd Radio Musette/Rz w€deÍ-
om een waardig kampioen.

Al met al kan gesteld worden dat de kompetitie zeer vlot
en korrekt verlopen is-

Er werden door de BWC in totaal 1244 wedstrijden
vastgesteld t,w.:
836 kompetitie-,
362 beker- en
tM kampioens,, c.q. promotiewedstrijden

Kampioenen van het seizo€n 1977/1978

Dames
Eredivisie
Eerste divisie

Heren
Eredivisie
Eerste divisie

Beker
Dames A
Dames B
meisj€s

Heren A
Heren B
Jongens

: Radio Musette/RZ
: Brutus

: Parker
: A. Friso/R.
: B. Vak Stars/Lise

: Radio Musette,/RZ
: DAS
: Vastgoed Strijen

: Vak Stars/Lisc
: Hoofddorp
: Red Stars

Voorbereiding seizoen 1978 1979

Met betrekking tot de voorbereiding van het seizoen
1978/7979 zijn voor de BWC nogal wat problemen naar
voren gekomen.
Het bondsbestuur en de liga's vinden nl. dat de liga's zelÍ
kun kompetitiezaken moeten regelen en dat de BWC
dus in feite overbodig is. Het bondsbestuur wilde een
"overlegorgaan wedstrijdzaken" instellen. De BWC
stelde dat deze zaken ook door de BWC konden worden
behandeld €n dat €en optimale inbreng van de liga,s en
waar nodig rayons verzekeÍd was.
Door het bestuuÍ werd op de J.A.V. een voorstel
ingediend de BWC op te heííen.
De afgemene vergadering wees dit voorstel aÍ, zodat de
BWC blÍÍt bestaan. Kontakten met de liga's m.b.t. de
kompetitie hebben inmiddels plaatsgevonden en een
voorstel van het bondsbestuur m.b.t. een nieuwe
taakomschríving voor de BWC heeft ons inmiddels
bereikt, waarin wij een goede basis menen re Kunnen
vinden om onze werkzaamheden in de g erlLílzigde opzet
te kunnen uitvoeÍen.

Wij hopen dat ook de kompetitie 1978/1979 op een even
spektakulaiÍe en soepele wijze zal verlopen als het
afgelopen jaar.

D. Wesselsz, voorzitter



Eindstanden seizoen 77 /78

Ere divisie heren

l. Falcon Jeans 36
2. Nationale Nederland/D. 36
3. Parker 36
4. Tripper Jeans 36
5. Vastgoed Strijen 36
6. Arkereizen 36
?. Buitoni 36
8. Delta Lloyd 36
9. Radio Musette/Rz 36
10. BV Amstelveen 36

eente divisie heÍen

l. Frisol/R 26
2. Hertogballen 26
3. Boetiek WateÍloo 26
4. CeleÍitas 26
5. BC MaÍkt/Utrecht 26
6. van Toor Fashion 26
7. Calgeroes 26
8. Orca's 26
9. BV Zaandam 26
10. us 26
ll. BV Groningen 26
12. Duijvestein Wintenport/J 26
13. JRC Boxtel 26
14.  DED

30
28
26
20
20
t )

l 5
t 4
l l
I

34

ó60
5 5tt

l 0  5 2
16 40
t6 40
21 30
21 30
22 28
25 22
3 5  2

Uitslagen

Play offs

Parker - Nat. Ned. Donar
Nat. Ned. Donar - Parker
Falcon - Tripper Jeans
Tripper Jeans - Falcon
Falcon

Parker
Tripper Jeans
Parker

eeÍste divisie dames

1. Brutus
2. Juventus
3. Germaan
4. GSV Olympia
5.  US
6. SOV Bemisse
7. Parker
8. Coppens Eagles
9. Red Stars
10. Attacus
11. SV Noordkop
12. BV Hoofddorp

- Tripper Jeans

- Tripper Jeans
- Parker
- Tripper Jeans

t06 - 99'15 - 116
l l 5  -  1 1 2
100 - 99
8 9 -  9 s

9 5 -  8 6
109 . 97
l l 8 -  9 8

2 4 2 4 8
2 3 3 4 6
1 8 8 3 6
t8 8 36
1 5  l l  3 0
t 4  t 2  2 8
13 13 26
12 14 24
l 2  1 4  2 4
10 t6 20
l0 16 20
8  l 8  1 6
4 2 2 8
t 2 5 2

2 4 2
2 1  5
2 0 6
l 8  8
1 6  l 0
I J  I J

1 3  1 3
t 2  t 4
t 2  t 4
l l  1 5
7 1 9
7 1 9
6 2 0
2 2 426

t 4 4
o  3 z
7 3 0

l0 24
10 24
l0 24
t 2  2 0
t2 20
1 3  1 8
1 4  1 6
1 6  t 2

3 0 2 8 2 5 6
3 0 2 5 5 5 0
3 0 2 4 6 4 8
3 0  1 5  1 5  3 0
30 14 16 28
30 l l  19 22

2 8  1 6  t 2  3 2
2 8  t t  t 7  2 2
2 8  9 1 9  1 8
2 8  5 2 3  1 0
2 8 2 2 6 4

48
42
Q

36
32

24
24
22
l 4
l4
t 2
4

B
l, VAK Stan 26
2. ASVU 26
3, PSV 26
4. Akrides 26
5. AMVJ/Amsterdam 26
ó. Hoechst BSW 26
7. Mattijssen/Achilles 26
8. Tor Line/Mosquito's 26
9. Arows 26
10. AMVJ/Rotterdam 26
ll. Germaan 26
12. BC Paulus 26
13. ENOS 26
14. Argus 26

ere divisie daÍnes
kampioenspoule

l. Radio Musette/Rz
2. Vastgoed Stdjen
3. Delta Lloyd
4. Jolly Jumpen
5. Raak Meubelen
6. BV Voorburg
degradatiepoule
7. AMV/Amsterdam
8. White Stars
9. JRC Boxtel
10. BV Amstelveen
I l. Blue Stars

22 22
2 2  t 6
2 2  1 5
2 2  1 2
2 2  1 2
2 2  1 2
22 r0
2 2  l 0
2 2 9
2 2 8
2 2 6
2 2



Jaaruerslag Medische Kommissie

Van het medisch Íront ge€n ni€uws, hooguit wat snipper
Íeitjes.
Namelijk dat weer jongeren medisch werden toegelaten
tot ouderenkompetities en dat ondergetekende in de
medische Kommissie van de FIBA zitting mocht nemen.
Het laatste had als gewlg het bijwonen van en het
gedachten ventileren in een nachtelijk€ vergadering van

Type:

TA
TA
TA

TA
TB
TA
TB
TA
TA
TA
TA

Cursusleider/-ster:

J. van Miltenburg, Utrecht
M. Duitenhuis, Haarlem
R. van Ruiten, Sneek
M. Pijpers, Roermond
C. Rijnberg, Oost-Souburg
T.C. van Ek Berfelo, Enschede
R.W.M. Vogels, Geffen
C.J.M. Spaltman, Amsterdam
L. Lubeek, Capelle a/d lJssel
R.W.M. Vogels, Geffen
J. Spitten, VeÍ o
W.H. Huitinga, Den Helder

Vanwege het íeit dat er ditjaar cuÍsussen zijn gehouden
in de zogenaamde "witte plekken" op de basketball
landkaart waarbij het aantal deelnemers kleiner was dan
normaal, kan de voorzichtige konklusie worden getrok-
ken, dat alle Íaktoren in aanmerking genomen, de oplei
ding van trainers binnen de NBB nog steeds een
constante, licht opgaande tendens vertoont, waarbij een
gemiddelde van circa 8 cursussen per.jaar met ongeveer
120 geslaagden momenteel als richtgemiddelde gezien
mag worden.
Het spreekt voor zich dat de toelatingseisen voor
deelname aan de cursussen TAenTB, respektievelijk de
eigenvaardigheid en de 2 jaar praktijkervaring als trainer
A. een remmende Íaktor zijn.
Vooral in de gemelde "witte plekken" is dÍ duidelijk
waarneembaar. ln 1979 zal als 3e remmende íaktor
opkomen, de toelatingseis van hethebbenvan het bewijs
'Algemene Basis Opleiding" voor TA-cursus, één en
ander onder druk van subsidie-gever CRM.
Gezien het feit dat de ABO een vooropleiding is, zou het
eigenlijk vanzelísprekend moeten zijn dat de kandidaal
cursist het ABO-bewijs alheeft behaald, terwijlhet tegen.
gestelde bltkt uit h€t te grote depót van NBB trainers
diploma's op het bondsbureau.
De opzet van de ABO is duidelijk een noodzakelijke
voorbereiding der kandidaten op een vervolg van de
sporttechnische (trainer) opleiding, zodat het volgen van
de ABO'cursus na afloop van die (trainer) opleiding

deze nieuwbakken Kommissie ttdens het Europese
Kampioenschap voor landenteams heren te Luik. Er zijn
zowaar wuchtbare ideeën doorgespeeld. De Kommissie
werd gevormd door het bekende trio Dr. K. Bakker,
Heemstede, E.G.H. Jager, Haarlem en ondergetekende.

J.M. Janbroers

Jaarverslag Bonds Commissie Opleidingen 1977 -1978

In het verslagiaar werden twaalf trainerscunussen gehouden, te weten:

Plaats:

l. Utrecht
2. Haarlem
3. Heerenveen
4. Heerlen
5. Vlissingen
6. Zwolle
7. Tilburg
8, Amsterdam
9. Hoogvliet
10. Uden
11,  Venray
12. Den Helder

Oryanisatie;

district Utrecht
district Haarlem
district Friesland
distdct Limburg
district Zeeland
district Twente
district Brabant
distdct Amsterdam
district RotteÍdam
district Brabart
district Limburg
district Nd-Holland-Nd

Via de afsluitende examens werden in dit verslagjaar uit
de NBB opleidingen 128 trainers TA en 26 trainers TB
geleverd.
Van Cios Overveen werden in het verslagjaar geen
examens bij de NBB aangemeld.
Alhoewelhet totaalaan aÍgeleverde trainers van 154ook
ditmaal weer gunstig afsteekt ten opzichte van het
voorgaande jaar (96 bevoegde trainers uit de NBB
opleidingen) moet men hieraan geen al te optimistische
konklusies verbinden.
Zoals bij herhaling door de kommissie in haar jaarver-
slagen verwoord is, wordt de verslaggeving (casuquo
vergelijkingsmogelijkheden) bemoeilijkt door het struk-
turele probleem dat enerztds verslagjaar/werkperiode
NBB (seizoen) en financiële/subsidiejaar CRM (kalen-
deÍjaar) niet parallel lopen.
Anderzijds is het zo dat er op het gebied der organisatie
spÍake is van pieken (en dalen) in cursussen.
Het ene kalenderjaat zijn er veel najaarcursussen, het
andere kalenderjaar veel voorjaarscursussen, oÍ omge-
keerd.
Dit heeft tot gevolg dat er in het ene verslagjaar veel
cursussen vallen en in het volgende weer minder
cursussen.
Vergelijking van de cÍfers uit de veÍslagjaren 1976:77 (96
trainers uit zes cursussen) en 1977178(154 tÍain€rs uit 12
cursussen) geeft te zien dat het rendement teruggelopen
is van 16 traineÍs geslaagd per cursus naar 12,67,
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volledig het doel voorbij schiet.
Gezien het grote dep6t aan NBB trainersdiploma's op
het bondsbureau leidt dit uitstel van het behalen van het
ABO bewijs vaak tot afstel. Reeds enige malen heeft de
kommissie in haar jaarverslag over dit laatste haar
bezorgdheid geuit, maar ondanks door de kommissie
geuitte waarcchuwingen (in de vorm van bemerkingen in
het jaarverslag, publikaties in weekbulletins/lnfo's, het
aanschrijven van de betrokkenen), is er nauwelijks van
enige verbetering sprake.
De kommissie heeft zich uitgebreid beraden over de
dienaangaande te nemen maatÍegelen en heeft binnen
het raam van de haar verleende bevoeqdheden besloten
om:

1 .
in het kader van de op handen zijnde herziening van
de programma's van erkende opleidingen en exa'
mens op het gebied vande sport ende recreatiesport,
gedeponeerd bij en onder goedkeuring van het
Ministerie van Cultuur, Recreatie en Maatschappelijk

weÍk, de toelatingseisen voor de NBB Trainers A
cursus zodanig aan te passen dat op korte termin
(vermoedelijk met ingangsdatum 1 januari 1979) het
bezit van het ABO-bwijs in principe vereist zal
worden voor toelating tot de cursus;

in het kader van de reeds eerder aangekondigde
maatregelen tot liquidatie van het huidige depót aan
NBB Trainersdiploma's faarverslag BCO 1975/'76),
op korte termijn over te gaan tot vernietiging van de
oudere jaargangen aan diploma's van het depót.

De kommissie heeft reeds gesteld dat een vernietiging
van depófdiploma's voor haaÍ een te betreuÍen zaak
zou zijn, maar moet tot een hardere aanpak van dit
probleem overgaan, dat ondanks de coulante aanpak
van de kommissie in een eerder stadium, er nu haast
sprake is van onwil bij de betrokkenen.
CijÍermatig geeÍt de ont'wikkelingvan aantallen diploma's
in deDót te zien.

Cijfematig geeft de ontwikketng van aantallen diploma's in depot te zien:

Jaargang
van het
examen:

depot
per
l -7 -'l5

depot
per
t-7-'76

IOename
c.q ,
afname

depot toename
per c.q,
l-7 -7'l afname

d€pot toename el't. ver-
per c.q. nietiging
1-7 -78 afname najaar 1978

0.0% 6
0.0% 16

-25.O% 15
40.ov. 15
-742%
.50.8%
+25.70h

1972
1973
1974
r975
1976
1977
1978 t/m juli

8
20
36

r22 +)

- 25 .0./"
. 1 0 . 0 %
- 25.O./.
- 45.9.Á
+79.60/"

6
l 8
27
66
43 +l

6 0.o.Á
16 -11.1.Á
20 -25.9v.
2s .62.1%
31 -27 .9yo
65 +) +87 .8%

6
t 6
1 5
l 5
8

3 2
9

totaal 186 - t4.ov. 163 + 1 9%1 6 0
+) cijfer per eind van betreffende kalenderjaar
++) e!1. te vernietigen najaar 1978 ca. 5 I .syovan huidige depot.

t974ls 197 516 y. t91617 y" 19'7718 % gem.%

1 0 1 -38.0% 5 )  ++ \

aantal geslaagden 129
aantal uitgest. ex, 0
aantal herexamens l9
aantal afgewezen l1
aantal deelnemen 159

82 67.77
3 2.48

l r 9.09
2s 2.0.66

t21 100.00

96 72.73
3 2.27

2 0  1 5 . 1 5
1 5  9 . 8 5

r32 100.00

1s4 74.40 74
I 0.48 1

29 14.01 13
2 3  1 l  . 1 1  t 2

207 100.00 100

8 t . t 3
0.0

1 1 . 9 5
6.92

100.00

Zoals uit de tabelis te zien heeftdesterke stijgingvanhet
aantal afgewezenen in het seizoen 1975/1976 zich niet
doorgezet. Zonder hiervoor konkrete bewijzen te kun-
nen aanvoerenis de kommissie niettemin van meninqdat

de ctfeÍs in dit opzicht gunstig zijn beinvloed door het in
1976/'77 aan de cursisten ter beschikking stellen van het
cursusboek voor de TA-cursus, met l€sstof,methodiek
en didactiek alsmede oeÍenstoÍ.
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De docenten werden hierdoor in staat gesteld accenten
te verDlaatsen d.w.z. minder dictaten in het theorielokaal
en meer aanschouwelÍk onderwijs in de praktijkzaal,
hetgeen de lesoverdracht ten goede is gekomen.
De cursisten raakten beter gemotiveerd, waardoor er
sprake was van een dalend absentiecijfer-

Met het Minist€rie van CRM heeft de kommissie de
v€rwachting dat in de nabije toekomst de verplichtstef
ling van het bezit van het ABO-bewijs bij d€ aanvangvan
de cursus een nog gunstiger beinvloeding van de cijfers
te zren zal geven.

Het onderdeel "leiding geven" van de ABO-cursus vormt
namelijk een wezenlijke voorbereiding op het onderdeel
"lesgeven" van de TA-cursus, welk onderdeel vaak het
struikelblok vormt bij de TA'examens.

De voorbereiding van de voor het najaar van 1978

geplande TC-cursus is vertÍaagd, daar de technische
werkgroep eerst in het voorjaar van 1979 de technische
uitwerking van de TC-cursus zal aanvatten, zodat als
zulks is gerealiseerd €ventueel najaar 1979 gemelde
cursus van start zal kunnen gaan.
Door het uitvallen van de TC-cursus komen hiervoor
begrotingstechnisch genoteerde gelden vrij, welk thans
zullen worden aangewend om najaar 1978 nogeen viertal
TA-cursussen te organiseren.
VooÍ 1979 wordt dan verder gedacht aan een voorjaars-
ronde van een zestal TA-cursussen en in het najaar de
TC'cursus, waarbij bij realiseÍing van dit programma in
1980 extra aandacht zal worden gegeven aan de organi.
satie van één oí meer TB-cursussen.
Deze sluiten dan aan op het gÍote aantal TA-cursussen
dat in 1976/77 en 1977/78 is gehouden- (Toelating eis
voor TB'cursus!) De stand van zaken met betÍekkingtot
de in het seizoen 1978/'79 te organiseren cursussen isop
dit moment van het schrijven van dit veÍslag als volgt:

t.l.v. begroting 1978 (start cuÍsus augustus 1978,
examendatum vóór eind 1978)

a. to€gewezencursussen:
cursus TA te UtÍecht
dhr. J. van Miltenburg,
Utrecht

toelatingsexamen: 31augustus1978
start cursus: 2 sept€mb€Í
r978

afsluitend examen: 9 december 1978

b. in voorbereiding (volledig gedetailleerde aanvraag
ontbreekt vooralsnog):

2. district Den Haag: cursus TA te Den Haag
cursusleider: dhr. P. Lapidaire, DelÍt

3. distÍict Twente: cursus TA te Enschede

dhr. H.J. van Ek, Enschede
cursus TA
mej. J.E.J. Geluk, Leliestad
(districtssecretariaat)

t.l-v. begÍoting 1979 (start cursus nader te bepalen,
examendatum na 31 december 1978 en vóór 31 mei
1979)

a. loegewezen cuFussen:
geen.

b. in voorbereiding (volledige gedetailleerde aanvraag
ontbreekt vooralsnog):

cursusleider:
4. district IJsselstreek:

contactadres:

1. district UtÍecht:
cursusleider:

5. district Limburg:
contact aclres:

6, district Amsterdam:

cursus TA
mw. A. Brisbout, Cruchten
(Lux) (distriktssekretariaat)
cursus TA

Met het oog op het als toelatingseis stellen van het bezit
van het ABO-bewijs per 1 januari 1979 voor de TA-
cursus. zullen de distrikten die cursussen organiseren,
hun culsisten zo spoedig mogeli.ik in moeten lichten
omtrent de cursusmogelijkheden voor de ABO.
Inlichtingen kunnen de distrikten daartoe verkrijgen van
de N.S.F. te Den Haag en via het BondsbuÍeau van de
NBB.
Er is dan nog een kans, dat de cursisten nog in 1978 het
ABO-bewijs kunnen behalen.
Indien dit niet mogelijk is, en er is sprake van gegronde
redenen, dan kan ev€ntueelin oveÍlegmet de kommissie
van geval tot gevalworden bekeken oÍer dispensatie kan
worden verleend.

Te denken valt aan een bewijs van inschrijving van een in
het voorjaar te houden ABO-cursus.

Gezien het grote aantal cursus-aktiviteit€n in dit verslag-
jaar alsmede de preoccupatie van de technische werk.
groep met de voorbereiding van het TB'cursusboek,
heeft de kommissie niet die aandacht kunnen besteden
aan de organisatie van speciale evenementen als
basketballinformatie bij€enkomsten vooÍ vakleerkrach-
ten lichamelijke opvoeding.
De kommissie streeft ernaar om najaar 1978 oÍ voorjaar
1979 wederom dergelijke aktiviteiten te kunnen reali-
seren.
De kommissie is enigermate teleurgesteld op het uitbli-
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ven van reakties van distriktsztde op de oproep van de
kommissie in het NBBJnÍo met betrekking tot te organi-
s€ren demonstÍatietÍainingen met o€fengroepen op
midweekse dagen, met name voor specifieke traningen
voor mini's, junioren, dames, heren, enzovoorts; hoewel
zulks in feite geëntameeÍd was door de JAV.
De kommissie heeft dit verslagjaaÍ weliswaar geen eigen
stages voor trainers en coaches kunnen organis€ren,
maar zij heeft w€l haar medewerking verleend bij de
organisatie en uitvo€ring van een twe€tal stages gehou-
d€n onder auspiciën van de damesliga.
In het komende seizoen hoopt de kommissie nog stages
te kunnen organiseren voor trainers/coaches heren
regionale senioren en junioren.
Regionaal gezien liggen de zaken voor dames en heren
organisatorisch duidelijk anders.
Waar de damesliga een ruimer werkgebied he€ft en
streeft naar de ontwikkeling het dames basketball in alle
geledingen en bemoeienis heeft met de spelpeilontwikke-
ling op regionaa/rayon niveau, houdt bij de heren de
bemoeienis van de topsportliga op bt d€ landelijke eerste
divisies. Met betrekking tot spelpeilontwikkelingworden
regionaal gezien g€én gerichte organisatorische aktivi-
teiten ontplooid, waardoor er geen overkoepelend c.q.
samenwerkend orgaan boven/van de 5 rayons is.
Bepaalde rayons verkeren zelfs nog slechts in een in
zekere mate onsamenhandend geheel van volledig zelÍ-
standige distrikten, welke slechts een soort samenwer-
kingsverband kennen op het gebied van wedstrÍdorga-
nisatie en meeÍ niet.
In de laatste rayons is dan ook nauwelijks sprake van
enig initiatieí op het gebied van regionale spelpeilont-
wikkeling c.q. van een samenwerkingsverband om te
komen tot organisatie van stages voor trainers/coaches,
c.q. trainersopleidingen in de categoÍieën TA ery'oÍ TB.
De kommissie zal dan ook op dit gebied naast/met de
distrikten, nog initiatiev€n moeten ontplooien.

ln dit verslagiaar heeít het noodzakelijke overleg plaats-
gevonden met de Cios-sen over de mateÍie van inpassing
van de Cios-opleidingen op het gebied van basketball
diÍíerentiatie c.q. sp€cialisatie, in hel geheel van de
basketball trainersopleidingen, c.q. een herbezinning op
erkenning door de NBB van de betreÍÍende Cios-
diploma's.
In het voorgaande jaarverslag heeÍt de kommissie gewag
gemaakt van haar vr€es dat de ondeÍhandelingen met de
Cios-sen tendeerden vast t€ lopen. De Cios-sen hadden
een enigszins verstarde houding met betrekking op de
door de NBB noodzakelijk geachte in te ruimen
gelegenheid tot inspraak op en medebeoordeling door de
NBB tijdens de Cios-examens.
De mogelijkheid b€stond dat de NBB van het haar
toegestane recht repÍessieve maatregelen te nemen
gebruik zou moeten maken, om niet alleen van uitbrei-
ding (erkenning tot dan b€p€rkt tot Cios-Overveen)
doch zelís van continuering van de bestaande regelingen

af te mo€t€n zien.
De N.S.F. kwam echter met €en initiatief tot herop€ning
van het oveÍleg om uit de ontstane impasse te geraken,
hetgeen tevens steun ondervond van de zijde van het
Ministerie van CRM.
In dit kader vond uiteindelijk in februari van dit jaar een
overleg plaats over de basketball opleidingsaktiviteiten
aan de Cios-sen tussen enerzijds de direkties van de
Cios-sen Amhem. Heerenveen. OveÍveen en Sittard en
anderzi.ids de NBB-vertegenwoordigd door deze kom,
missie en ondeÍ voorzitterschap van de N.S.F.
In een open gesprek werden daarbij wederzijds inÍor-
maties uitgewisseld over doel, organisatie en ondeÍ-
wijskundige opzet van de cursussen en werd nader
ingegaan op het ontstaan van een aantal onvolkomen-
heden in de relatie NBB/Cios-sen.

Hierbij had de NBB begrip voor de wens van de CIOS-
sen om geslaagden voor de ClOS-differentiatie basket-
ballte erkennen als gelijkwaardig aan NBBTrainerA. De
NBB was nog steeds bereid om tot een dergelijke
erkenning te komen, mits zij in de gelegenheid zou
worden gesteld om kennis te nemen van het nivo van de
ClOS-difÍerentiaties, met h€t repressieve recht van
inspraak c.q. opzegging van de eÍk€nning in het kader
van nivo bewaking. Hiertoe werden ter veÍgadering de
navolgende wederzíds€ aÍspraken gemaakt tussen
CIOS-sen en NBB:
1. elke te organiseren difÍerentiatie wordt voor 1

oktober van het betreÍÍende cursusjaar schriftelijk en
gedocumenteerd aangemeld bij NBB/BCO;

2. op basis van deze informatie vooraÍ, kan de NBB/
BCO afspraken maken met het betreffende CIOS tot
het bezoeken van de cursus c.q. inzicht te verkrijgen
in tussentijds afgenomen schriftelijke tentamens,
zulks ter beoordeling van het nivo van opleiding en
tentamens:

3. geslaagden krijgen daarvan aantekening op het
ClOS-diploma en worden gemeld op het bondsbu,
reau van d€ NBB ter btschruving in het trainers-
Íegister;

4. mocht tídens cursus/tentamen gekonstateerd woÍ-
den dan het nivo van de geslaagde kandidaten niet
voldoet aan de NBB-norm, dan zalzulksgeen direkte
konsequenties hebben voor de kandidateni in zo'n
geval zal voor de start van een volgende difÍerentiatie
oveÍleg plaatsvinden tussen NBB/BCO en het betref-
Íende CIOS, hetgeen kan leiden tot volgende over-
eenstemming en kontinuering van de ondeÍhavige
erkenning dan wel tot opzegging daarvan.

Hoop en verwachting is dat zulks laatste sl€chts theorie
zal bliven, mede gezien verdere aÍspraken gemaakt ten
aanzien van de veÍplichtstelling als literatuuÍ van de
leerstof van het NBB TA cursusboek alsmede het NBB
spelr€gelboekje, waarbij tevens werd overe€ngekomen
ervaringen met de leerstof van het TA-boek uit te
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wisselen hetgeen eveneens de NBB cursussen ten goede
kan komen. Voorlopig zijn er dus alleen aÍspraken
gemaakt met betrekking tot de ClOS-difíerentiatie
basketball,/NBB TA terwijl indien er in de toekomst van
de zijde van de CIOS-sen behoefte mocht zÍn aan e€n
ClOS-specialisatiecursus basketball, op dat punt her-
nieuwd overleg zal plaatsvinden.
De kommissie moge konkluderen verheugd te zUn dat
deze matell'e dan toch uiteindelik in breed overleg in
voldoende mate geregeld is kunnen worden, waarbí
enerzijds de CIOS sen in principe de gewenste erken-
ning gekontinueerd hebben gekregen en anderzi.lds de
NBB de nodige waarborgen heeít ontvangen teÍ garan-

dering van nivo. Overigens laat het zrch aanzien dat er
verder in de praktijk weinig zal veranderen, ten minste
niet op koÍte termijn, daar op het moment van schrijven
van dit verslag CIOS Overveen als enige CIOS een
gedokumente€rd leerplan basketball diffeÍentiatie plus
een examen prognmma voor de lopende cursus bij de
NBB heeft ingediend.
D€ laatste tijd is er een steeds sterkere neiging om
sp€ciale aandacht van de sportwereld te vragen voor de
rekreatiesport, bij de NBB dus voor het rekreatieve
basketball, Voor de NBB heeft dat geleid, dank zij de
ruimte die daarvoor door het ministerie van CRM ten
aanzien van de geldmiddelen is geschapen, tot de
aanstelling van een medewerker op het bondsbureau
speciíiek voor het rekreatie-basketball. De aanstelling
van deze nieuwe medewerker heeft zich goeddeels
voltrokken buiten de kommissie om. Rekreatie-baskef
ball, hoe belangrijk ook, is dan ook zeker op dit ogenblik
iets dat binnende bondskommissie opleidingen een hoge
prioriteit zou kunnen genieten. Het nivo waarop het
basketball in de bond wordt beoeÍend is de laatstejaren
snel en sterk gestegen, zulks mede dank zÍ een inbreng
van vooral Amerikaanse inbreng op het gebied van
spelers en trainers/coaches. Het zal zeker ni€t tot in
l€ngte van dagen mogelijk zijn om voor verdere vooruit-
gang van ons basketball te blijven rekenen met het
renderen van de inbreng, c.q. de kontinue aanwezigheid
van buitenlanders in de kompetitie. Ergo, er zal naar
moeten worden gestreeíd dat wij als NBB zelí de
gekonstate€rde opgaande lijn kunnen vasthouden en
voortzetten. Dit houdt automatisch in dat de NBB
tÍainer/coaches opleidingen verder moeten evalueren,
c.q. op een hoger peilmoeten wordengebracht, hetgeen
voor de kommissie de hoogste prioriteit moet hebben.
Uiteraard zullen daarbij ook de bondsdocenten die de
cursussen geven, vertrouwd gemaakt moeten worden
met de evolutie van de leerstoÍ c.q. met nieuwe cursus'
inhouden. Op andere plaatsen in dit verslag is reeds aan
de aanz€t hi€rtoe aandacht besteed. Naast de lopende
zaken zullen de technische en organisatoÍische l€den
van kommissie en werkgroep, in samenwerking met het
:ondsbureau in de persoon van de heer Barens, hieraan
de handen vol hebben. Ook nog het rekreatie-basketball
opzetten voor wat betÍeft zijn opleidingen, zou de

krachten van de kommissie op dit moment te boven
gaan.

Bovendien zou de kommissie bij al deze ontwikkelingen
gÍaag nog enige kÍitische kanttekeningen willen plaat'
sen- In sommige kringen bestaat de neiging om voor de
rekr€atiespoÍt, evenals voor minibasketball, te vragen
om eenvoudige(re) cursussen waar de cursisten sneliets
mee zouden kunnen doen. Bii voorkeur denkt men dan
ook terecht niet aan afsluitende examens maar aan
getuigschriften na afloop van de cursus. Deze gedach-
tengang is temeeÍ begrijpelijk indien men bedenkt datde
propagandisten van de rekreatiesport op zo kort
mogeltke termin zo veelmogelijk mensen tot een minof
meer aktieve sportbeoeÍening willen brengen. Ook in de
rekreatiesport kunnen echter misstapp€n worden be.
gaan. Ook en misschien wel juist daar, zal een instruk-
teur goed moeten weten welke belasting hij wel en niet
mag aanleggen. Het ltkt de kommissie dat bijvoorbeeld
juist dit punt bij de ÍekreatiespoÍt veel moeiltker zal
liggen dan bij de gewone sport, waar de groep doorgaans
veel homogener is zowel physiek als qua doelgericht-

heid. De kommissie behrijfelt dan ook ernstig of het
mogelijk is middels de beoogde (te) eenvoudige cursus.
sen rekreatieleiders voor de soort en met name voor
basketball, als het ware uit de grond te stampen.
Bovendien zal een belangrijk deel van het rekreatieve
basketball uit hooÍde van klimatelogische omstandig-
heden e-d., zich in zalen moeten voltrekken en plaat.
selijke overheden staan zeker niet te trappelen om
maar aan iedereen een zaalbevoegdheid te verlenen.
Zij eisen garanties voor het zaalgebruik. Ook hier
kunnen problemen ontstaan waaraan men niet te

gemakkelijk voorbij dient te gaan, maar die men zich
moet realiseren als men onze situatie veÍgelijkt met
bijvoorbeeld die in landen met een ander klimaat, waar
basketball zeet goed buiten beoeíend kan worden, of
met andere takken van sport, die voornamelijk buiten
beoefend worden c.q. zich daar ook beter toe lenen.

Overigens zijn er al jarenlang op diverse plaatsen en
nivo's, onder meer bt de NSF bijeenkomsten van de
kontaktíunktionarissen voor de opleidingen van de
aangesloten sportbonden, uitgebreide diskussies over
deze materie van zog€naamde vereenvoudigde oplei-
dingen in enerzijds de eerste leeftijdskategorie (jeugd)en
anderzijds de derde leeftijdskategorie (Íekreatie, trim-
men, e.d.). Uitgangspunt bt zaalbevoegdheid is ten
eerste een onderbouw van ABO met een vervolgoplei-
ding sp€ciíiek van 60 á 70 uur (NBB TA is historisch 60
uur speciíiek terwijl CRM voorstaat verdere uitbreiding
tot 70 uur o.m. door Íeintroduktie van onderdelen sport-
gezondheidsleer enlof leidinggeven bij de TA, welke
reïntroduktie de kommissie momenteel niet zo oppor-
tuun acht in het kader van enerziids strukturele konsoli-
datie van cursusvorm daar te veelvaak/snel verandert
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te verwarrend zal weÍken voor een goede funktionele
werkingskracht van het instituut opleidingen binnen d€
bond, en anderzijds het toch al steeds opnieuw moeten
aanpassen van de speciÍieke leer- en oefenstoí van de TA
aan de sterke evolutie van het basketball als sport).
Anders gezegd, momenteel is het absolute minimum
voor zaalbevoegdheid voor basketball het diploma TA
met automatisch geincludeerd bewijs ABO. Zulks is dan
tevens de definitie van het bondsbegrip Trainer c.q. het
NSF begrip Tak-van-Sport-leider. In het kader van voor-
noemde bijeenkomsten heeft de kommissie verder bij
herhaling als haar c.q. NBB standpunt uitgedragen dat
gezien de geíormuleerde minimumeisen voor (zaal)-
bevoegdheid van traineÍ de tweede leeítídskategoÍi€
(wedstrijdsport voor volwassenen), de eisen met betrek
king tot de e€rste en derde leeftijdskategorieën eerder
hoger gesteld moeten worden dan worden veÍeenvou-
digd. De kommissie staat daarbi voor, door te gaan met
de TA als absoluut minimum te blÍven beschouwen en
daarnaast applikaties te geven op de TA (lagere wed-
strijdsport) van bv. TB (hogere wedstrijdspoÍt), TC (top'
sport, nationaal nivo, opleidingswezen, €.d.) alsmede
speciíieke applikaties voor bv. coaching, mini'basket-
ball, junioren(top)sport, rekreatiesport, e.a. ln deze
vergaderingen van opleidingsÍunktionarissen van het
NSF heeft daarom de kommissie duidelijk afstand
genomen van een mogelijke opleiding van een soort tak-
van-sport-rekÍeatieleideÍ, niet zo zeer omdat de kom-
missie niet achteÍ het gedeelie van de opleiding zou
kunnen staan g€richt op de rekreatie(sport), maar
omdat de kommissie zich met het daarin gedachte
specifieke sporttechnische ged€elte dat niet meer dan
zo'n 10 à 20 uur zou bedragen absoluut niet kan vereni-
gen. In eerstgenoemde 10 uur zouden nauwelijks de
spelregels van het basketball kunnen worden behandeld
teÍwil met 20 uur naast de spelregels niet eens de
techniek van het basketballvolledig zou kunnen worden
behandefd zodat ten alle tiide zeker zobelangrijke zaken
als speciÍieke zaken als taktiek, coaching, instruktie van
basketball, e.d., in welke beperkte vorm dan ook, totaal
niet behandeld zouden kunnen worden. Tevens distan-
cieert de kommissie zich bewust van een gebrekkige
opleiding, d.w.z. te gebrekkig om het predikaat "basket
ball" te kunnen dragen/waarborgen. De kommissie kan
zich dan ook nimmer verenigen met een erkenning van
een dergelijke rekreatiespoÍt leider als een soort van
vereenvoudigde trainersopleiding op rekÍeati€f nivo en
analoog daaraan een tak-van-sportl€ider dito op jeugd'
sport-nivo, en zal onverkort blijvep vasthouden aan de
opleiding TA als absoluut minimum voor (zaal)bevoegd'
heid.
In de loop der jaren is in het kader van de (verheugend)
sterke toename in aantallen en soorten van opleidingen,
binnen de NBB geleidelÍk een soort spreiding met
betrekking tot organisatie en uitvoering van opleidingen
gegroeid. Niet alleen ressorteren de scheidsrechters en
eventuele jury opleidingen al sinds jaar en dag onder de

bondsscheidsrechterskommissie, ten aanzien van welke
opleidingen een goed kontakt bestaat tussen de scheids-
r€chterskommissie en de kommissie opleidingen, o.m.
met betrekking tot specifieke zaken (cursus,inhouden,
voordrachten en stages) van basketball t€chni€k, tak-
tiek, e.d., hetgeen enerzijds tot uitdrukking komt in de
evolutie van de scheidsrechterscursussen (opname van
lesonderdeel techniek en taktiek). het door de scheids-
rechterskommissie/spelregeldocenlen verzorgen van
het onderdeel spelregelkennis/arbitrage in traineÍscur-
sussen, etc. en anderzijds de organisatie van gekombi-
neerde stages voor (top)scheidsrechters en (top).
coaches, e.d. Ook met de damesliga is voor wat betreft
stages voor speciÍieke dameswedstrijdsport trainers/
coaches een dergelijke modus vivendigegroeid en zowel
de damesliga als de topsportliga hebben in het kadervan
de herstrukturering mogelijkheden geschapen tot verte.
genwoordigende afuaardigingen van trainers/coaches
naar haar ligavergaderingen. Aktiviteiten op het gebied
van mini-basketball zoals bv. de cursus MBT resorteren
inmiddels onder de bonds jeugd- en minibasketball
kommissie terwijl de bondskommissie opleidingen ook
reeds een initiërend kontakt heeÍt metde rolstoelbasket-
ball liga om uiteindelijk te komen tot een geÍichte traineÍs
opleiding voor het basketball door minder validen. Bij al
deze kontakten en spreiding van organisatie en uitvoe-
ring heeft de kommissie opleidingen steeds inhoudstech-
nisch inspraak/bemoeienis waar het specifieke zaken
betreft op het Sebied van sporttechnische opleidingenen
het verzorgen op uitleenbasis van de betreÍÍende sport-
technische docenten uit het bondsdocentencorps res-
sorterende onder de kommissie opleidingen.

Binnen de NBB valt de rekreatiesport in Íeite onder de
kommissie Basketballontwikkeling en daar zoals eerder
in dit verslag is aangestipt, nu op het bondsbureau een
nieuwe medewerker is aangetrokken op het gebied van
de rekreatiesport, mag de verwachting woÍden uitge-
sproken dat mogelijk met zÍn st€un de kommissie
basketballontwikkeling tot nieuwe initiatieven kan gera-
ken om deze opleidingskwestie op het gebied van de
rekreatiespoÍt diepgaand te bestudeÍen opdat in samen-
werking met de kommissie opleidingen mogelijk een
meer verantwooÍd€ opzet kan worden gevonden om te
geÍaken tot een specifieke opleiding tot basketball,
rekreatiesportleider, voor zover hieraan duidelijk be-
hoefte mocht bestaan. Het is nog lang niet duidelijk daar
binnen de NBB elke voÍm van enquete op dit gebied tot
dusverre heeft ontbroken en ook de resultaten van het
landelijk onderzoek naar kaderbehoefte bij sportvereni-
gingen door het Instituut voor Toegepaste Sociologie
ITS te Nijmegen (onderzoek onder begeleiding door en
met adviezen van NSF en CRM) hierover voor wat
betreft basketball geen uitsluitsel kunnen geven, daar
basketball als sport niet in het onderzoek is betrokken.
Indien daarbij de cijfers voor een andere speciÍieke
zaalsport als volleyball ook voor basketball als represen-
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ti€Í zouden mog€n worden beschouwd dan bestaan op
een totaal van 29 omschreven kaderfunkties kwanti-
tatieÍ daarvan in 20 Íunkties tekoÍten waarbij de met
name genoemde Íunktie van rekreatiesportleider slechts
een tekort van 2 stuks op een totaal van 144 oftewel
i.39"Á blijkt bij een totaal van 62 onderzochte vereni-
gingen. De totaal resultaten m.b.t. het kwantitatieve
tekort aan rekreatiesportleideÍs bij een 15 sporten
(waarbij zeer grote als bv. voetbal en gymnastiek) geeÍt
te zien een tekoÍt van 2% bii een totaal van 449 onder-
zochte veÍenigingen. Het percentage daarbij m.b.t. het
kwalitatieve tekort blijkt dan eveneens sle chls 2% te zijn.
Uit de vooÍnaamste konklusies en aanknopingspunten
voor het in de toekomst te voeren beleidm.b.t. dekader'
behoefte bij de sportverenigingen, blijkt verder dat
volgens de meeste verenigingen betrokken bij voor-
noemd onderzoek:
' het bevorderen van sport in het algemeen, het

meedoen aan de oÍficiêle kompetitie en daarvoor
trainen de drie belangrijkste doelstellingen vormen;

' meer informele aktiviteiten zoals sportbeoeíening
voor niet-leden, het organiseren van andere dan
sportaktiviteiten, zich beperken tot sport buiten de
oÍficièle kompetitie geen belangrijke doelstellingen
vormen;

Verder konkludeerde ongeveeÍ tweederde (!) van de
sportverenigingen dat men zelÍs voornoemde drie
belangrijkste doelstellingen niet volledig kan verwezen-
lijken. Hoewel er geen speciÍieke cijfers beschikbaar zijn
voor wat betreft h€t basketball, het breed opgezet zijn
van het onderzoek (15 sporten) billijkt toch wel een
suppositie dat cijfers en konklusies bij basketball niet
veelanders zullen liggen, zodat eÍeen mooie taak is weg'
gelegd voor de bondskommissie basketballontwikkeling
en de nieuwe medewerker op het bondsbureau vooÍ de
rekreatiesport om allereerst binnen de bond het begrip
rekreatiesport te propageren en vervolgens de behoefte
aan basketballrekreatiesportleiders te stimuleÍeÍy'
crëeren.

Met betrekking tot het komende seizoen hoopt de
kommissie devolgende zaken te kunnen verwezenlijken:

1. sanering van het depot op het Bondsbureau van niet
uitgeÍeikte TA-diploma's uit hoofde van het ontbre
ken van het vereiste bewijs ABO c.q. vernietigingvan
diploma's resterende uit de jaargangen 1972t/m1975
(52 stuks);

2. organisatie en uitvoering van een 10tal cuÍsussen,
t.w. 4 cursussen in het najaar van 1978 en 6 stuks in
het voorjaar van 1979;

3. bijwerking speciÍieke technische inhoud cursussen
TB en TC, definitieve vaststelling van inhoud TB en
uitgave lesstof TB;

4. eercte aanzeÍ voorbereiding centrale cursus TC
(mogelijk te organiseÍen start€nd augustus 1979 met
examens in december 1979);

5. begeleiding c.q. reaktivering van aktiviteiten in het
kader van basketball ontwikkeling, o.m. door organi'
satie van applikatie/iníormatie bijeenkomsten voor
vakleerkrachten lichamelijke opvoeding;

6. bíscholins van trainers/coaches ' speciaal op het
gebied van de heren regionale senioren en jeugd -

o.m. door organisatie van stage-bijeenkomsten;

7. nadere uitwerking van de nivo bewaking t.a.v. de
ClOS-opleidingen m.b.t. de diíÍer€ntiatie basketball;

8. in nader overleg met de bonds jeugd- en minibasket-
ballkommissie te komentot een eerste aanzelvoor de
uitgave van de lesstof van de cursus MBT;

f- in nader overleg met de rolstoelbasketballliga te
komen tot een eeÍste aanzet vooÍ een opleidings en
examenprogramma voor een cuÍsus voor train€rs
van basketball voor minder validen;

10 verdeÍe uitweÍking van gewijzigde cursus en examen
opzet TA en TB met aÍsluitend presentatie van
betreffende programma's bij CRM ter verkijging van
goedkeuring c.q. kontinuering van betreÍÍende eerder
verleende ministeriêle erkenningen op de NBB-
opleidingen;

11 nadere uitwerking van de lesonderdelen TB leiding-
geven, Sportgezondsheidsleer, Spelregelkennis en
Konditi€training, zo nodig na inwinning van adviezen
van derden/buiten de bond, teneinde te geÍaken tot
een zekere schriftelijke vastlegging van les/examen-
stof;

12 verdere uitwerking c.q. nieuwe redaktie van het zgn.
"rode boek" oftewel de "regeling met betrekking tot
de organisatie, inhoudsbepaling en examens van
cuÍsussen voor techniek en bestuurlijk kaderperso-
neel in de NBB";

13 eerste aanzet tot nadeÍe uitwerking van opleidings-
en examenprogramma voor de cursus Coach B NBB
(cB)r

14 nader overleg met de bondsscheidsrecht€rskommis-
sie t.a.v. evaluatie ervaringen opgedaan met de
cursussen D m.b.t. het in deze scheidsrechtersoplei'
ding opgenomen onderdeel Techniek & Taktiek, en
de eventuele verdere vertaling van deze evaluatie
naar andere (hogere) scheidsrechtersopleidingen;

15 nader overleg met de Topsportliga inzake de eva-
luatie van genomen maatregelen ter kontróle op
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naleving van de verplichtingen voor verenigingen
uitkomende in de topsportliga, voorvloeiende uit het
Reglement Trainers & Coaches NBB, c.q. strafop-
leggingen m.b.t. het in gebreke blijven t.a.v. de
vereiste begeleiding van ploegen door ter zake
bevoegde trainers en coaches;

16 nader overleg met de bondskommissie basketball-
ontwikkeling t.a.v. de hiervoren geschilderde door de
bondskommissie opleidingen onderkende problema'
tiek t.a.v- de basketball rekreatiesport en t.a.v. de
mogelijke taak van de kommissie opleidingen en het
bondsdocentencorps bij eventuele opleidingen op het
gebied van basketball Íekreatiesportleiders.

Ook nu weer is het de kommissie alleszins duidelijk dat
voornoemd pakket van voorgenoemde aktiviteiten zo-
danig omvangrijk is dat verwezenlÍking van een en ander
mogelijk meerdere seizoenen/verslagjaren zal beslaan.

Ín dit verslagjaar heeft de kommissie wederom de NBB
vertegenwoordigd op de vergaderingen van de Neder-
landse Sport Federatie met de aangesloten bonden
betreffende de opleidingen. Ook de kontakten met het
bondsbureau, en met name met de medewerker op het
bondsbureau voor de opleidingen, de heer Barens,
alsmede met de andeÍe paÍtner in het opleidingswerk, de
bondsscheidsrechterskommissie, waren in dit verslag-
jaar wederom uitstekend.

De samenstelling van de kommissie was in dit verslag
jaar onveranderd:

vooÍzitter, coórdinatie
sekretaris, Íinanciên, cursus'
sen, examens
2e sekretaris, technische za-
Ken, evenemenren

W.M.J.M.v.d.Sommendocentencorps, technische
zakeÍ\

B. Rosebeek:
J. Hórchner:

A.A. Rolvink:

A.J. Kallenberg:

J. Koper:

technische zaken, technische
werkgroep(en)
technische zaken, mini-basket-
ball

In het veÍsladaar heeft de technische werkgroep,
bestaande uit A.J. Kallenberg (voorzitter), A.A. Rolvink
(sekretaris), W.M.J.M. v.d. Sommen, J.M. Janbroers,
A.J. Kuiper en J. Koper zich 6ezig gehouden met
verdere uitwerking van het TB cuÍsus' en examen'
programma c.q. de voorbereiding van de publikatie van
het cursusboek TB (mogelijke verschijningsdatum voor-
iaar 1979).

Tot besluit dankt de kommissie ook dit iaar allen. die in
de distrikten bij het opleidingswerk waren betrokken en
speciaal daarbij de diverse cursusleiders.
De kommissie hoopt ook in het komende seizoen
wederom op hun hulp en inzet t€ mogen rekenen, daar
zonder de inspanningen en opofferingen vandezemede'
werkers in de distÍikten, het beslist niet mogelijk zouzijn
geweest de bereikte resultaten te behalen.

J. Hórchner, sekretaris

Jaarverslag Bonds Scheidsrechters Kommissie

Aanschrijvingsbeleid
Voor de gewone kompetitie werden in eerste instanti€
ongeveer 1700 scheidsrechters aangeschreven. De in
het vorige jaarverslag gekonstateerde stabilise ng ten
aanzien van aÍschrijvingen zette zich door. Van niet
opkomen door scheidsrechters was geen sprake, er
werd ondanks de uitgebreide voorzorgen een enkele
aanschrijvingsÍout gemaakt. Vermoedeltk is wat nu
bereikt is niet door ons te verbeteren, met name ook
omdat hierin een aantal niet door onze kommissie te
beinvloeden randvoorwaarden, zoals wijzigingen in het
kompetitieprogramma, meespelen.
De heer Barens raakt inmiddels op het bureau ver
trouwd met de totale scheidsrechtersproblematiek. Het
lijkt ons juist te vermelden dat ons inziens alleen dankzij
permanente hulp van het bureau wijin staat zijn eengoed
lopende scheidsrechtersaanschrijving te waarborgen.
Bovendien maken wij graag gewag van de goede
samenwerking die wij op dit gebied in probleemsituaties
steeds van de distriktsscheidsrechterskommissies on-

dewinden. Wij geloven dat een redelijke mate van
tevredenheid met wat ook het aÍgelopen jaar op dit
gebied weer bereikt is, gerechtvaardigd is.

Bondsscheidsrechtercorps
In het corps deden zich dit seizoen nogal wat mutaties
voor. Wijwillen ze nietnietalle vermelden, maaÍvolstaan
met de mededeling dat aan een nieuwe verdeling van de
scheidsrechters over de groepen A, B en C wordt
gewerkt. Het ligt in de bedoeling om in het begin van het
komend seizoen de scheidsrechtersindeling opnieuw te
publiceren en de indeling van dat moment als bijlage toe
te voegen aan ons volgende jaarverslag.
Eén uitzondering willen wijmaken. De heerP. Leegwater
besloot aan het begin van het seizoen, om verschillende
redenen, zijn schitterende scheidsrechtersloopbaan te
beêindigen. Jarenlang heeft hij ook in het buitenland de
naam van onze scheidsrechters hoog gehouden. Dat de
algemene vergadering besloot hem tot lid van verdienste
te benoemen stemt ons tot tevÍedenheid.
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Onze belangrijkste zorg dit seizoen was om te proberen
op een verantwoorde wijze de groep A scheidsrechters
uitgebreid te krijgen. Naar aanleiding van kritiek van de
betrokken arbiters die wij hiervoor testten hebben wt
onze weÍkwijze in deze gedeelteltk gewijzigd.
Verschillende distrikten deden ons voordrachten toe-
komen voor C-scheidsrechters. Over het algemeen
werden deze voordrachten door ons overgenomen.
Voordat de eredivisi€kompetitie begon werd eÍ op 14 €n
15 oktobeÍ 1977 een scheidsrechteÍsstage gehouden
voor alle scheidsrechters op het KNVB sportcentrum te
Zeist. Naast de normaal gebruikelijke zaken als regels en
arbitrage-t€chniek werd er naar aanleiding van een
tweetal voordrachten door de heren v.d. Brug en
Janbroers van gedachten gewisseld over de aggressie
rond de sport.
Gezien de speciale problemen belegden wij op 8
december 1977 een bespreking met de scheidsrechters
die op dat moment in feite totdeA'groep behooÍden. Dit
herhaalden wij tijdens een stage op 10 en 11 maaÍt,
wederom te Zeist, waar eerst een bijeenkomst was met
de C-scheidsrechters en vervolgens de A-arbiters bijeen
kwamen,
Resumerend kan gezegd worden dat wt dus het
afgelopen seizoen zowel met het gehele korps bijeen'
kwamen, als met onderdelen daarvan. Aan dit laatste
geven wij in speciale gevallen de voorkeur omdat dan
beter op de problemen van de betreííende groep kan
worden ingegaan,
Naast de stages hielden wij met verschillende scheids
rechters persoonlijke gesprekken in het kadeÍ van de
beoordelingen die wij van h€n ontvingen.
Op 6 maart 1978 hadden wij een gespÍ€k met deg€nen
die in onze bond beoordelen teneinde reeds voor het
nieuwe seizoen goede afspraken te maken om tot een
goede coórdinati€ van werkzaamheden te komen, dit
aan de hand van ervaringen tot dan geduÍende het
seizoen opgedaan.

Opleidingen
De D.kursus heeÍt thans zin deÍinitieve vorm gekregen
en werd door verschillende distrikten georganiseerd. Wij
vragen ons af oí het zinvol is om voor het C.niveau
opnieuw kursussen te organiseren. Wij hellen over naar
de mening dat op dat moment de praktische arbitrage
zwaar moet wegen en vragen ons af oí een scheids-
Íechter vooÍdat hí tot de C-groep wordt toegelaten niet
eerst een proefpe ode moet doormaken, waarin zijn
arbitrage op het gewenste niveau beoordeeld wordt.
Definitief aÍgesloten zijn de diskussies hierover nog niet.
Een geheel andere zaak is het bondsdocentencorps
spelregels. Wij willen dit corps een meer landelijke
spreiding geven en zijn van mening dat dit goed mogelijk
moet zijn nu in de distrikten aan de basis enige jaren
ervaring is opgedaan met het geven van sp€lregellessen.
Door trage reakties van sommige distrikten kwam ons
plan moeizaam op gang. Buitendien vergde ook de

bespreking van de inhoud van de kuÍsus voor toekom-
stige docenten meer tijd dan wij aanvankelijk hadden
verwacht, zodat de kursus dit seizoen niet meer kon
worden gehouden.

Kontakten met distrikten
Er werd op 5 september 1977 een bespreking met
dikstriktsscheidsrechterskommissies gehouden waarbij
beoordelingen, aanschrtvingen, taakafbakening en kur-
sussen ter sprake kwamen. Met enige sptt moesten wij
konstateren dat in sommige distrikten nogal wat inÍor-
matieverlies optreedt. DaardooÍ ontstond soms een wat
heterogene diskussie.

Diversen
H€t instituut NBB kommissaris werkte ook dit seizoen
we€r tot onze volle tevredenheid. Wij zijn erg blij met de
aanwezigheid van deze ofíicials aan de scoretafels bij de
heren-eredivisie wedstrijden.
Een nieuw element vormden dit seizoen voor ons de
play-ofís. Na langdurige diskussie besloten wij, om een
zo homogeen mogelijke arbitrage te verkrijgen, de
leiding van deze wedstrtden in de handen te legg€n van
slechts vier scheidsrechters, voor ons uiteraard de
b€sten van dat moment, en twee vaste permanente
reserves aan te wijzen. De scheidsrechters waren de
heren Blom, Van Dishoeck, Lindenberg en v.d. Willige,
de reserves de heren Rolvink en Ruessink. Wij geloven
dat het niveau van de arbitrage onze beslissing heeft
gerechtvaardigd.

FIBA
Eind juni 1978 hield de FIBA een stage voor internatio-
nale scheidsrechters te Boekarest. De heer Ruessink
legde daar met goed gevolg het examen voor inteÍ-
nationaal scheidsrechter aí. Twee andere kandidaten
zagen geen kans het internationaal scheidsrechters-
schap met hun dagelijkse Íunktie te kombiner€n.
Er werd ook een stage voor kommissarissen gehouden,
waar de heer Onrust aanwezig was.

De FIBA is van plan bij de examens voor international€
scheidsrechters het pÍaktÍkelement zwaaÍder te gaan
laten wegen. Wij kunnen met de plannen daartoe zeker
instemm€n.

Slotopmerkingen
De bondsscheidsrechters verleenden als gewoonlijk
wederom hun medewerking aan een groot aantal
toernooien in binnen en buitenland, alsook aan vele
bljzonderc wedstrijden.
De samenwerking met bestuur en oveÍige kommissi€s
was in het algemeen goed.

Aan het eind van dit verslag willen wij tenslotte iedereen
bedanken voor de medewerking die wt het afgelopen
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seizoen mochten ondeÍvinden. Daardoor kunnen wij
werken zoals het afgelopen seizoen is geschied.
De kommissie was dit seizoen als volgt samengesteld:
B. Rosebeek
A. de Zwaan
P.J.C. Leegwager
C. Onrust
P.F.C. van Miet

Aan het eind van het verslag vindt u het gebruikelijke
overzicht van de aktivit€iten van onze internationale
scheidsrechters en de FIBA kommissaris.

B. Rosebeek, voorz.

3 november 1977, Stockholm, Zweden
ALVIK Basket ' UBSC (Oostenrijk)

17 november 1977, Londen, Engeland
Cinsano SCP - AS\M,IL (Frankrijk).

15 december 1977, Madrid, Spanje
Real Madrid - Jugoplastika (Joegoslaviê).

8 Íebruari 1978, Varese, ltalië
Pallacanestro' ASVEL (Frankrijk).

2 maart \978, Stockholm, Zweden
ALVIK - Pallacanestro (ltaliê).

Europa Cup lll
13 december 1977, Badelona, Spanje
Juventud - OKK Beno (Joegoslavie).

7 februari 1978, Genua, Italië
Emerson ' Partizan (Joegoslaviê).

Dames

Europa Cup I
18 januari 1978, Praag, Tsjecho Slowakije
Sparta CEAS (ltalië).

Lilian Ronchetti beker
16 november 1977, Hemel Hempstead, Engeland
Tigers BC - Spartakus (Belsië).

Interlandwedstrijden
16 mei, Oud Beyerland
Nederland - Spanje (Dames)

30 juni 1978, Dorsten
West-Duitsland - Syrië. (Heren)

voorzlner
sekretaris

leden

Aktiviteiten Internationale scheidsrechters

F. Blom

Europa Cup lll, Heren
19 oktober 7977 , Mamer, Luxemburg
Sparta B€rtrange - Viganello (Zwitserland)

Europa Cup l, Dames
17 november 1977, D0sseldorf, W. Duitsland
ARTn-tG Diisseldorf - Spartacus (Hongarije).

Europees Kamioenschap, Dames
20 t/m 30 mei 1978, Polen
Bulgarije - Spanje
Italiè , Bulgarije
Zweden - Roemeniè
Rusland - Tsjecho Slowakije
Tsjecho Slowakije - Bulgarije

lnterlandwedstrijden, Dames
21 december 1977 Gorinchem
Nederland - België

27 maart 1978, Rosmal€n
Nederland - Polen

Vierlandentoernooi Dames
2a t/m 3l december 1977, Neustadt, W. Duitsland
West-Duitsland - Tsjecho Slowakije
Hongarije' West-Duitsland
Tsjecho-Slowakije - Hongarije

A. Brakel

Heren

Europa Cup I
13 oktober 1977, Londen, Engeland
Cizano SCP - CSKA, Sofia (Bulgarije)
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C. van Dishoeck

Heren

Europa Cup I
26 januari 1978, Vigo, Spanje
Real Club Celta - CEAS (ttaliè).

17 novembeÍ 1977, Leverkusen, West-Duitsland
TUS 04 - Fiquerense (Portugal).

Europa Cup Il
25 januari 1978, Barcelona, Spanje
FC Barcelona - SódeÍtálje (Zweden).

Dames

Lilian Ronchetti beker
11 januari 1978, Ware, Engeland
Tigers ' Ceramica Treviso (ltalië)

Interlandwedstrijden
24 maarl \978, Zevenaar
Nederland - Polen

F. Hogetoorn

Heren

Europa Cup I
20 oktober 1977, Madrid, Spanje
Real Madrid . T 71 Dundelaye (Luxemburg).

2 maart 1978, Villeurbanne, Frankrijk
ASVEL - Jugoplastika (Joegoslavië).

Europa Cup lll
15 november 1977, Brussel, België
Royal Fresh - Partizan (Joegoslaviê).

13 december 1977 , Hagen (West-Duitsland)
SSV Hagen - P. Xerox (halië).

17 januari 1978, Rzeszow, Polen
CWKS Resovia - Pallacan€stro ([taliê).

7 februari 1978, Hagen, West-Duitsland
SSV Hagen - OKK Belo (Joegoslavië).

Dames

Europa Cup I
17 november 1977, Aalst, B€lgië
DBA Aalst . Real Club Celta (Spanje).

Interlandwedstrijden
29 april 1978, Tubbergen
Nederland Zweden (Dames)

30 april 1978, Ootmarsum
Nederland - Zweden (dames).

14 mei 1978, Wychen
Nederland Spanje (dames).

P. Leegwater

Coupe InternaÍional
4 t/m 8 oktober 1977 te Madrid, Spanje
6 wedstrijden

D. Wesselsz

Heren

Europa Cup I
24 november 7977 , Brno, Tsjecho Slowakije
Brojovka - UBSC (Oostenrijk).

Europa Cup II
22 november 1977, Bratislava, Tsjecho Slowakije
Int. Slovnaft - Scher (Turkije).

10 januari 1978, Hagen, West'Duitsland
Hagen ' Juventud (Spanje).

Dames

Lilian Ronchetti Beker
23 november 1977, Bratislava, Tsjecho Slowakije
Slovan Rapid (Roemenië).

8 februari 1978, Ware, Engeland
TigeÍs Locomotiv (Bulgarije).

Interlandwedstrijd
24 maart 1978, Zevenaar
Nederland - Polen (dames).

P. v.d. Wi[ise

Europeeskampioenschap, Heren
van 15 t/m 24 septemt:er 7977 te Luik, België
Rusland ' Oostenrijk
Italië - lsrael
Frankrijk Bulgarije
Italiê . Rusland
Frankrijk - Finland
Bulgarije - Israel
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Heren

Europa Cup I
27 oktober 1977, Leverkusen, West-Duitsland
TUS'04 ASVÊL (Frankrijk).

12 januaÍi 1978, Tel Aviv, Israel
Maccabi - Real Madrid (Spanje).

Europa Cup ll
15 maart 1978, Caen, Frankrijk
Caen - Sinudyn€ ([taliè).

Europa Cup lll
15 november 1977, Hagen, West-Duitsland
Hagen - Caja Rural (Spanje).

31 januari 1978, Milaan, Italiê
Cizano Gibona (Joegoslaviê).

28 februari 1978, Badelona, Spanje
Juventus - Partizan (Joegoslavië).

Dames

Lilian Ronchetti beker
16 november 1978, Brussel, België
CFS le Logis - ABC Donau (Oostenrijk).

I februari 1978, Treviso, Italiê
Ceramica Treviso - Tigers (Engeland).

Interlandwedstrijden
25 maart 1978, Lelystad
Nederland - Polen (dames).

30 juni 1978, Dorsten
WesfDuitsland - SYriè (Heren)

B. Woudstra

Heren

Europa Cup Ill
22 november 1977, Wolfenbuttel, Wesf Duitsland
Wolíenbutiel - Pallacanestro (ltalië).

24 januari 1978, Milaan, Italië
P. Xerox - Hagen (West-Duitsland).

Dames

Lilian Ronchetti beker
23 november 1977, Diisseldorf, West Duitsland
DJK Agon'08 - Toulonnais (Frankrijk).

25 januari 1978, Turijn, Italië
FIAT Teksid - Toulonnais (Frankrijk).

Kwalifikatie Europees Kampioenschap Jon. Jun.
van 4 t/m 8 april 1978, Tsjecho Slowakije
Bulgarije - Marokko
Finland - Bulgarije
Bulgarije - Denemarken
Marokko - Finland
Tsjecho Slowakije - Marokko

lnterlandwedstrijden
27 maart 1978, Rosmalen
Nederland - Polen (dames).

29 april 1978, Tubbergen
Nederland Zweden (dames).

Activiteit€n

FIBA-Commissaris

C. Onrust

Heren

Europa Cup I
26 januari 1978, Stokholm, Zweden
Alvik BK - Maccabi (lsrael).

Europa Cup Il
26 oktober 1977, Den Bosch
Den Bosch ' Mt. Giessen (West-Duitsland).

23 november 1977, Cracovie, Polen
GTS,rUVisla - Sódertàlje (Zweden\.

8 maart 1978, Bologna, Italiè
Sinudijne - Caen (Frankrijk).

Europa Cup III
10 januari 1978, BÍatislava, Tsjecho Slowakije
Internacional Slovnaft ' KK Bosna (Joegoslavië).

Dames

Europa Cup I
12 januaÍi 1978, Praag, Tsjecho Slowakije
Sparta CKD - Real Club Celta.
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Jaaruerslag Redaktie Kommissie

De in het aígelopen jaar verschenen tien nummers van
Basketbal zijn tot stand gekomen dankzij de bijdragen
van dertig medewerkers.
Deze verscheidenheid rond de "harde kern" heeft eÍ toe
bijgedragen dat €r €en redelijke variatie in de bonds-
bladen van de afgelopen periode heeít bestaan. Zeker
ook doordat binnen het contingent medewerkers zowel
proíessionals als volbloed amateurs aan de slag zijn
geweest. H€t werk is voor allen liefdewerk geweest.
De redaktiekommissie, die binnen het vastgestelde
budget is kunnen blijven, is dankbaar voor de medewer-
king uit de hoek van de coaches, die in de afgelopen
maanden hun gedachten hebben willen uiter' HetzelÍde
geldt voor een aantal chefs d'equipe, coaches en

scheidsrechters, die hun taak als begeleider van natio-
nale selektieploegen pas voltooid achtten na het inleve-
ren van een bijdrage aan het bondsblad.
De verschijning is regelmatig geweest, maar de vÍaag
dient gesteld oí niet moet worden uitgezien naar een
andere producent voor Basketbal. Te veeltijd immeÍs is
nodig om een op zich goed uitziend bondsblad te
vervaardigen en daardoor gaat te zeeÍ het kontakt met
de aktualiteit verloren. Een beetje kwaliteit inleveren in
ruil voor iets meer snelheid zou zonder twïÍel een punt
van gesprek zijn geweest wanneer er meer leden dan één
waÍen qeweest in de redakliekommissie.

J. Klokkemeijer

3. Inventarisatie Jeugdbaskerball
In de loop van het verslagjaar is de inventarisatie van
het jeugdbasketball in Nederland afgerond. Thans is
een duidelijk beeld verkregen van de situatie in de
verschillende rayons. De "witte plekken" zijn bekend
geworden. De onderscheiden rayonvertegenwoor-
digers zijn op basis van het veÍkreg€n materiaal nu
gestart met het zoeken naar wegenom het basketball
in deze gebieden meer bekendheid te geven.
Gekonkludeerd werd dal in eerste instanlie zal
moeten worden gestreefd naar een integrale en
gekoórdineerde aanpak van de problematiek. Teveel
verschillend-soortige organisaties houden zich op de
meest uiteenlopende wijzen bezig met de verbeiding
van het jeugdbasketball.
In oveÍeenstemming met het gestelde daarover in de
Jeugdnota van het Bondsbestuur, wordt naar moge'
lijkheden gezocht om in alle distrikten en Íayons een
speciale kommissie in het leven te roepen, die zich
met het jeugdbasketballdient bezig te houden. Teveel
distÍiktsbesturen benaderen deze specifieke proble-
matiek vanuit hun intregrale distriktsverantwoorde-
lijkheid, waardoor het jeugdbasketball ondergeschikt
wordt aan de totale distriktsproblematiek.
Bij de aanvang van h er seizoen 197811979 zal getracht '

worden een aktieprogramma gereed te hebben, aan
de hand waarvan in bilateraal overleg met Íayonbe-
sturen en/oÍ distriktsbesturen de verbreiding van hei
jeugdbasketball die aandacht kan krijgen die het
behoeft.

4. Jeugdraad en nota Jeugdbasketball
Op de Algemene Najaarsvergadering van de NBB
d.d. 24 september 1977 werd de Nota Jeugdbaskef
ball 1977'1980 aangeboden. Tijdens deze vergadering
werden geen punten van kritiek g€uit, andeÍs dan dat
er weinig aandacht is geschonken aan het kader-
probleem en dat er enige relati€ dient te bestaan met
de Nota Basketballstimulering. Vervolgens werd de

Jaarverslag Jeugd- en Minibasketball Kommissie

1. Algemeen
Gedurende het verslagjaar was de kommissie als
volgt samengesteld:
voorzitter: H de Groot
Sekretaris: W. v.d- Tas
Kontaktman Íayon A: W.G. Prjl
Kontaktman rayon B: R. Sótebeer
Kontaktman rayon C: J. Andriessen
Kontaktman rayon D: J. Stuurman
Kontaktman rayon E: J. Koppejan
Als kontaktpeÍsoon tussen Kommissie en
Bondsbestuur trad de heer B. den Broeder op.

De kommissie vergaderde in het verslagiaar zeven
maal. Van de ziide van de kommissie werd eveneens
deelgenomen aan de Jeugdraad in oktober 1977.
In de kommissievergaderingen kwam een veelvoud
van onderwerpen aan de orde. ln dit verslagzullen de
verschillende onderwerpen successievelijk de revue
passeÍen.

2. Subsidieverzoeken
Een groot aantal verzoeken om financiële en/oí
materiéle ondersteuning zijn in de kommissie behan-
dcld en hebben geleid tot het door de verzoekende
vereniging gevraagde resultaat. Gekonstateerd werd
dat de in het voÍig seizoen ingevoerde gewijzigde
subsidieregeling niet optimaal heeft gefunktioneerd.
De kontaktpersonen van de verschillende rayons
moesten pas ter vergadeÍing konstateren, dat aan
vragen om ondeÍsteuningwaren ingediend, waardoor
de precedure tot toekenning in een aantal gevallen
nodeloos werd verlengd.
Lang niet alle beschikbare middelen zijn verbruikt,
terwijl met name vanuit de gebieden waar nog weinig
of geen jeugdbasketball gespeeld wordt het aantal
verzoeken om steun is achtergebleven. Met ingang
van het seizoen 78-79 zal overigens een nieuwe
subsidieregeling van kracht worden.
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Nota voor kennisgeving aangenomen en voor verde'
re behandeling verwezen naar de Jeugdraad van 29
oktober 1977.
Niet meer dan 6 distrikten hadden de moeite
genomen een afgevaardigde te sturen naar deze
Jeugdraad, hetgeen voor zowel het Bondsbestuurals
voor de kommissie een trieste €rvaring was.
Niettemin werd de Nota besproken en werden
nadere aÍspraken en besluiten geÍormuleerd. Zo
bestond er geen belangstelling voor verruiming van
de regeling jeugdbankspeelsters, bestond er daaren-
tegen grote behoefte aan het vaststellen van een
minimum-leeftijd van 7 jaar voor minibasketballers en
werd besloten het voorstel van het Bondsbestuur te
volgen en geen kampioenschap te organiseren voor
de minibasketballaÍdelingen. Het voorstel tot het
doen organiseren van de juniorenkampioenschappen
in een volledige kompetitie werd door het Bondsbe
stuur overgenomen.

De kommissie moest tot haar spijt konstaterendat de
door haar aangedragen elementen voor de Nota
Jeugdbasketball niet allernaal door het Bondsbestuur
ztn overg€nomen. Eveneens vond over de defini-
tieve tekst van d€ Nota onvoldoende overleg plaats
met de kommissie, terwijl toch het geven van
adviezen en het voorbereiden van het jeugdb€l€id tot
de taak van de kommissie gerekend moet worden.
Met name over het niet doen organiseren van de
minibasketball-kampioenschappen verschilt de
kommissie van mening met het BondsbestuuÍ, terwíl
daarover op de Jeugdraad de meningen uiteenliepen.
ln overleg met de Bondsvoorzitter naar aanleiding
van de geuite kritiek heeft deze toegezegd een
kommissie.voorstel tot het opnieuw invoeren van
deze kampioenschappen bespÍeekbaar te willen
stellen op een algemene vergadering.

5. Jeugdkampen
Ondanks een aantal technische onvolkomenheden
konden de jeugdkampen zich in een grote belangstel-
ling verheugen. Voor beide kampweken waren meeÍ
kandidaten dan beschikbare plaatsen op Papendal.
Een groot aantal aanmelders moest derhalve worden
teleurgesteld. De kampen, die w€rden gehouden van
31juli t/m 13 augustus 1977, werden voor de 10e maal
georganiseerd en stonden opnieuw onder de bezie-
lende leiding van "Ome Joop" Koper.
De steeds duidelijker wordende technische onvol-
komenheid van het sportcentrum Papendal voor een
basketbalf kamp m€t meerdere groepen, noodzaakt
d€ kommissie tot het uitzien naar andere kampcen-
tra. Een onderzoek daarnaar is gaande.
Eveneens wordt thans een onderzoek ingesteld naar
de behoefte aan een top-jeugdkamp en een minibas-
ketballkamp. Daarmee wordt beantwoord aan de
aanbeveling daarvan in de Nota Jeugdbasketball.

6. Nederlandse Jeugdkampioenschappen
Als uitvloeisel van de wensen van de Jeugd-raad en de
Algemene Vergadering werden de kampioenschap,
pen voor jongens en meisjes aspiÍanten en kadetten
georganiseerd op êên en dezelfde dag en in één en
dezelíde akkomodatie.
Op 2 juli 1978 vonden deze plaats in Almelo. Het
geheel van 40 wedstrijden werd gespeeld in twee
sporthallen, SchelÍhout voor asprianten en Rem-
brandtlaan voor Kadetten. Een strakke toernooidici,
pline, alsook een goede mentale inzet van de
deelnemende ploegen stonden garant voor een vlot
verloop van het toernooi. Kampioen werden uiteinde,
rijk:
meisjes aspiranten: MSV (rayon D)
jongens aspiranten: Grashoppers (rayon D)
meisjes Kadetten: MSV (rayon D)
jongens kadetten: Radio Musette/RZ (rayon D)

Bij de jongens en meisjes junioÍen werd het kampi-
oenschap bevochten in kompetitieverband. Vanwege
een vooÍ de aanvang van het seizoen gemaakte
afspraak tussen de BWC en rayon kompetitieleiders
kon de uitspraak van de jeugdraad tot het verspelen
van een (dubbele) volledige kompetitie niet worden
gevolgd.
De hegemonie van Íayon D bij de jeugd, zoals dat
duidelijk wordt uit de standen bij de aspiranten en
kadetten, werd bij de junioren bijna gekompleteerd.
Bij de jongens werd Radio Musette/Rz ongeslagen
kampioen, terwijl bij de meisjes SV Zeemacht (Rayon
C)aan het langste eind trok. Een beslissingswedstrijd
tegen BV Voorburg moest hier evenwel de duid€lijk-
heid brengen.

De finales aan de Nationale Beker-kompetitie wer'
den op 22 april1978 gespeeld. BÍ de meisjes junioren
werd SV Zeemacht verslagen door het team van
Vastgoed-StrÍen; Red Stars veÍsloeg het team van
Radio Musette/RZ bij de jongens junioren. Beide
bekers blijven voor één jaar in rayon D-

7. Tot slot
Een seizoen van veel praat- en denkwerk ligt achter
ons. Thans is het moment aangebroken om met vaste
hand verder te werken aan de realisering van het
besprokene. De middelen daaÍtoe zín voorhanden,
getuige de begroting voor het komende jaar.
In een van de laatst gehouden vergaderingen is de
aanzet daartoe gegeven. De kommissie staat voor de
taak om op basis van een nadere plaatsbepaling in de
struktuur van de Bond de organisatie van het
jeugdbasketball op landelijlírayon en distÍiktsniveau
gestalte en inhoud te geven.
De medewerking van de distrikten en rayons is
daarvoor onontbeerlijk, een voorwaarde zonder
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welke niets mogelijk is. Er zullen speciale ieugdkom-
missies moeten komen in alle distrikten en rayons om
een en ander te kunnen realiseren. De belangen van
de .ieugd vragen deze speciale benadering.
Z.o zullen op het terrein van het jeugdbasketball
verschillende nieuwe zaken ter hand worden geno'
men alsmede zaken waarvan in dit verslag reeds
melding is gemaakt. De kommissie rekent op de
gewaagde medewerking van Bonds-, distÍikts' en
rayonkaders. Voor het verlenen daarvan in het
aÍgelopen seizoen zijn wij hen erkentelijk. Voor de
toekomst zeggen wij bij voorbaat reeds dank.

W.H.A. van der Tas
sek!etaris
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Jaarverslag financiële kommissie

Opgenomen ter kompletering van het Jaarverslag. De
Algemene Voorjaarsvergadering d.d. 27-5-'78 heeft dit
verslag reeds goedgekeurd.

Kalenderjaar 1977.

In positieve zin leidt de NBB een onzeker bestaan. In
1977 is overgegaan tot de gelukkige aankoop van het
nieuwe bondsbureau. De begroting had een erg groot
overschot, een bedrag van í 175.62,--, hetg€en alweeÍ
een toename van het vermogen betekende.
Uit de toelichting van de p€nningme€ster blijkt dat dit
werd veroorzaakt door:
a. d€ grote toename van de administratieve hefÍingen
b. de extra uitkering van de subsidiegever
c. de extra inkomsten door de rente van de bank.

De financiële kommissie heeft het bestuur daarom
gevraagd het bedrag voor de administratieve heffingen
voor 1979 reëler te begroten. De te verwachten hogere
bijdrage van CRM zal ' zoals bekend o.a. worden
besteed aan een kwalitatiev€ verbetering van de bezet-
ting van het bondàbureau.

De huidige Íinanciële kommissie vindt een exploitatie-
risiko niet nodig. Wel vindt de kommissie een bepaald
vermogen noodzakelijk. Aan het bestuur is een diskus-
siestuk gewaagd over deze materie. Er zijn vragen
gesteld over de grootte van dit vermogen, o.a. ten
opzichte van het begrotingsb€drag, het subsidiebedrag,
kontributies enz. Binnen tu,e€ jaar dient hierover aan de
algemene jaarvergadering een voorstel te worden voor-
gelegd.

De financiële kommissie betreurt het, dat ondanks de
indringende vragen over de financiên van de rayons op

verschillende bijeenkomsten, toch niet door alle rayons
is voldaan aan dit verzoek van de penningmeester,
voorstellen tot begrotingen voor de rayons in te dienen.
Hierdoor heeft de financiéle kommissie ook nog niet de
gelegenheid gehad om een uitvoerige diskussie met het
bondsbestuur te hebben over de eventuele verdeling van
een deel van de algemene middelen ten behoeve van de
rayons in verband met de herstÍukturering.

Gezien de grootte van het bedrag aan debiteuren
verenigingen heeft de kommissie het bestuur gesteund in
zín voorst€l van vervroegde inning in te voeren.

Verklaring ten aanzien van het Íinanciëel beheer
van de penningmeester
De kommissie sluit zich geheel aan bt de accountants-
verklaring €n st€lt dan ook de vergadering voor de
penningmeester te déchargeren voor het door hem
gevoerde beleid in 1977. Een woord van dank voor zijn
grote inzet is hierbi.i zeker op zijn plaats.

Adviezen
1. De financiële kommissie heeft het bestuur voorge-

steld de Íinanciële administratie op het bondsbureau
te vernleuwen.
Het bondsbestuur wordt geadviseerd de boekhou-
ding uit te breiden met een part{ime administratiev€
kracht, te betalen uit de eigen middelen.

2. In verband met het verschtnen van het'reglement
nationaal team', waaÍin gesteld wordt, dat alle
inkomsten toekomen aan het nationaal herenteam, is
de financiële kommissie van mening, dat in een
andere situalie dan de huidige, de bepaling herzien
moet kunnen worden.
De Íinanciële kommissie zal dit zorgvuldig begeleiden.
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Opgenomen ter kompletering van het jaarverslag. De algemene voorjaarsvergadering d.d. 27'5-1978 heeft dit financieel

verslag 1977 reeds goedgekeurd.

Aktiva

vastgelegde middelen
gebouw
Inventaris

vlottende middelen en
overlopende posten
voorraden
debiteuren handel
debiteuren verenigingen
voorschotten
vooruitbetaalde kosten

af: dubieuze vorderingen

geldmiddelen
kas
postgiro
Amrobank:
rekening courant schuld
deposito's
eigen huis rekening
spaarrekening

Passiva

vermogen l. l.
toevoeging exploitatie risico
toevoeging aankoop bondsbureau
bij P.o.T. '72

bij voorziening OS '76

voordelig saldo

vooÍziening heÍstÍuktuÍering

schulden op korte termijn
en ove opende posten

NSF/NOC 1975
NSF/NOC 1976
NSF/NOC 1977
krcditeuren
vooruitontvangen en vooruit-
gefakturcerde bedragen

voorz iening exploitatie risico

voorziening aankoop bondsbureau

december 1976

4.126
4.126

1 3  ; 7  4 8
24.244

3t0.632
965

t7 .684

367.273
15.000

1 7 0
56.786

32.788
200.000
100.000

352.213

87.691

december

r49.Ol2
44.800

136.281

t7  5 .662.

3 l .803

30.592
11,3.523
149.903

2t3.tt4

1.044.690

1977

505.7ss

3 r .803

50'7 .r32

389 .7 44

746.143

december 1976

80.438

1 1 . ; ; ;
20.000
36.7 86

t49.Ot2
35.200

35.200

37.131
30.592

162.887

198.830- 
429.440
44.800

NEDERIANDSE BASKETBALL BOND
Balans per 31 december 1977

december 1977

386.4'.7 6
79 .233

465.'109

40.950
23.895

348.693.7 65
9.648

423.951
15.000

571
t5.220

24.40-7 cl

178.646

408.951

170.030

7A6l4j



Toelichting op de balans per 3l december 1977

Aktiva
vastgelegde middelen

a lnventaris:
de aan schafwaarde bedroeg
per I januari 1977 l\1(i ltru
aangeschaft in 1977

afgeschreven tot en met
3l december 1976 3.435,--
afschrijving 1977 7 .232,--

balanswaarde per
31 december 1977

52

a Gebouw;
In oktober 1977 werd verkregen een pand aan het
Frederiksplein 2l te Amsterdam ad. 388.499,--

a Debiteuren handel.
Dit betrcft de nog te ontvangen bedngen van niet
verenigingen,

a Debiteurenverenigingen
Door index en ledengroei is het bedrag der uit-
staande vorderingen gesteqen vergeleken meI 1976.

a Vooruitbetaalde kosten.
Dit betreft:
FIBA - inschrijfgelden EK 1978 voor dames

senioren. jongens junioren en meisjes
kadetten 184,--

PTT - telegÍamadÍes + depotbedrag

40.900 minifolders
2.750 mini scoresets

377 scoreblocs
3.218 scorcsets

96 badges
1.580 TA kunusboeken

40.000 enveloppen

frankeermachine 1978
pensioenkosten personeel 1978
WA verzekering 1978
gemeente RotterdaÍn - zaalhuur 1978
(jongens junioren)

o Voorzieningen dubieuze vorderingen
Deze bedÍoeg per I januari 1977
afgeboekt moest worden

toevoegen aar de voorziening

Per 31 december 1977 wederom te
stellen op

'7 .56\ ,-- 
'

82.339.--
89.900,--

10.667,--

?q  )11  - -

386.476,--

2982,--
138,--

) 45íl --

87 5,--
? { 7  - -

8.410,.-
4.663,--

40.950..-

afschrijving

boekwaarde

vlottende middelen en oveÍlopende posten

o Voorraden:
Dit betreft de op 3l december 1977 aanwezige
voorraden gewaardeerd tegen aanschafwaarde als
volgt:

33 arbitrage-techniek boekjes 44O,--
17.840 spelregelsboekjes 10.526,--
4.651 minispelregelboekjes 7 .395,--

l0buitenlandsespelregelboekjes 52,--
300 rolstoelbasketball spelregelboekjes I I l,-

5l ballen 1.517,--
5.300 sticken 1.034.--

I Sn4 --

5.60ó,--
2.100, . -

15.000,--
1  ) 7 7  - -

t3;727,--

15.000,.-

heren senioren
meisjes junioren
kadetten

Passiva
Schulden op korte teÍmijn en overlopende posten.

NSF/NOC 1976
Dit betreft het niet bestede bedrag oyer
1976 ad. 30.592,--

NSF/NOC 1977
Over 1977 zal getestitueerd di€nen t€
worden 1t3 .s23 ,--
Deze post yalt uiteen in twee kategorieën, t.w.
a. normaal programma ad 53,950,-
b. normalig programma ad 59 .573 ,-
sub : dit betreft heren senioÍen 3.834,--

damessenioren 17.031,-

jongens junioren 23.509,-
meisjesjunioren 3-391,--
kadetten 6.185.--

53.950,--

sub : Eenma.lige posten worden aangewezen voor o.a.
Europese kampioenschappen, Bereikt men deze niet
of zijn de kosten lager dan begroot, dan moeten deze
worden teruggegeven en mogen ni€t op een andere
wijze worden aangewend.

) )  L \ )  - -

26.071 ,--
I 1.050,-.

{ o  <71  - -
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KÍediteuren.
Het bedrag omvat zowel handelskrediteuren als
bondsschulden uit hoofde van deklaraties van selek-
tiespeleÍs, scheid$echten, kommissieleden enz.

Vooruitontvangen en vooruitgefaktureerde bedragen
Dit betreft o.a. de met de voorlopige nota in rekening
gebÍachte kontdbutie, inschrijfgelden, sponsorbij.
dragen en verplichte abonnementen op het blad Bas-
ketball voor de eente helft voor 1978.

Voorzieningen exploitatie rekening.
Deze vooÍziening is in oveÍleg met de financiële kom-
missie aan het vermogen toegeyoegd.

Voorziening aankoop bondsbureau.
De voorziening bedroeg per I januai \971 87 .691,-
De in 1977 ontvangen bijdragen bedroegen 48.590,-

136.281,-

Dit bedrag is in overleg met de financiële kommissie
aan het vermogen toegevoegd, aangezien dit bestemd
was voor de financiedng van een eigen bondsbureau,
dzt in 19'17 is aangeschaft.

Vermogen.
Zoals reeds hiervoor uiteengezet is , het vermogen als
volgt te beÍekenen:
vernogen per I jvn.uaIj 197'1 149.O12,--
exploitatie risico 44.800,--
aankoop bondsbureau 136.281,--
voordelig saldo l7 5.662,--

vermogen peÍ 3l december 505.755,-

Verlies en winstrekening periode I januari | 977 t/m 3l december 1977

Inkomsten

l. kontributies

2. oveÍige inkomsten
administratiev€ heffi ngen
bureauformulieren
inleggelden nieuwe ver.
inschrijfgelden kompetitie
inschrijfgelden beker
sponsoring en reHame
interest bank
opbrengst'Basketball '
opbrcngst jeugdkamp
kunusgelden
diversen
tekort

werkelijk

314.47 |

26.824
9.061
2.620

4t 306
s.465

42-l6l
30.428
46.284
21.377
26.194
1 s . 1 9 9

266.9t9

337 .643

r97'.1

begÍoot

303.000

13.500
10.000
I .000

4t .2t0
4.800

33;750
r 5.000
42.500
23.000
27.000
10.000
t.740

223.500

270.000

796.500

venchil

+  l l  A 7 l

+ 13324
.l . 939
+ 1.620
+ 9 6
+ 665
+ 8.41 I
+ 15.428
+ 3.',784
.l . | .623
./. 806
+  5 . 1 9 9
.l . | .74O

+ 43.419

+ 6'7 .643

r9'7 6

werkelijk

270.500

19.000
13.600

500
36.600
5.300

42300
16.400
39.700
22.t00
r 8.300
8.3 00

222.100

247 300

919.033 739900

3.  C.R.M.

+ t22.533
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Uitgaven

bondsbureau

huur Herengracht
onderhoud/verwarming Her€ngÍacht/

Frederiksplein
afschrijving pand Frederiksplein
afschrijving inventaris
kosten verhuizing
salarissen en sociale lasten
kantoorbenodigdheden
poÍti en bankkosten
telefoon enz.
Basketball Info
accountant
ledenadministratie papier
Iayon ledenadministratie
kantoorkosten komissies

bestuur
Topsport Liga
Dames Liga

diversen

kommissies en bestuur

bestuur NBB
bestuur Topsport Liga, technische
advies kommissie en aJgemene jaar-
vergadering
bestuur Dames Liga en algemene
jaaÍveÍgade ring
kommissies
algemene jaarvergadering en kader-
vergaderingen
arbitrage
Nederlandse jeugdkampioenschappen
bekerfinales

kunussen

tÍainerskuIsussen
aÍbitenopleidingen
topcoaches/arbiten
stages en kongÍessen
jeugdkamp

werkelijk

t7 .845

3.7sO
2.O23
7 .232

13.741
229.238

t't .714
20.607.
5.720

1 5 . 1 5 7
2l .s24
4.636
3.842'7 .557
4.924
4.472

7 1 7
35.388

t977
begroot

17.600

2.800

3.000

248.;óó
15.000
21.000
6.000

I 5.000
rt :9:

r 3.000
2.000
2.000

31.500

t*.r*

venchil
1976
wer*elijk

24 900

1.900

207.000
14.400
2l o00
5.200

14.900"lll
. . .

27.800

245

416.O87

+ 950
+ 2.023
+ 4.232
+ 13.741
.l .18.7 62
+ 2.7 t4
.l . 393
.l . 280
+  1 5 7
+ 4.024
+ 4.636
+ 3.842
t \ Á Á 7

+ 2.924
+ 24'12
+ 7 l '7
+ 3.888

.l . r.4'78

.l . 246

I  ) ) L

.l . 8.468

+ '742

. / .  89s

.l . 1 .637

.1. 2o7

+ 2t .687 334.200

9 .O22

6.254

t ; 7 7 6
24.732

13.742
39.105
3.863
t .793

10.500

6.500

2.000
33.200

13.000
40.000
5.500
2.000

17.700

+r.ioo

15.000
35.500
3.600

100.287 I12.700 .l . 12.413 1 1 3 . 5 0 0

66.650
7 .701

8.000
26.097

69.7 50
6.000
5.000
9.000

23.000

3.100
t.701
5.000
l .000
3.O97

47.800
5.600

7.000
18.600+

108.448 I 12.7 50 .l . 4.302 79.000



Offi ciêel orgaan'Basketball'

drukkosten
Íedaktiekosten
verzendkosten
divene uitgaven
diYeÍse vezendkosten

stimuleÍing basketball

jeugdbasketball
stimulering damesbasketball
stimulering regio
basketballontwikkeling
he$tÍukturering t/m 3Q juni 1971

internationale kontakten

voorziening dubieuze debiteuren

lidmaatschappen

voorziening exploitatie risico

voorziening herstmkturering

saldo winst/groei eigen veÍmogen

specifi katie diversen bondsbureau

onderhoud pand
kosten direkteur
WA-verzekering
service en onderhoud machines
konsumpties
diveNe pelsoneelskosten
adreslijst

specifi katie kommissies

bonds kommissie opleidingen
bonds scheidsrcchten kommissie
financiële kommissie
medische kommissie
bonds wedstrijd kommissie
reglements kommissie
kommissie herstrukturcring
rolstoelbasketball kommissie

32.80s
8.431
8.82'7
3.257
I  . 5 1 6

54.836

11.703
3.47 5
7.355
8.900
3 . 1 8  s

35.000
10.000
6.400
2.500
1.600

5 5.s00

2 . 1 9  5
1.569
2.427

7s7
84
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50.600

22.900

28.900

5.100

3.900

29.800

35.200

36.800
13'9ef'

664

18.000
10.000
7.000
5.000
2.500

42.500

57.500

4.000

2 . 1 5 0

.1. 6.29'1

.l . 6.s2s
+  3 5 5
+ 3.900
+ 685

34.618

25.086

| .2'.73

2.736

'7 .882

32.414

2 ; 7 2 7

586

175.662
919-0-33-

werkelijk
1977

4 ; 7 3 1  '
8 . 1 8 0
4.900
1 . 5 1 9
3 . 1 7  4'7.7'79

s . 1 0 5

35.388

15.000
796306

begroot
1977

3.500
10.000
4.000
1 .000
3.000
6.500
3.500

iu9q

4.900
5.000
1.000

s00
4.300
1 .000

500
4.000

+ 160.662
T1.fi3-

2.351
3.398

l'7 2
1 5 8

5.031
205
96

2.643
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kommissie Yan bercep
tucht- en geschíl€n kommissie
protest kommissie
diversen
jeugd- en minibasketball kommissie

YerklaÍing toename vemogen

inkomsten
kontributies
oYerige inkomsten
CRM

uitgaven
bondsbureau
bestuur/koÍnmisies
kursussen
intemationale kontakten
'Basketbal'

propaganda/mini/stimulering
diverse lasten
voorziening dubieuze debiteuren
toename vermogen

2.s60
5.342

t z )
282

2.369

24;132

2.000
7.000

500

2.500

33.200

werkelijk

314.47 |
266.919
33't .643

416.O87
1,OO.287
108.,148
25.086
54.836
34.618
2.736
1.273

17 5.662

begroot

303.000
223.5@
270.OOO

394.400
112.700
t12.7 so
57.500
55.500
42.500
2.150
4.000

15.000

meeÍ uitg.
minder ontv.

2r .687

minder uitg,
meer ontv.

11.471
43.4t9
67 .643

12.4t3
4.302

32.414
664't .882

2.727
586

160.662

182.935 182.935
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Toelichting winst- en verliesrekening

ONTVANGSTEN

kontributies
Door meer ledenwinst is er meer ontvangen dan
begroot.

overige inkomsten
. administratieve hefíingen:

Door o.a. de verhoogde boete op niet tijdige betaling
van de afrekeningen zijn de ontvangsten aanzienlijk
gestegen.

a sponsoring en reklame:
Een voorzichtige begroting heeft geleid tot een
aanzienlijk hoger bedrag aan inkomsten.

. inieÍest bank:
Door steeds de niet direkt benodigde gelden op
deposito te zetien werd in 1977 een hoger bedragdan
begroot aan rente gekweekt-

. diversen:
Dit betreft de diverse opbrengsten uit de verkoopvan
ballen, posters, stickers, spelregelboekjes enz. Door
o.a. ook de groeivan onze bond is dit bedrag boven
het begrote bedrag gekomen.

CRM
Door het minist€Íie van Cultuur, Recreatie en Maat-
schappelijk Werk werd ons een aanzienlijk hoger bedrag
toegekend dan het verwachte peÍcentage van 8%.
Dit betrof in het bijzonder bijstellingen in de diverse
sektoren van onze uitgaven.

57

UITGAVEN

bondsbureau salarissen
a HieÍ vond een onderbesteding plaats, die zijn oorzaak

heeft in de langzaam stijgende loonkostenontwikke
Iing in 1977 en de niet'besteding van de hierin
opgenomen post uilbesreed werk.

r afschrÍving pand/inventaris:
In de begroting was geen rekening gehouden met de
aankoop van het pand met inventaris in 1977.

. kantoorkostenkommissies/besturen:
Aangezien in 1977 voor de eerste keer deze posten
werden opgevoerd, blijkt dit acht€raf te hoog opge,
nomen te zijn, terwijl voor de diverse besturen van
NBB en Topsport Liga de kosten te laag waren
opgenomen; de Dames Liga werd in 1977 ingesteld.

kommissies en bestuur
Een aanzienlijke onderbesteding bijde post kommissies,
die o.a. zijn oorzaak vindt in het steeds meer betrekken
van het bondsbureau bij de werkzaamheden van de
kommissies.

kursussen
Evenals in 1976 had de stage van topcoaches en arbiters
geen doorgang, teÍwíl de kosten van het jeugdkamp
hoger uitvielen. Dit kwam mede doordat het jeugdkamp
tien jaar bestond.

stimulering basketball
Aangezien de verdeling in de begroting van totaal
42.500, indikatieÍ was, heeÍt het bestuur gemeend
bepaalde overbestedingen te laten plaatsvinden ten Iaste
van de oveÍig€ posten binnen deze sekto'r. De Dames
Liga heeft in haar instellingsjaaÍ slechts een gedeelte van
de haar toegewezen gelden kunnen gebruiken.

internationale kontakten
Aangezien o.a. enige aktiviteiten geen doorgang hebben
gevonden is de post eigen middelen aanzienlijk lagerdan
begroot, n|.25.086,- in plaats van 57.500,--.

voordelig saldo
De financiële kommissie stelt met instemming van het
bestuur voor het voordelig saldo ad 175.662,-aan het
vermogen toe te voegen.

, ,



JAARVERSLAG 1977-1978

bladzijde J.2

Rektifikatie van het ovenzicht

Coppêns Eagles (Black Eagles )
BV Amstelveen
DAS
Delta Lloyd ( Landlust )
Boetiek l.tater']-oo. ( the Wotves )
SV Noor:dkop
Brutus (Racing Amsterdam )
AMV.I/Amstendam
the Red Stans
Dunckers
Vastgoed Stn i jen (B.O.B.  )
BV Aalsmeer
Akrides
Rabobank Gouda ( Springers )
Rush
SV Hoogvliet
Cangeroes
Expert/ Sea Devils
the Lions
BV Lisse

van de twintig gr"ootste

299
292
?e6
269
263
260
250
?45
245
237
237
2 3 5
2 2 8
21+
2]-3
205
20+
202
20r
195

4 . 7 8 0

verenigingen:
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.JAARVERSLAG BONDS KOMMISSIE OPLIIDINCEN 19 77-],978

Indien
tueel

pagina 37,  l in l<er  ko lc : ,  laats te a l inea:

.dit niet rnogelíjk is, en er is sprake van gegronde pedenen, dan kan even_Ln vooroverleq et c.

Dagina 38! linker" kolom, eerste alinea van de spatie:
Toevoegen na rdoo. de NBB van de bet.effende cros-diplonra'sr: respektieverijk degelijkstel]ing Ínet de overeenkomstigê NBB traine:rs diploÍla's.

van onder": i

venslagj aar veel_ kursussen val"len en in
kalenderjaar van een zeker konstant ge.-

Aanvul] ingen /wi j zigingen oplin het versJ_ag,

pagina 35, linker kolom, tweede alinea

Dit heeft tot gevolg dat er in het ene
het volgende weer ninder,, alhoewel_ per:
middelde gesproken kan worden.

pagina 36,  l inker  ko lom, eetste z in:

volledig het doer voorbij schiet, hoewel het in venband met de startdata derdiverse opleidingen/kurs ussen kan voor:konen, dat naast de spo'tteehnische oplei-ding tevens gelijktijdig nog de ABO wordt g;votgd.

pagina 37, na derde al-inea, finker koJ-orn:
Gezien de suksesformule van hêt rA-boêk heeft dê konnrissie ook de uitgave vaneen TB-boek in voo:bereiding. Hoewel de planning was geweest om het boek tegenhet einde van dit ve.slagjaar: te l-aten vèr:scnijnen, heeft de technische we::k-groep van de koumissie genoemde termijn niet kunnen verwezenlijken om a1rer,leinedenen van technische aard nêt betrekking tot definiëring en ie::dere Jtwer,kingvarr ]es- en oefenstof.
uiteiaard is deze m.terie voor" de TB-kursus niet alr-een veel omvang::ijken en in-gewikkelder dan voor de TB-kursus, voor het sa;aenstêl-len van het TA_boek koninde'tijd ock wo'dea uritgegaan van een konseptboek hetwêlk al geruime tijd door.de bci-rdsdocenten r';err1 ge:ruikt als basisrnate.iaal , dat daardooi ve"gaand uitge-test r.ras, terwijl i,^ts ccrgelijJ(s vclr4 de TB-kursus feitelijk niet íestond endus van de grond a_: a:ln roest wor"den opgesteld.
Al' rnet al- betekent zurks dat meen tijd ïs benodigd voor een zorgvuldige samen-steJ'ling van ce inhoud van het boek án indien de rverkgroep en in nocht sr-agendit werk voor eind 19?B af-te ronden, dan nog za1 enile ti.jd gemoeid 

-guu., 
,"ahet il lustreren, laten Crukken en hei uitgevËn van het boek, zodat naau eenvoo'zÍchtige- schattíng thans wo.dt gereke d met het versehijnen van het rB_boekeerst  tegen het  e l rd van seizoen fg7g/7g.

pagina 37, rechter" kolom, vier.de alinea .ran boven:
(Toelatingseis voo:r ?B-kur.susJ ) doonhal-en en wijzigen in:
Zufks in verband met de cyclus van twee iaar, práfti itcer,varing a.l-s tÍ,ainer nahet behalen van het TA-diploma, óên van áe toelatingseisen vàor de TB_kwsus.

. / 2
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pagina 38,

Toevóegên:

pagina 39,

Toevoegen:
blik niet

linker kolom '

NBB, t i jdens

zesde regel van onder:

de CIoS exanens/tentamens .

linker kolorn, + in het nidden van de kolorn:

Rek:reatiebasketbalf, hoe belangnijk ook' is

iets dat etc.
dan ook zeker oP dit ogen-

pagina 40,

Het is nog:

rechtêr' ko1om, elfde

moet zijn: zufks is

r.egel van onder:

nog etc.


